
به بهانه درگذشت نماینده سابق مردم قم در مجلس شورای اسلامی؛

نگاهی به زندگانی حجت الاسلام  
والمسلمین  محمدرضا آشتیانی 

والمســلمین   حجت الاســلام  
نماینــده  آشــتیانی   محمدرضــا 
ســابق مردم قم در مجلس شورای 
اسلامی و عضو جامعه مدرسین قم 
در ساعت ۱۹ روز جمعه، ۲ تیرماه 
سال ۱۴۰۲، پس از تحمل یک دوره 
بیماری، دار فانــی را وداع گفت به 
رحمــت ایــزدی پیوســت. حجت 

الاسلام  والمسلمین  محمد ...

رئیس جمهور:
وجود ۱۰۱ هزار عضو هیئت علمی 

پشتوانه پیشرفت کشور است
رئیــس جمهــور بــا اشــاره بــه 
برخــورداری کشــور از بیــش از  
۱۰۱ هــزار عضو هیئــت علمی 
دانشــگاه ها و مراکــز علمــی بــر 
اســتفاده از این پشــتوانه علمی 
بــه  بخشــیدن  ســرعت  بــرای 
پیشــرفت کشــور در عرصه های 
مختلــف صنعتــی، کشــاورزی، 

خدماتی و فناوری تاکید کرد. ..
روزنامه
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مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: در شرایطی که یکی از رسالت های مهم 
روابط عمومی ها مسئله مقابله با جنگ رسانه ای دشمنان است، ساختار قدیمی روابط عمومی 
نمی تواند پاسخگوی نیازها باشد. مهدی کلانتر زاده در سی و یکمین نشست کمیته ارتباطات و 
امور بین الملل مجمع شهرداران کلان شهرهای ایران به میزبانی مرکز ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری تهران برگزار شد، ضمن اشاره به اهمیت تولید محتوا در شرایطی که جنگ نرم افزاری و 
رسانه ای دشمنان به اوج رسیده است، اظهار داشت: یکی از موضوعات مهم درباره ساختار اداری 

روابط عمومی ها، ایجاد ظرفیت مقابله با این جنگ نرم افزاری است. وی با اشاره به لزوم ایجاد ...

بخش آندوسکوپی و کولونوسکوپی بیمارستان شهدای قم با حضور مهدی مصری رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی قم و مجید محبی سرپرست معاونت درمان این دانشگاه در راستای خدمت رسانی 
کولونوسکوپی  و  آندوسکوپی  بخش  افتتاح  آیین  در  مصری  مهدی  شد.   افتتاح  بیماران  به 
بیمارستان شهدا با ابراز خرسندی از افتتاح این بخش اظهار داشت: خوشحالیم که در یک منطقه 
کم برخوردار به همشهریان عزیز با دستگاه های پیشرفته خدمات تخصصی ارائه کنیم. رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: با افتتاح این واحد، بیماران گوارشی که دارای زخم های گوارشی 

و برخی از بیماری هایی که ناشی از بیماری گوارشی هستند، مدیریت و غربالگری می شوند.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم تاکید کرد :
لزوم به روزرسانی ساختار روابط عمومی ها در کشور 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم خبرداد:
افتتاح بخش آندوسکوپی و کولونوسکوپی بیمارستان شهدا

8

8

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم:

باید توسعه جمکران 
دراولویت قرارگیرد

5
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نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت خبر داد:

برگزاری عمره منتظر پاسخ شورای عالی امنیت

رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای اسلامی 
شهر قم گفت: باید توسعه منطقه 5 و محدوده جمکران در 

اولویت قرارگرفته و ما انتظار بیشتری از شهرداری داریم.

مهندس روح اله امرالهی در نود و یکمین جلسه رسمی 
و علنی شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اهمیت تدوین 
شیوه نامه ماده ۱۰۱ اصلاحیه قانون شهرداری ها اظهار ...

4
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رئیس اتاق بازرگانی استان قم: 

استان قم نیازمند نیروی کار ماهر و 
تخصصی است

بخش خصوصی آماده سرمایه گذاری دربخش گردشگری قم است

دربازدید از اداره کل صمت استان قم مطرح شد:

تاکید استاندارقم بر حمایت از تولیدکنندگان پوشاک اسلامی ایرانی

رئیس اتاق بازرگانی استان قم گفت :استان قم  نیازمند نیروی کار 
ماهر و تخصصی است. با افزایش پیچیدگی در فناوری ها و نیازهای 
بازار کار، کمبود نیروی کار ماهر و کارآمد در این بخش ها افزایش 

یافته است. در صورتی که اگر نگاه بلند مدت در برنامه ریزی های 
اقتصادی بخصوص در این بخش نباشد این کمبود می تواند آینده 

تولید را با مشکلات فراوانی همراه کند.  محمد ایرانی دردیدار ...

مدیرکل پزشکی قانونی استان قم خبرداد:

قم رتبه دوم کشوری دربخش مصدومین ناشی از تصادفات

نوری قزلجه نماینده مجلس :
چیزی در سفره مردم از آثار 

موفقیت های دولت دیده نمی شود 
یک نماینده مجلس گفت : تعامل 
با دنیا و برقراری ارتباطات و ترمیم 
یک سری ارتباطات با کشورها را 
بــا جدیت و علاقه منــدی دنبال 
می کنیم و جایی که لازم باشــد 
به دولــت کمک خواهیــم کرد. 
ولی تاکنون آثــار این موضوعات 
در زندگی مردم و اقتصاد کشور 
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فرجام نابرجام مذاکرات 
فرابرجامی

دور جدید مذاکرات برجامی در قالب مذاکرات شبه 
محرمانه و رسمی در دوحه با حضور آقایان علی باقری 

نماینده ایران و انریکه مورا مسئول روابط خارجی اتحادیه اروپا برگزار شده است.
هرچند مسئول تیم مذاکره کننده ایرانی و وزارت خارجه و رسانه های خاص ایران 
درباره رویکرد و محتوای این مذاکرات سکوت کرده اند اما برخی رسانه های نزدیک و 
عمدتا مطلع بین المللی این مذاکرات را مثبت و با عنوان مذاکرات منطقه ای که در 
محافل سیاسی ایران به مذاکرات فرابرجامی مشهور است عنوان کرده اند. جمهوری 
اسلامی ایران در گذشته تلویحا و بارها هرگونه مذاکرات منطقه ای، حقوق بشری و 
نظامی به ویژه موشکی را با عنوان برجام دو، سه و... مردود دانسته و حتی مجلس 
اقدام راهبردی، شرایط شفاف و بسیار سختی در قبال  با تصویب قانون  یازدهم 
عهدشکنی کشورهای ۱+۴ تعیین کرده بود. اما اخبار غیررسمی حاکی از عدول تیم 
مذاکره کننده ایرانی از سیاست کلان جمهوری اسلامی ایران یعنی انجام مذاکرات 
منطقه ای و فرابرجامی و همچنین تخطی از قانون اقدام راهبردی به ویژه ماده ۶ 
این قانون دارد و این شائبه را به وجود آورده است که هدف مذاکره کنندگان دوحه 
صرفا یافتن راهکارهایی برای برون رفت موقت دولت سیزدهم از مشکلات و معضلات 
اقتصادی با کسب حدود ده میلیارد دلار منابع بلوکه شده ایران در عراق و کره جنوبی 
و... می باشد که این منابع نیز صرفا باید هزینه خرید اقلام و کالاهای مشخص مورد 
تائید آمریکا باشد. در صورت صحت این گمانه زنی ها این توافق نه تنها هیچ نسبتی با 
توافق ملی برجام ندارد بلکه یک توافق کوتاه مدت با کمترین اثر اقتصادی زیرساختی 
و سرمایه گذاری های مولد ساختاری می باشد و نمی تواند بسترساز شکوفایی 
بلندمدت و پایدار اقتصادی برای کشور باشد و شبهه انگیزه تاثیر جریانی و باندی 
این مذاکرات بر انتخابات اسفند ۱۴۰۲ را تقویت کند. قطعا هر روزنه ای در جهت 
بهبود شرایط خاص و وضعیت سخت معیشتی مردم، گامی ارزنده محسوب می شود 
اما چنانچه این گامها با وجود شیرینی کوتاه مدت و تسکین بخش منجر به اتلاف 
تدریجی منابع بلوکه شده ملی کشور شود و این سرمایه نیز که می تواند با یک مذاکره 
هوشمند و توافق مبنایی و رسمی منجر به گشایش های ارزنده و معطوف به توسعه 
همه جانبه و پایدار باشد، اینگونه از صندوق ذخیره ارزی توقیف شده خارج شود، 
نه تنها مثبت و سازنده نیست بلکه توافقی در سطح توافقات ترکمانچای و گلستان 
و خسارت محض برای مردم خواهد بود. امید است این اخبار و گمانه زنی ها درست 

نباشد و دولت در این دور از مذاکرات به توافقی بهتر و مفیدتر از برجام دست یابد.

وزیر بهداشت:

 ۱۲ میلیون ایرانی بیمه رایگان شدند
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از بیمه رایگان ۱۲ میلیون ایرانی خبر داد و  

گفت: علاوه بر سه دهک اول جامعه که پارسال بیمه رایگان شدند، از امروز دو دهک 
دیگر نیز به این جمعیت اضافه می شود. بهرام عین اللهی افزود: با اضافه شدن دو 
دهک ۴ و ۵ به جمعیت بیمه شدگان رایگان کشور از این پس ۱۲ میلیون و ۵۰۰ هزار نفر 
در این دهک ها بیمه سلامت رایگان خواهند شد. وی با بیان اینکه جزییات این طرح 
از طریق پیامک به افراد تحت پوشش بیمه ارائه خواهد شد، اظهار داشت: با پیشنهاد 
وزارت بهداشت و تصویب هیأت دولت ، در حال حاضر ۵ دهک در آمدی جامعه تحت 
پوشش بیمه رایگان قرار دارند. هدف از این مصوبه، آسان سازی و رایگان سازی بیمه 
همگانی برای دهک های نخست جامعه به ویژه ساکنان مناطق کم برخوردار و در 
نتیجه کاهش هزینه های درمان مردم است. عین اللهی تصریح کرد: میزان مشارکت 
دهه چهار تا قبل از این مصوبه، پرداخت ۱۰ درصد حق بیمه معادل ۱۴۳ هزارتومان 
و میزان پرداختی دهک پنج ۲۰ درصد حق بیمه یعنی ۲۸۷ هزار تومان بود که از این 
پس رایگان خواهد بود. وی خاطرنشان کرد: علاوه بر دو دهکی که به جمعیت بیمه 
شدگان رایگان اضافه شده، میزان مشارکت در پرداخت حق بیمه دهک های ۶ تا ۹ 
نیز کاهش قابل توجهی داشته است؛ به طوری که پرداختی دهک شش از ۳۰ درصد 
به ۲۰ درصد، پرداختی دهک ۷ از ۴۰ درصد به ۲۰ درصد و پرداختی دهک ۸ از ۶۰ 

درصد به ۴۰ درصد و پرداختی دهک ۹ از ۸۰ درصد به ۵۰ درصد کاهش می یابد.

روح الله جمعه ای*

با صدور پیامی ؛

شهردار قم درگذشت حجت الاسلام والمسلمین 
آشتیانی را تسلیت گفت

شهردار قم با صدور پیامی، درگذشت حجت الاسلام والمسلمین آشتیانی، عضو جامعه 
مدرسین حوزه علمیه قم و نماینده سابق قم در مجلس شورای اسلامی را تسلیت گفت.

درگذشت  پیامی  صدور  با  نژاد  سقائیان  مرتضی  سید  دکتر  شهرنیوز،  گزارش  به 
حجت الاسلام والمسلمین  محمدرضا آشتیانی  نماینده سابق مردم قم در مجلس شورای 

اسلامی و عضو جامعه مدرسین قم را تسلیت گفت. 
هَا شَیْءٌ  سْلَامِ ثُلْمَهٌ لَا یَسُدُّ متن پیام شهردار قم به این شرح است:إِذَا مَاتَ الْعَالِمُ ثُلِمَ فِی الِْ
إِلَی یَوْمِ الْقِیَامَهِ. خبر ارتحال عالم جلیل القدر، عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه و نماینده 
دلسوز مردم قم در دوره های هفتم، هشتم و نهم مجلس شورای اسلامی موجب تألم و تأثر 

فراوان شد.
ایشان در سنگر نمایندگی مجلس شورای اسلامی همواره دلسوز مردم و محرومان بوده و 

سیاست مداری را با مردم داری و اخلاق مداری همراه ساخته بودند.
عقیدتی  و  فکری  بنیه  تقویت  و  کریم  قرآن  تفسیر  حیطه  در  مرحوم  آن  فعالیت های 

دانشگاه های کشور، در یاد و خاطره مردم و نخبگان ماندگار است.
خدمات بی بدیل ایشان در کنار روحیه دلسوزانه برای تربیت نیروهای جهادی و کارآمد و 

توسعه سیاست اخلاقی، آثار ماندگاری در سپهر مدیریتی کشور و استان قم گذاشته است.
ضمن تسلیت فقدان آن فقیه وارسته به محضر حضرت ولی عصر عجل الله تعالی فرجه 
الشریف، مقام معظم رهبری مدظله العالی، طلاب و علمای معزز حوزه های علمیه، صبر بر 

این مصیبت را از درگاه حضرت احدیت برای بازماندگان و بیت شریف خواستارم. 
 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم :

مرمت کاروانسرای طرلاب قم
 در حال انجام است

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم ،از مرمت کاروانسرای 
طرلاب قم با اعتباری حدود ۸میلیارد ریال از محل اعتبارات استانی خبر داد.

علیرضا ارجمندی اظهار با اشاره به آغاز مرمت  کاروانسرای طرلاب قم بیان کرد: عملیات 
شامل مرمت و استحکام بخشی پایه ها و پوشش ها، آواربرداری، حذف الحاقات و مرمت بام 
است. وی با بیان این که کاروانسرای طلاب در مسیر جاده قم به اراک قرار داد، ادامه داد: این 
کاروانسرا در گذشته از موقعیت بالایی برخوردار بوده است که امیدواریم با مرمت آن، موقعیت 

و جایگاهش نیز با تعریف کاربری جدید، احیا شود.
او گفت: بنای اصلی کاروانسرای طلاب متعلق به دوران سلجوقیان و بخشی الحاقی آن 
مربوط به دوره قاجاریه است که این اثر در تاریخ ۹ اردیبهشت ۱۳۸۲ با شماره ثبت ۸۶۳۴ در 

فهرست آثار ملی ایران به ثبت رسیده است.
ارجمندی اظهار امیدواری کرد که که بتوانیم با مرمت آثار فاخر و ارزشمند تاریخی به حفظ 

میراث کهن سال و قدیمی ایران زمین کمک کرده باشیم. 
 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:

خانه های فناور محیط زیست در قم 
تشکیل می شود

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با اشاره به تشکیل خانه های فناوری محیط 
زیست در استان قم تصریح کرد: تشکیل این مجموعه های علمی و پژوهشی، نقش بسیار 

مؤثری در تحقق اهداف و رفع معضلات و چالش های زیست محیطی دارد.
سید رضا موسوی مشکینی در نخستین جلسه کارگروه تشکیل خانه های فناور محیط 
زیست که با حضور نمایندگان دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی استان قم برگزار شد، گفت: 
تشکیل این مجموعه های علمی و پژوهشی، نقش بسیار مؤثری در تحقق اهداف و رفع 

معضلات و چالش های زیست محیطی دارد.
وی بر ضرورت همکاری و مشارکت جهت راه اندازی خانه های فناور محیط زیست در 
قم تأکید کرد و گفت: ایجاد سرفصل ها و واحدهای درسی در مقاطع مختلف تحصیلی و 
برگزاری کارگاه های آموزشی برای اقشار مختلف، از جمله اقدامات این اداره کل در راستای 

فرهنگ سازی و آگاهی بخشی زیست محیطی در جامعه است.
با حضور  امیدواریم  کرد:  تصریح  پایان  در  قم  استان  زیست  مدیرکل حفاظت محیط 
نخبگان حوزوی و دانشگاهی در عرصه حفظ و حراست از محیط زیست، بتوانیم آموزش و 
فرهنگ سازی زیست محیطی به ویژه از منظر آموزه های دینی و اخلاقی و همچنین مقابله با 

چالش های مهمی از جمله پدیده گرد و غبار را با جدیت پیگیری کنیم.

بدینوسیله از کلیه سهامداران محترم شرکت صندوق غیردولتی پژوهش و فناوری کریمه استان قم )سهامی خاص( 
یا نمایندگان قانونی آنها دعوت می گردد که در جلسه مجمع عمومی عادی این شرکت که در روز چهارشنبه مورخ 
۱۴۰۲/۰۴/۱۴ ساعت ۱۴:۰۰ در محل شرکت صندوق غیردولتی پژوهش و فناوری کریمه استان قم به آدرس: قم، 

پردیسان، بلوار شهید مولوی، پارک علم و فناوری استان قم برگزار میگردد، حضور بهم رسانند.
دستور جلسه :

• استماع گزارش هئیت مدیره و بازرس قانونی
• تصویب صورتهای مالی منتهی به ۱۴۰۱/۱۲/۲۹

• انتخاب بازرس و حسابرس قانونی
• تعیین روزنامه کثیرالانتشار

• تعیین و تکلیف نحوه تخصیص سود سال ۱۴۰۱
• تعیین پاداش اعضای هیئت مدیره و مدیر عامل و کارکنان

• تعیین حق الجلسات هیئت مدیره 
• تصویب بودجه سال ۱۴۰۲

• سایر مواردی که در صلاحیت مجمع عمومی عادی باشد.

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی
شرکت صندوق غیردولتی پژوهش و فناوری کریمه استان قم )سهامی خاص(

بشماره ثبت ۱33۱2 و به شناسه ملی ۱4۰۰4738۱65

     هیأت مدیره شرکت صندوق غیردولتی پژوهش و فناوری کریمه استان قم
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طحان نظیف در نشست خبری:

شورای نگهبان موافق برگزاری انتخابات 
تناسبی است

سخنگوی شورای نگهبان با اعلام اینکه این شورا ایرادی به اصل برگزاری انتخابات 
تناسبی نداشته بلکه ابهامی بوده که برطرف شده است، گفت: ما اکنون هیچگونه ایراد و 

ابهامی درباره برگزاری انتخابات تناسبی نداریم و با آن موافق هستیم.
هادی طحان نظیف روز شنبه در نشست خبری درباره نظرات شورای نگهبان درباره 
آخرین مصوبات مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: عمده ایرادات و ابهامات طرح 
اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی رفع شده و تنها چند مورد 

باقیمانده است که به زودی به مجلس منعکس می شود.
وی افزود: اصلاح قانون انتخابات مطالبه ای بود که سال ها مطرح بود؛ این مصوبه در 
راستای سیاست های کلی انتخابات و حقوق مردم و داوطلبان تلاش هایی داشته است.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوال خبرنگاری در خصوص مهمترین ایرادات 
قانون  اصلاح  درباره  نظام  کلی  های  سیاست  اجرای  حسن  بر  نظارت  عالی  هیات 

انتخابات اظهار داشت: تبیین ایرادات هیات عالی نظارت بر عهده خود هیات است.
طحان نظیف با بیان اینکه شورای نگهبان در جلسات هیات عالی نظارت مجمع حضور 
ندارد که مبنای ایرادات آنها را بداند، گفت: متن مکتوبی که به شورای نگهبان ارسال شده 

در اختیار خبرنگاران و رسانه ها قرار داده شده است.
این عضو حقوقدان شورای نگهبان درباره استعفای مدیران برای داوطلبی نمایندگی 
مجلس گفت: حتی اگر طرح اصلاح قانون انتخابات تایید و به قانون تبدیل شود، قطعا 

بحث استعفای مدیران شامل این دوره نخواهد شد و از دوره بعد اجرا می شود.
وی یادآور شد: مبنا در بحث استعفای مدیران قانون فعلی است؛ خواه این مصوبه به 

انتخابات کنونی برسد یا نرسد.
مشارکت در انتخابات مورد توجه شورای نگهبان است

سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوال مبنی بر رهبر انقلاب در سالروز ارتحال 
امام راحل بر مشارکت حداکثری در انتخابات تاکید کرده است، شورای نگهبان به عنوان 
ناظر بر برگزاری انتخابات چه راهکاری را برای تحقق این مشارکت در نظر دارد؟ گفت: 

مشارکت جزو تدابیر رهبر معظم انقلاب و مورد توجه شورای نگهبان است.
طحان نظیف افزود: مشارکت عوامل مختلفی دارد و همه دستگاه ها باید به این موضوع 
توجه کنند لذا دستگاه هایی که در زمینه انتخابات وظیفه دارند در این زمینه مسئول 
هستند.ما هم در شورای نگهبان درخصوص موضوعات مربوط به انتخابات از ابتدای 

سال تاکنون چندین جلسه برگزار کردیم که برخی از این جلسات رسانه ای شده است.
از  برخی  کرده ایم  سعی  جلسات  این  در  ما  داد:  ادامه  نگهبان  شورای  سخنگوی 
اشکالاتی که در ادوار قبل بوده را مورد واکاوی و آسیب شناسی قرار دهیم و تمهیدات 
لازم را در این خصوص اتخاذ کنیم. برخی از این اشکالات مربوط به قبل از روز انتخابات و 

بخشی هم مربوط به روز انتخابات است.
طحان نظیف بیان کرد: درخصوص قبل از روز انتخابات، دستگاه های مختلف باید برای 
برگزاری یک انتخابات پرشور، سالم و رقابتی خود را آماده و تمهیدات و زیرساخت های لازم 

را برای چنین رویداد مهمی در کشورمان فراهم کنند.
سامانه مردم ناظر انتخابات امسال فعال  می شود

خبرنگاری از سخنگوی شورای نگهبان درباره دریافت گزارش تخلفات انتخاباتی سوال 
کرد که وی در پاسخ گفت: شورای نگهبان از چند طریق گزارش تخلفات انتخاباتی 
دریافت می کند که یکی از طریق ناظران مردمی است. روش دیگر که از دوره قبل در 
بود. مردم گزارش های  ناظر  بود سامانه مردم  و مثمرثمر  آغاز شد  انتخابات مجلس 

متعددی از طریق این سامانه ارسال کردند.
طحان نظیف تاکید کرد: در این دوره نیز همین گونه خواهد بود و این سامانه قبل از 
انتخابات فعال خواهد شد و ارتقا هم خواهد یافت. بنا داریم سامانه های موجود را توسعه 

بدهیم تا مراجعات حضوری کاهش یابد.
 

معاون پارلمانی رئیس جمهور : 

از شرایط سخت و دشوار عبور کرده ایم و 
اوضاع رو به بهبود است 

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: امروز با اقداماتی که انجام شده به رغم وجود برخی 
مشکلات، از شرایط سخت و دشوار عبور کرده و اوضاع رو به بهبود است، ریل گذاری 
درستی در حوزه های مختلف انجام شده و بر اساس آن همه دستگاه های اجرایی وظایف 

و ماموریت های خود را انجام می دهند. 
سیدمحمد حسینی در یک برنامه تلویزیونی با گرامیداشت ایام شهادت آیت الله شهید 
بهشتی و ۷۲ نفر از مسئولان عالی رتبه انقلاب اسلامی گفت: در بین شهدای هفتم 
تیر مسئولانی از هر سه قوه از جمله ۲۷ نماینده و ۲۶ نفر از دولتمردان از جمله چهار 
وزیر ارجمند دکتر عباسپور، دکتر قندی، دکتر موسی کلانتری و دکتر فیاض بخش و 
۱۳ معاون وزیر حضور داشتند و این شهیدان الگوهای همدلی و همگرایی و خدمت به 

مردم هستند.
وی در پاسخ به این سوالی که دولت سیزدهم در چه شرایطی اداره امور کشور را در 
دست گرفت؟ اظهار کرد: بدون تردید وقتی دولت سیزدهم آغاز به کار کرد شرایط خوبی 
بر کشور حاکم نبود. مشارکت در انتخابات در حد انتظار نبود که علت اصلی آن ناکارآمدی 
دولت وقت و وجود رخوت، تعلل و سستی در اداره امور کشور بود که بخشی از مردم را 
ناامید و ناراضی ساخته بود. وی افزود: دو سال قبل در این ایام، کرونا در کل کشور فراگیر 
شده بود حتی در تهران تخت بیمارستانی برای مبتلایان به سختی پیدا می شد، روزانه 
بالغ بر ۷۰۰ نفر جان خود را از دست می دادند. در حوزه های مختلف از جمله برق و 
آب با کمبود و قطع مکرر مواجه بودیم. شاهد برپایی تجمعات اعتراضی مختلف از سوی 
معلمان، کارگران، بازنشستگان و دیگر اقشار بودیم، تعداد قابل توجهی از کارخانه ها و 
واحدهای تولیدی تعطیل و یا نیمه تعطیل شده بود و براساس اطلاعات ارایه شده، ذخیره 

برخی از کالاهای اساسی مثل گندم در بعضی شهرها فقط به اندازه ۱۲ روز بود.
معاون رئیس جمهور در امور مجلس خاطرنشان کرد: علت مشکلات و کمبودها تفکر 
برخی از مسئولین بود که می گفتند باید در مقابل قدرت های غربی کوتاه آمده و تسلیم 
شد تا بتوان واکسن وارد کرد و تعامل و تبادل اقتصادی و تجاری با سایر کشورها برقرار 
نمود اما اقدامات دولت سیزدهم بطلان این تفکر را به خوبی نمایان کرد. در ابتدای 
انقلاب اسلامی نیز ملی گراها ادعا می کردند که نظام به بن بست رسیده و امام راحل 
در واکنش به آن ها نهیب زدند که کشور امام زمان به بن بست نمی رسد، شما خودتان 

به بست رسیده اید.
 

معاون اول قوه قضاییه: 

حقوق بشر آمریکا به معنای برهم زدن 
امنیت منطقه است 

معاون اول قوه قضاییه با بیان اینکه آمریکا ناقض حقوق بشر در جهان است، گفت: 
حقوق بشر آمریکا به معنای فروش اسلحه برای برهم زدن امنیت منطقه است، حقوق 
بشر آمریکا یعنی جنایت هایی که در منطقه انجام داده است؛ جنایاتی در سوریه، لبنان، 

یمن، عراق و افغانستان.
 حجت الاسلام و المسلمین محمد مصدق طی سخنانی در این مراسم گفت: یکی از 
اقدامات قابل توجه دفتر حفظ و نشر آثار مقام معظم رهبری، طرح موضوع افشای حقوق 
بشر آمریکایی بود.وی افزود: انسان ها براساس آموزه های دینی دارای حقوقی از جمله 

حق زندگی، حیات، کرامت و آزادی هستند.
معاون اول قوه قضاییه تصریح کرد: آمریکا سال هاست که به بهانه حقوق بشر ضد 
اقدامات حقوق بشر اقدام می کند که اغلب کشورهای دیگر به دلیل ملاحظات سیاسی 

در این رابطه واکنش مناسبی ندارند.
وی با بیان اینکه آمریکا ناقض حقوق بشر در جهان است، گفت: حقوق بشر آمریکا 
به معنای فروش اسلحه برای برهم زدن امنیت منطقه است، حقوق بشر آمریکا یعنی 
جنایت هایی که در منطقه انجام داده است؛ جنایاتی در سوریه، لبنان، یمن، عراق و 

افغانستان.
مصدق اظهار کرد: این همایش ها برای تبیین این موضوع مهم است و باید برای جوانان 
مشخص شود که آمریکا با استفاده ابزاری از حقوق بشر علیه حقوق بشر اقدام می کند؛ 
جوانان دنیا آگاه هستند و می فهمند. معاون اول قوه قضاییه ادامه داد: به زعم بنده تنها 
راه نجات از این وضعیت، تقویت محور مقاومت و اتحاد و همدلی همه مسلمان ها در برابر 

زورگویی آمریکا است و اجرای این مهم نیز امروزه کلید خورده است.
وی افزود: گزارش های برخی گزارشگران سازمان ملل را که علیه کشورهای مستقل 
بر خلاف واقعیت تنظیم می کنند، ملاحظه کنید، آیا کسی نیست بیاید تحقیق کند که 
منبع آن کجاست؟  مصدق تصریح کرد: کشورهای اسلامی باید حقوق بشر اسلامی 
را تبیین کنند و توسعه دهند و شورای حقوق بشر سازمان ملل هم باید به حقوق بشر 

اسلامی توجه کند.

 تأملی بر شورش در روسیه
شورش نیروهای شبه نظامی در روسیه پرسش مهمی را 
فرا رویمان قرار می دهد؟ فهم روسی از دولت چگونه است 
و ماهیت دولت روسی چیست؟ آیا یک دولت اقتصادی-
توسعه گراست؟ یک دولت یکپارچه یا گسیخته است؟ یک 

دولت امنیتی است؟ یک دولت سوسیالیستی است؟ یا یک دولت مذهبی ارتدکس ؟ 
براستی کدام یک؟

"واگنر" ظاهرا یک شرکت خصوصی امنیتی )نظامی( است. آمریکایی ها و دیگر 
کشورها هم "چنین" شرکت هایی دارند. آیا این دو ماهیتا همگون و همسانند؟ آیا 
ساختارهای اجتماعی-سیاسی- فرهنگی در روسیه فهم خاصی از دولت و قدرت نظامی 
را پیش می آورد؟ به همین سان می توان پرسید که آیا ساختارهای ایرانی، فرانسوی، 

آمریکایی، آفریقایی و ... هر یک فهم خاصی از دولت پیش می گذارند؟
چنین "شرکت" هایی بسته به ساختار سیاسی می توانند معنایی کاملا دگرگون داشته 
باشند، همچنانکه خصوصی سازی در کشور ما معنای بسیار متفاوت از برخی دیگر 
کشورها دارد. این درک در تار و پود نیروهای اجتماعی رسوخ کرده و به امری تاریخی 

تبدیل شده است.
گاهی این شرکت ها ساختار قدرت مافیایی را بازتاب می دهند. قدرتی غیررسمی، 
پنهان و خودسرند که بتدریج برای خود شبکه می سازند، سازوکارمالی-اقتصادی ایجاد 
می کنند، دیپلماسی غیررسمی و لابی بین المللی تشکیل می دهند، نیروی نظامی 
ایجاد می کنند و حتی منطقه بین المللی جغرافیایی خود را دارند. همچنانکه دیپلمات 
ها با یکدیگر ارتباط دارند ممکن است که امنیتی ها هم برای خود ارتباطات بین المللی 
داشته باشند. البته هر چه قوی تر شوند نفوذ خود را از بعد امنیتی به ابعاد اقتصادی-
سیاسی-فرهنگی و حتی تئوری پردازی قدرت می کشانند. گسترش قدرت، آنان را 
به سبکسری های بین المللی و ارتباطات خارجی می کشاند. دیگر مرز بین خدمت و 
خیانت، جاسوسی و امانت مخدوش می شود. نیروهای واگنر در چنین شرایطی هستند. 
می بینیم که چگونه درک روسی از دولت به اغتشاش مفهومی از خدمت و خیانت کشانده 

می شود. 
درکی که از مفهوم دولت نزد گروه های مختلف، اقشار گوناگون و فرهنگ های مختلف 
وجود دارد یکی از ریشه های شکل گیری گروه های مسلح است. برای برخی دولت یعنی 
یک امر نظامی، یک امر انتظامی، یک دستور از بالا به پایین، یک حکم و یک فرماندهی 
و فرمانبری. این درک بسیار ساده است و از فهم پیچیدگی های سیاست قاصر است. از 
اینرو شورش نظامیان برای تسخیر دولت طبیعی است؛ تفرقه و کش مکش امنیتی ها 
قابل پیش بینی است؛ بازی نفوذِ امنیتی ها، هنجاری است و تنازع نظامی، نه ملی و 

سرزمینی که اساسا سیاسی است. 
برای برخی دیگر، دولت یک پدیده موقت و یک فرصت کوتاه تاریخی برای غارت است. 
دولت اساسا یک ابزار است که باید بتوانید آن را تملک کنید و به چنگ آورید. ابزار تولید 
ثروت است. در جوامعی که تربیت مدنی ندارند یا روش "پول درآوردن" نظم و نسق قاعده 

مندی ندارد تسخیر دولت برای تحصیل ثروت راهکاری اساسی است.
درک روسی از دولت ظاهرا یک درک امنیتی-نظامیست. پهناوری کشور با سوابق جنگ 
سرد دوران کمونیسم چنین درکی را کاملا طبیعی می نماید. این درک آنگاه تقویت می 
شود که تحریکات ناتو بر ضد روسیه را هم به آن بیفزاییم. در چنین فضایی است که گروه 
های امنیتی-نظامی کار تنظیم قدرت را در زیر پوست سیاستِ مدنی بعهده می گیرند. 
شما دایما در معرض خطر هستید. دایما سایه جنگ بر سرتان است. تحریکات داخلی 
و خارجی شما را آرام نمی گذارد. در چنین فضایی، این غریزه جنگی-دفاعی است که 
شما را به پیش می راند. رفتارهای شما را شکل می دهد. نظامیان را بر کرسی می نشاند.  
امنیتی ها را به تخت پایتخت ها بر می کشد. تضمین نظم و نسق مدنی توسط دولت معنا 
ندارد: این ها را به نظامیان بسپارید و بروید در خانه هایتان بنشینید. سیاسیون را بفرستید 
پی کارشان. ما بلدیم چکار کنیم؛ همین. اما قصه به این سادگی ها هم نیست؛ رقابت به 
درون نیروهای مسلح کشیده می شود. همچنانکه بازی قدرت روسیه به درون نیروهای 
نظامی کشیده شده است. شورش های نظامی در پی می آید. از قضا سرکنگبین صفرا 
می افزاید و صاحبان نظم و امنیت و دفاع خود به عاملان شورش و بی ثباتی و ناامنی 
تبدیل می شوند. خطر جنگ مسلحانه داخلی بیشتر می شود. سیاست که یک پدیده 
طبیعی اجتماعیست به انحصار نظامی و اعوجاج امنیتی در می آید و دیگر اساسا نمی 
دانید که در زیر پوست جامعه چه می گذرد. شاید بدترین دستاورد فهم نظامی از دولت 
این باشد که شما دیگر نمی توانید روندهای طبیعی جامعه را درک کنید و لذا با واکنش 
های ناگهانی، با سکته های اجتماعی و با گسست های تاریخی مواجه می شوید که 
اساسا از درک آن عاجزید و نتوانسته اید این روزهای بیمارتان را پیش بینی کنید. وضعیت 
این روزهای روسیه همین است. این در حالیست که در مقابل برای برخی دیگر دولت 
یک پدیده تاریخی است که قدرت عمومی را مشروع می کند و قدرت ورزی در جامعه 
را به نظم و نسق در می آورد. دولت یک قرارداد اجتماعیست. مقامات دولتی نه ضرورتا 
"قدرتمندان"، بلکه اساسا کارمندانی عالی رتبه با حقوقی بالا هستند که به محض پایان 
ساعت کار اداری به تفریح می روند، فرصت بازنشستگی با لذت بازی گلف و ماهیگیری 
و جهانگردی را از دست نمی دهند. قدرت دولت قائم به فرد نیست. تشکیلاتی سیاسی 
در پی فرد است. در تغییرات سیاسی راننده به سادگی عوض می شود. قرار نیست کل 

لکوموتیو را از نو بسازید و راننده و مسافران و محموله ها را جابجا کنید.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

 ایران از حاکمیت قانون در فدراسیون 
روسیه حمایت می کند

سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت که تحولات داخلی در 
روسیه موضوع داخلی این کشور است. 

ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه، در یک موضع گیری رسانه ای، رویداد 
اخیر در روسیه  را موضوع داخلی این کشور دانست و افزود: جمهوری اسلامی ایران 
از حاکمیت قانون در فدراسیون روسیه حمایت می کند.   رسانه ها به نقل از رادیو محلی 
مسکو گزارش دادند که ارتش روسیه به دستور دفتر ریاست جمهوری در مسکو وضعیت 
فوق العاده اعلام کرده است. رسانه ها همچنین گزارش دادند که در دفتر مرکزی گروه 
واگنر در سن پترزبورگ روسیه درگیری ایجاد شده و یوگنی پریگوژین، فرمانده این گروه 

تهدید کرده که وزیر دفاع این کشور در میدان سرخ به دار آویخته خواهد شد!
ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه در سخنانی اظهار کرد، نیروهای واگنر به یک 

توطئه جنایتکارانه از طریق شورش مسلحانه کشیده شده اند.
 

تحولات روسیه محور رایزنی تلفنی لاوروف و امیرعبداللهیان؛

اطمینان داریم  روسیه از این مرحله 
عبور خواهد کرد

وزرای امور خارجه جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه آخرین وضعیت مناسبات 
دوجانبه و همچنین تحولات مربوط به وضعیت ایجاد شده در مناطقی از روسیه را مورد 
رایزنی قرار دادند. حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه روز شنبه در این گفتگوی 
تلفنی با حمایت از حاکمیت قانون در همه کشورها از جمله کشور همسایه و دوست 
روسیه و انتقاد از هرگونه دخالت خارجی در امور داخلی کشورها، شرایط داخلی روسیه 
را یک موضوع کاملا داخلی تلقی و اظهار اطمینان کرد که کشور روسیه از این مرحله 
عبور خواهد کرد. سرگئی لاوروف هم با اشاره به اظهارات رئیس جمهور روسیه بر اعمال 
کامل حاکمیت قانون بر تمامیت ارضی این کشور تاکید کرد و افزود: روسیه به سرعت از 
این وضعیت عبور می کند. وزیر خارجه روسیه در ادامه ضمن ارزیابی روابط سطح بالای 

دوکشور، بر پیگیری توافقات دوجانبه تاکید کرد.

با حضور مقامات و شخصیت های سیاسی؛

آیین ترحیم مادر شهیدان جهانگیری
 در تهران برگزار شد

آیین ترحیم بانو »فاطمه بهرامی« مادر شهیدان محمد و یعقوب جهانگیری با حضور 
برخی مقامات و چهره های سیاسی در مسجد نور تهران برگزار شد.

در آیین بزرگداشت مادر شهیدان جهانگیری که عصر روز شنبه - ۳ تیر - در تهران برگزار 
شد، جمعی از شخصیت های کشوری و لشکری و فعالان سیاسی نیز حضور یافتند.

محمد مخبر معاون اول رییس جمهور به نمایندگی از دولت در این آیین ترحیم حضور 
داشت و حسین دهقان نماینده ویژه رئیس جمهور در شورای عالی توسعه سواحل مکران 

از دیگر شرکت کنندگان در این مراسم بود.

رئیس جمهور با اشاره به برخورداری کشور از بیش از  ۱۰۱ هزار عضو هیئت 
علمی دانشگاه ها و مراکز علمی بر استفاده از این پشتوانه علمی برای سرعت 
بخشیدن به پیشرفت کشور در عرصه های مختلف صنعتی، کشاورزی، خدماتی 

و فناوری تاکید کرد.
حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی در جلسه شورای عالی علوم، تحقیقات و 
فناوری )عتف(، با اشاره به اولویت های کاری مطرح شده از سوی این شورا، بر 
اولویت سنجی در اجرای موارد مطرح شده متناسب با ضرورت ها، نیازها و نیز 

اعتبارات و امکانات کشور تاکید کرد.
رئیس جمهور با اشاره به طرح برگزاری الکترونیک آزمون ورود به دانشگاه ها 
افزود: این طرح باید به شکل دقیق مورد آزمایش قرار گرفته و حتی در برخی 
مناطق و استان ها اجرا شود تا اشکالات و ایرادهای آن شناسایی و رفع شده و در 

زمان اجرای سراسری با مشکل مواجه نشود.
رئیسی همچنین با اشاره به طرح ارتقای کارآمدی سیاست گذاری ها در حوزه 
جوانی جمعیت کشور با تاکید بر پاسخ گرفتن عملی از سیاست های اجرایی 
جوان شدن جمعیت، تصریح کرد: قانون خوبی برای جوان سازی جمعیت تنظیم 
و تصویب شده، اما باید به شکل مرتب در عرصه اجرا مورد ارزیابی قرار گیرد تا 

ببینیم که جامعیت داشته یا نه؟
رئیس جمهور دستور بعدی جلسه یعنی راهکارهای تسهیل و رفع موانع اجرایی 
پژوهش و فناوری در کشور را مورد اشاره قرار داد و تاکید کرد: بخشنامه ها و 
دستورالعمل ها باید ناظر بر شرایط واقعی در میدان عمل، از جمله چیستی 

مشکلات و امکانات و ظرفیت های موجود برای حل مشکلات تدوین شوند.
رئیسی در ادامه سخنانش با مفید توصیف کردن ایجاد سکوی نظام ایده ها و 
نیازها )نان( به عنوان پنجره واحد نظام ملی نوآوری کشور گفت: نکته بسیار مهم 
این است که به هیچ وجه نباید اجازه داد، سرعت پیشرفت و کسب مرجعیت 

علمی در کشور کند شده یا کاهش یابد.
رئیس جمهور با اشاره به برخورداری کشور از بیش از ۱۰۱ هزار عضو هیئت 
علمی دانشگاه ها و مراکز علمی، بر استفاده از این پشتوانه علمی برای سرعت 
بخشیدن به پیشرفت کشور در عرصه های مختلف صنعتی، کشاورزی، خدماتی 

و فناوری تاکید کرد.

توزیع مناسب فعالیت های علمی و فناورانه با توجه به سند آمایش و تکمیل 
زنجیره ارزش افزوده در فعالیت های علمی و فناورانه از دیگر تأکیدات رئیس 

جمهور در جلسه امروز شورای عالی علوم، تحقیقات و فناوری بود.
رئیسی همچنین با تاکید بر ضرورت لحاظ کردن تلاش ها بر ارتقای علم و 
فناوری در اعطای امتیازات علمی و دانشگاهی، آن را در ترغیب پژوهشگران برای 

فعالیت در این عرصه و ارتقای مرجعیت علمی کشور مؤثر دانست.
رئیس جمهور در پایان با تاکید بر اینکه شورای عالی )عتف( باید طرحی نو 
دراندازد، اظهار داشت: مردم از این شورا انتظار دارند که کارها و اقدامات جدید و 

مؤثری را در ارتقای علمی و فناورانه کشور سامان دهد.
در این جلسه ۵ طرح شامل ۲ طرح اجرایی بلندمدت سرمایه گذاری کلان 
»ارتقای کارآمدی سیاست گذاری جوانی جمعیت کشور و برگزاری آزمون های 
الکترونیکی سازمان سنجش و آموزش کشور« و نیز »راهکارهای تسهیل و رفع 
موانع اجرایی پژوهش و فناوری در کشور، سکوی نظام ایده ها و نیازها )نان( به 
عنوان پنجره واحد نظام ملی نوآوری کشور و اصول ارزیابی نظام علم، فناوری و 
نوآوری کشور مورد بررسی و تأیید قرار گرفت و مقرر شد با اعمال دیدگاه ها و نظرات 

طرح شده، مصوب تلقی شوند.

رئیس جمهور:

وجود ۱۰۱ هزار عضو هیئت علمی پشتوانه پیشرفت کشور است

کیومرث اشتریان*

رئیس قوه قضاییه گفت: ما در قوه قضاییه با آغوش باز 
انتقادات  و  پیشنهادها  دیدگاه ها،  نظرها،  نقطه  پذیرای 
جامعه نخبگانی و دانشگاهی کشور هستیم و به این موارد و 
موضوعات در حد توان و منطبق با موازین قانونی ترتیب اثر 

می دهیم.
راستای  در  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
سلسله جلسات و نشست های هم اندیشی مستمر خود با 
جامعه نخبگانی و دانشگاهی کشور، روز شنبه )۳ تیر( در 
سومین روز از هفته قوه قضاییه با جمعی از رؤسا، اساتید و 

فرهیختگان دانشکده های حقوق سراسر کشور، دیدار کرد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه خطاب 
از جمله »معاون حقوقی قوه  به مسئولان ذیربط قضایی 
قضاییه«، »رئیس پژوهشگاه قوه قضاییه«، »معاون منابع 
قضایی«  علوم  دانشگاه  »رئیس  و  قضا«  دستگاه  انسانی 
فی مابین  پژوهشی  و  آموزشی  تعاملات  که  داد  دستور 
»عدلیه« و »مراکز دانشگاهی کشور« را با لحاظ موضوعات 
و مقولات کاربردی و جامع محور در راستای حل چالش ها و 
خلاء ها و همچنین آینده نگری و پیش بینی مسائل آینده و 

رفع نیاز های ضروری دستگاه قضا، بسط و گسترش دهند.
رئیس قوه قضاییه در همین راستا گفت: اکنون تعاملات 
میان پژوهشگاه قوه قضاییه و دانشکده های حقوقی سراسر 
کشور مطلوب است، اما باید این تعاملات ارتقاء پیدا کند و 

هم دانشکده های حقوقی بتوانند از داده های قوه قضاییه 
بیش از پیش بهره بگیرند و هم دستگاه قضایی بتواند از 
ظرفیت های این دانشکده ها بهره مند شود؛ لذا در این راستا 
باید سازوکار مدون و متقنی ایجاد گردد. رئیس دستگاه قضا 
پژوهشگاه قوه  پژوهشی  به تشکیل مرکز  در همین راستا 
قضاییه در برخی دانشگاه های کشور از جمله دانشگاه های 
استان های فارس و مازندران اشاره کرد و تأسیس و توسعه 
چنین مراکزی را با هدف اجرایی کردن ایده تحول در نظام 
آموزش رشته حقوق در دانشکده ها از طریق بالینی شدن 
آموزش ها، مورد تاکید قرار داد. حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای، گفت: ما موافق هستیم که سازوکار های 
مدون و متقنی ایجاد گردد تا دانشجویان رشته حقوق در 
سراسر کشور بتوانند از نزدیک و بصورت ملموس با رویه ها 
و فرآیند های قضایی در مراجع و محاکم قضایی آشنا شوند؛ 
برعهده  را  کشور  کل  دادستانی  مسئولیت  که  زمانی  من 
کشور  عالی  دیوان  عمومی  هیئت  جلسات  در  و  داشتم 
شرکت می کردم تاکید و اصرار داشتم که دانشجویان حقوق 
در برخی جلسات هیئت عمومی چه در حوزه مباحث »آرای 
اصراری« و چه در حوزه »آرای وحدت رویه« شرکت کنند؛ 
اکنون نیز تاکید دارم که دانشجویان رشته حقوق می توانند 
با ایجاد سازوکاری در برخی جلسات دادگاه ها که منع قانونی 
ندارد، حضور یابند. رئیس قوه قضاییه در ادامه این نشست 

تصریح کرد: باید به این سؤال پاسخ دهیم که آیا نظام حقوقی 
ما توانسته متناسب با زیست انسانی در تحولات جهانی، 
تحول پیدا کند؟ اگر بخواهیم منطبق با نوع نگرش مبتنی 
بر آینده نگری شهید بهشتی به این سؤال پاسخ دهیم، باید 
بگوییم که متأسفانه نتوانسته ایم متناسب با تحولات جهانی 
و انسانی، نظام حقوقی خود را متحول کنیم؛ فلذا ضرورت 
دارد که افق دید خود را گسترش دهیم و برنامه ریزی های 
مبتنی بر آینده نگری را بیش از پیش در دستور کار قرار دهیم؛ 
باید بدانیم که دایره معلومات و دسترسی های بشر روز به روز 
در حال گسترش و انبساط است و ما باید در نظام حقوقی 
خود این توسعه یافتگی را لحاظ گردانیم و زیرساخت های 
حقوقی خود را مبتنی بر این امر و امور مستحدثه ای که پیش 
می آید، تقویت کنیم. رئیس دستگاه قضا بیان داشت: سؤال 
دیگری که باید به آن پاسخ دهیم آن است که آیا واقعاً نظام 
حقوقی ما توانسته به ذات نظام جمهوری اسلامی که که 
نظامی مبتنی بر مردم سالاری دینی است، نزدیک و نزدیک تر 
شود یا خدایی ناکرده عقب گرد داشته است؟ آیا نظام حقوقی 
ما در تراز نظام جمهوری اسلامی به رشد و بالندگی رسیده 
نوین  تمدن  ساختن  مسیر  در  که  بدانیم  باید  ما  است؟ 
اسلامی هستیم و بر همین مبنا نظام حقوقی ما نیز باید در 
قبال موضوعات روز و مستحدثه، نقش آفرینی اثرگذار و نافع 

داشته باشد.

با دستور اژه ای؛

گسترش تعاملات علمی بین دستگاه قضا و مراکز دانشگاهی

نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت از مکاتبه با شورای عالی امنیت ملی برای ازسرگیری 
عمره خبر داد و گفت: عربستانی ها برای اعزام زائران ایرانی به عمره بلافاصله پس از پایان حج 

تمتع درخواست داده اند.
حجت الاسلام والمسلمین سیدعبدالفتاح نواب از پیگیری ها در داخل و عربستان برای 
تعیین تکلیف از سرگیری عمره خبر داد و افزود: مکاتبات درباره عمره با شورای امنیت ملی 

صورت گرفته است و منتظر اعلام نظر مسؤولان هستیم.
نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت از درخواست عربستانی ها برای اعزام زائران عمره 
بلافاصله پس از پایان حج تمتع خبر داد و اظهار کرد: این درخواست آن ها منطقی نیست؛ 
چراکه هم ما به برنامه ریزی دقیق برای ارائه خدمات به زائران نیاز داریم و هم این که هتل های 
میزبان نیاز به آماده سازی دارند و  باید برخی اقدامات بهداشتی از جمله سم پاشی در آن ها 

صورت بگیرد.
نواب در ادامه درباره برخی مشکلات که برای زائران در حج پیش آمده است با وجود برقراری 
ارتباط دیپلماتیک بین دو کشور، بیان کرد: وقتی کشوری می خواهد میزبان جمع زیادی از 
زائران کشورهای مختلف باشد باید نظر جمعی را در نیازها و برنامه ها در نظر بگیرد، اما مشکل 

این است که عربستان بدون مشورت گرفتن از کشورهای دیگر درباره حج تصمیم می گیرد.
او افزود: چشم انداز این ارتباط مثبت و انتظار این است که برخورد عربستانی ها بهتر از 

گذشته شود یا حداقل مثل گذشته رفتار کنند. این که بخواهند در برخی موارد عقبگرد داشته 
باشند، اتفاق خوبی نیست. ارائه خدمات بهتر از سوی عربستان در جای خود خوب است؛ چرا 

که همه کشورها راضی می شوند.
نواب درباره رفتار برخی زائران که در مغایرت با رویکرد دولت ها در ازسرگیری روابط است، 
اظهار کرد: وقتی مسؤولان رده بالای دو کشور تصمیم به برقراری ارتباط و تعامل مثبت 
گرفته اند نباید عده ای سلیقه ای رفتار کنند و رفتاری برخلاف سیاست کشورشان داشته 
باشند. آن هایی که با زائران رفتار خوبی ندارند بیشتر سلیقه خودشان را اعمال می کنند که 

باید تذکر داد.
نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت درباره فراهم نشدن شرایط برگزاری دعای کمیل از 
سوی عربستان در شهر مدینه با وجود مطالبه ایران، گفت: انتظار ما این بود که عربستان 
شرایط را برای برگزاری دعای کمیل در کنار مسجدالنبی یا حتی پشت بام مسجد فراهم کند، 

اما آن ها همکاری نکردند.
نواب همچنین کوتاه شدن زمان حج را به فراهم کردن شرایط مناسب در پروازها و برداشتن 
برخی محدودیت ها از سوی عربستان منوط دانست و گفت: ما تلاش زیادی کردیم که بتوانیم 
هم زائر بیشتری بیاوریم و هم طول سفر را کوتاه کنیم، اما قوانین کشور میزبان و نبود امکان 

استفاده از هواپیماهای پهن پیکر به دلیل تحریم های ظالمانه، این اجازه را به ما نداد.

نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت خبر داد:
برگزاری عمره منتظر پاسخ شورای عالی امنیت

رئیس دیوان عالی کشور با اشاره به اینکه اجرای عدالت 
خود  همواره  باید  قضات  گفت:  نیست،  پذیر  تعطیل 

مراقبتی داشته باشند.
حجت الاسلام والمسلمین سید احمد مرتضوی مقدم در 
مراسم بازدید دانشجویان دانشگاه علوم قضایی از دیوان 
عالی کشور به مناسبت بزرگداشت هفته قوه قضائیه گفت: 
امیدواریم که بازدید و حضور شما در مجموعه دیوان عالی 
کشور سبب شود که با رویه ها و کیفیت کار دیوان عالی 

آشنایی پیدا کنید.
حجت الاسلام والمسلمین مرتضوی مقدم تصریح کرد: 
قضاوت جایگاه خطیری است، همه ما می دانیم که اجرای 
عدالت و احقاق حق تا روز قیامت، تعطیل پذیر نیست و در 

مقام قضاوت به صورت مستمرباید از خود مراقبت کنیم.
وی اظهار کرد: در پست قضاوت، شما با خطرات زیادی 
از جمله طمع که منجر به لغزش انسان می شود مواجه 
هستید، اگر انسان نتواند آن را در خود سرکوب کند قطعا 
خواهد لغزید چرا که بسیاری سعی می کنند با این غریزه 
قاضی را جذب کنند. رئیس دیوان عالی کشور در توصیه 
به دانشجویان علوم قضایی گفت: قضات باید همواره خود 
مراقبتی داشته باشند و نیاز به مقام و نهاد های نظارتی ویژه 
نظارت بر این عزیزان نباشد در تماس های تلفنی و رفت و 

آمد ها دقت لازم را داشته باشید.
اشاره  قضایی  دستگاه  در  رأی  صدور  کیفیت  به  وی 
کرده و خاطرنشان کرد: قضاوت تنها پشت میز نشستن و 

رأی صادر کردن نیست، بلکه آرا صادره باید با دقت بالا و 
کیفیت صادر شود، از قدرتی که قانون به شما داده است 
به نحو احسن در جهت احقاق حق استفاده کنید و رأی 

شرافتمندانه با دیدن همه ابعاد صادر کنید.
رییس دیوان عالی کشور گفت: قضات شریف و همکاران 
ما همواره در این زمینه تلاش می کنند، اما همواره رسیدن 

به حق و اجرای عدالت دشوار است.
وی در پایان گفت: نمایشگاه دستاوردهای سازمان ها و 
معاونت های وابسته به قوه قضاییه که در آن دستاوردهای 
از  کوچک  گوشه ای  تنها  گذاشتند  نمایش  به  را  خود 
خدمات و زحمات بخش های مختلف قوه قضاییه که امروز 

آن را مشاهده می کنیم.

رئیس دیوان عالی کشور :

قضات باید همواره خود مراقبتی داشته باشند 

رییس مجلس اظهار داشت: نحوه ساختارسازی، نهادسازی و ماموریت های ما 
متفاوت است باید اجازه بدهیم که نیروهای جوان وارد ساختار شوند و هرگز نباید به 
مدیریت دوران مکانیکی برگردیم. باید با مدیریت سایبرنتیکی جلو برویم و معطوف به 

هدف حرکت کنیم. 
محمد باقر قالیباف در آیین بزرگداشت روز ملی اصناف؛ بازار و اصناف را مردمی ترین 
نهاد اقتصاد کشور معرفی کرد و افزود: اصناف و بازار  ماموریت های متفاوتی داشتند 

اما امروز اصناف و بازار یک وظیفه دارند.
وی با اشاره به نقش اصناف در مسائل سیاسی و اقتصادی، گفت: ظرفیت اصناف 
آنگونه که باید استفاده نکردیم متاسفانه در جلسات ما سخنان تکراری گفته می شود 
و بعد از ۲ ساعت بحث و جدل همه خسته می شوند و جلسه را ترک می کنند. از این رو 
بارها من گفتم که موضوعات مطروحه در جلسات دهه ۷۰ با آنچه در ۱۴۰۲ مطرح 

می شود یکی است.
باید در عرصه اقتصاد حکمرانی مردمی شود 

به گفته قالیباف؛ در عرصه اقتصاد باید حکمرانی مردمی شود اما اصناف روابط 

دقیق ساختاری برقرار نمی کنند.
رئیس مجلس با تاکید بر اینکه باید بین اصناف و اماکن توافق انجام شود، گفت: در 
دوره فرماندهی من بر نیروی انتظامی ارتباط خوبی بین اماکن و اصناف برقرار شده 

بود و باید این ارتباط نیز تکرار شود.
وی با اشاره به تاکیدات امام خمینی در عدم دخالت دولت در اقتصاد، تصریح کرد: 
شغل و اقتصاد به سرعت در حال تغییر است و اگر ما بخواهیم همین روند را ادامه 
بدهیم حذف خواهیم شد. نحوه ساختارسازی، نهادسازی و ماموریت های ما متفاوت 
است باید اجازه بدهیم که نیروهای جوان وارد ساختار شوند و هرگز نباید به مدیریت 
دوران مکانیکی برگردیم. باید با مدیریت سایبرنتیکی جلو برویم و معطوف به هدف 

حرکت کنیم.
وی در پایان از نقش اصناف در ناآرامی های سال گذشته، افزود: جان و مال شما 
در خطر بود اما همراهی کردید و صبور بودید و دیدید که ما، دشمنان خود و منافقین 
را چگونه نابود کردیم و دامنه قدرت و نفوذ انقلاب اسلامی در  تحت فشار قرار دادن 

منافقین را دیدید.

رییس مجلس ؛ 

باید اجازه بدهیم نیروهای جوان وارد ساختاراصناف شوند 



3 یکشنبه-4 تیر ماه 1402-    سال بیست  وششم -   شماره 5752
سلامت

یک متخصص علوم تغذیه مطرح کرد؛

غذاهایی که خوردن آنها در تابستان 
توصیه می شود

یک متخصص علوم تغذیه، با اشاره به شروع تابستان و گرم شدن هوا، درباره مصرف 
خوراکی های متناسب با این فصل از سال، توضیحاتی داد.

منصور رضایی عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، با اشاره به 
شروع تابستان و گرم شدن هوا، گفت: در گرما تعریق افزایش یافته و احساس نیاز به آب 
بیشتر می شود. اگر آب و املاح از دست رفته بر اثر تعریق جبران نشود، فرد دچار ضعف، 

سستی، بی حالی و کاهش آستانه تحمل و توجه می شود.
این متخصص رژیم درمانی، با اشاره به اینکه در هوای گرم نیاز افراد به کالری کمتر و به 
آب، املاح و ویتامین ها بیشتر می شود، یادآور شد: با گرم تر شدن هوا افراد باید از لبنیات 

و گوشت های کم چرب استفاده کنند.
رضایی با بیان اینکه میوه و سبزی تازه فصل غنی از آب، املاح، ویتامین ها و فیبر 

هستند، مصرف آنها را برای رفع نیاز بدن توصیه کرد.
به گفته وی، مصرف کمپوت، آب میوه )اعم از صنعتی و خانگی( و میوه و سبزی های 

خشک نمی تواند این نیاز را رفع کند و بهتر است از میوه و سبزی تازه استفاده شود.
این متخصص علوم تغذیه افزود: در کنار مصرف میوه ها، مصرف غذاهای پروتئینی 
گیاهی )دانه ها، مغزها، حبوبات و آجیل ها( و پروتئین های حیوانی کم چرب مثل تخم 

مرغ و لبنیات باعث افزایش توان جسمی افراد می شود.
وی تاکید کرد: در فصل تابستان و گرما نباید غذاهای پرانرژی و پرچرب استفاده شود 

و مصرف غذاهای فرآوری شده که نمک پنهان دارد باید به حداقل برسد.
عضو هیئت علمی دانشگاه تاکید کرد: مصرف نمک، غذاهای شور و تنقلاتی مانند 
چیپس شور و آجیل شور را باید در تابستان محدود کرد و بیشتر از آجیل خام استفاده 
کرد. رضایی سرخ کردن، بو دادن و تفت دادن مواد غذایی را باعث کاهش ارزش غذایی 
آنها برشمرد و توصیه کرد که در مصرف این نوع اغذیه و غذاهای آماده، مصنوعی و 

فست فودها زیاده روی نشود.
به گفته وی، نباید در فصل تابستان در مصرف شیرینی، شکلات، شیرینی های 
طبیعی )عسل، کشمش، مویز( و میوه های شیرین )مانند انجیر، نارگیل، موز، خربزه، 

آناناس( زیاده روی کرد.
این متخصص تغذیه افزود: در تابستان باید از مصرف افراطی گوشت قرمز به دلیل 
داشتن انرژی، کلسترول و چربی زیاد پرهیز کرد و گوشت پرندگانی مانند کبک و 

بلدرچین نیز با حداکثر تنوع و حداقل مقدار مصرف شوند.
عضو هیئت علمی دانشگاه خاطرنشان کرد: با گرم شدن هوا به تدریج نیاز بدن به 
کالری کم می شود و باید از مصرف غذاهای با چربی و انرژی بالا پرهیز کرد. بنابراین باید 

غذاهایی مانند فسنجان، گردو و کنجد در این فصل کمتر مصرف شود.
وی توصیه کرد: در فصل تابستان بیشتر از غذاهایی نظیر آب دوغ خیار، ماست، خیار 
و کمی نان، سبزیجات خنک مانند خیار، کاهو، کدو خورشتی )سبز(، گشنیز، اسفناج، 
ماست و اسفناج استفاده شود. رضایی غذاهای پختنی و آب پز را از جمله غذاهای 
مناسب فصل گرما برشمرد و توصیه کرد که در این فصل کمتر از کباب و یا غذاهای 
سرخ شده استفاده شوند. وی، آش، سوپ، خورش سبزیجات حاوی سبزی سرخ 
نشده، کمی حبوبات و گوشت، کمی ترشی )غوره، آب غوره، آب لیمو، لیمو و نارنج( 
به ویژه سوپ جو و آش جو را به دلیل خنک بودن در فصل گرما بسیار مفید دانست 
و آنها را از بهترین غذاها برای رفع عطش و حرارت بدن عنوان کرد. این متخصص 
تغذیه، مصرف مرکبات و میوه های ترش و شیرین مانند زرشک و آب زرشک، شاه توت، 
تمشک، سیب ترش، آلبالو، گوجه سبز، انار، هلو، زردآلو، هندوانه و گریپ فروت را در 
فصل گرما برای بدن بسیار مفید دانست.  وی، مصرف سالادها )مثل کاهو و خیار( را 
در تابستان مفید برشمرد و تاکید کرد: بهتر است برای چاشنی سالاد از سس خانگی به 
جای سس های کارخانه ای استفاده کرد و از ترکیب ماست، روغن زیتون، آب لیمو یا آب 
نارنج و اندکی نمک و فلفل سیاه سس دلخواه خود را تهیه کنید. رضایی خوردن ترشی 
را نیز در فصل گرما مفید دانست البته به شرطی که خیلی تند نباشد. وی همچنین بر 
مصرف میزان کافی آب و لبنیاتی مانند دوغ و ماست تاکید کرد. این متخصص تغذیه 
با اشاره به ارجحیت مصرف گوشت سفید نسبت به گوشت قرمز در فصل گرما گفت: 
گوشت سفید )مرغ و ماهی( به خصوص ماهی که دارای ید، آهن، روی، سلنیوم، 
منیزیم و اسید چرب ضروری امگا ۳ است برای فصل تابستان بسیار مناسب است، 
البته به شرطی که خیلی سرخ نشده و ادویه جات تند نیز به آن اضافه نشود. به گفته 
وی، همان طور که سبک زندگی افراد در فصول مختلف متفاوت است، غذاهای مورد 
استفاده در فصول مختلف نیز باید متفاوت باشد در غیر این صورت فرد بیمار خواهد 
شد. رضایی در پایان به افراد توصیه کرد که در فصل گرما ضمن استراحت کافی، 
مصرف مایعات و آب فراوان و استفاده کمتر از روغن ها و چربی ها را در نظر داشته باشند.

دبیر انجمن علمی اپتومتری ایران :

آنچه باید درباره عدسی چشم بدانیم

دبیر انجمن علمی اپتومتری ایران در ارتباط با استفاده از عدسی های تماسی و نحوه 
جلوگیری از عفونت های چشمی توضیحاتی را ارائه کرد.

مسعود صادقی، از عدسی های تماسی به عنوان یکی از پرکاربردترین تجهیزات 
پزشکی در سطح دنیا نام برد و گفت: استفاده از عدسی های تماسی بعد از معرفی 
عدسی های تماسی نرم هیدروژل بسیار گسترش پیدا کرد و در حال حاضر با توجه به 
تنوعی که انواع کنتاکت لنزها از نظر جنس و طراحی دارند، در سطح دنیا بسیار پرکاربرد 

و مورد استفاده هستند.
وی با عنوان این مطلب که یکی از مهمترین سؤالاتی که ما همیشه با آن مواجه 
هستیم این است که آیا مصرف عدسی های تماسی می تواند در همه مصرف کننده ها 
به یک میزان ریسک بیماری ها و عفونت های چشمی را افزایش بدهد، افزود: برای 
پاسخ به این سوال دانستن مکانیسم های دفاعی چشم نقش مهمی دارند؛ چشم 
انسان مکانیزم های دفاعی متعددی دارد که مهم ترین آنها حضور اشک و آنزیم های 
داخل آن از جمله لیزوزیم و لاکتوفرین در کنترل عفونت های چشمی، شستشوی 
سطح چشم و مکانیسم پلک زدن برای حرکت دادن و دور کردن میکروارگانیسم های 

بیماری زا از سطح چشم است.
وی  ادامه داد: همین طور اپیتلیوم قرنیه و اپیتلیوم ملتحمه دارای اتصالات بین 
سلولی بسیار محکمی هستند که به جز انواع خاصی از میکروارگانیسم ها بقیه انواع 
میکروارگانیسم هایی که در سطح چشم قرار می گیرند، امکان نفوذ راحت به بافت های 
زیرین را ندارند. بنابراین هنگامی که یک عدسی تماسی در سطح چشم قرار می گیرد 
اگر بتواند باعث اختلال در این مکانیسم های دفاعی بشود طبیعتاً می تواند افزایش 

ریسک عفونت را برای مصرف کننده به دنبال داشته باشد.
صادقی گفت: جنس عدسی تماسی هم نقش مهمی دارد، عدسی های تماسی 
سخت به دلیل سطح صیقلی و تمایل به چسبندگی کمتر برای عوامل بیماری زا معمولًا 
ریسک عفونت های کمتری دارند و عدسی های تماسی نرم بالعکس می توانند پتانسیل 
بیشتری برای چسبیدن میکروارگانیسم ها و انتقال آنها به داخل چشم داشته باشند. 
اینجاست که نقش مصرف کننده در رعایت نکات بهداشتی و روش صحیح ضدعفونی 

کردن عدسی های تماسی مطرح می شود.
این متخصص اپتومتری ابراز کرد: بنابراین چنانچه مصرف کننده ای بتواند طبق 
آموزش های داده شده و با استفاده از مواد ضدعفونی کننده صحیح و مناسب، سطح 
که  ایجاد شرایطی  کند، طبیعتاً خطر  را ضدعفونی  مورد مصرف  تماسی  عدسی 
میکروارگانیسم ها در سطح عدسی های تماسی باقی بمانند و فرصت کافی برای نفوذ 

به بافت های چشم را داشته باشند، به شدت کاهش پیدا می کند.
وی افزود: داشتن اطلاعات مناسب در مورد ساعات مناسب مصرف یک عدسی 
و  تماسی  عدسی های  این  از  کدام  هر  مفید  عمر  از  آگاهی  روز،  طول  در  تماسی 
همین طور دریافت آموزش صحیح نحوه استفاده از مواد ضد عفونی کننده و روش 
صحیح ضدعفونی کردن عدسی های تماسی می تواند شرایط مناسب و ایمنی را برای 

مصرف کننده به دنبال داشته باشد.
صادقی ادامه داد :همچنین یکی از عوامل اصلی بیماری زا که بعضا از دید افراد 
پنهان می ماند ولی نقش اصلی در بروز عفونت های چشمی دارد محلی است که 
مصرف کننده ها کنتاکت لنزهایشان را از آنجا تهیه می کنند؛ قطعا زمانی که کنتاکت لنز 
توسط یک فرد حرفه ای مشتمل بر اپتومتریست و چشم پزشک در اختیار بیمار گذاشته 
می شود، کاملا براساس نیازهای بیمار و خصوصیات چشم بیمار انتخاب می شود و 
چنانچه افراد خارج از نظارت و تجویز این مجموعه حرفه ای، از سایت های اینترنتی، 
اپتومتریست،  فنی  مسؤول  فاقد  فروشی  عینک  اجتماعی،  شبکه های  صفحات 
فروشگاه های لوازم آرایشی و حتی داروخانه ها که بدون تجویز کنتاکت لنز را در اختیار 
مصرف کننده می گذارند اقدام به تهیه کنتاکت لنز کند، خطر بروز عوارض ناشی از 

مصرف کنتاکت لنز بشدت افزایش پیدا می کند.

علائم و عوارض مسمومیت با متانول

فواید ورزش برای خانم ها؛

چرا خانم ها باید به ورزش اهمیت ویژه ای بدهند؟
خانم ها در هر سن و سالی و با هر سایز و فرم اندامی باید به سلامتی و تندرستی 
خود بسیار اهمیت دهند و ورزش باید بخشی اساسی از برنامه ی روزانه شان باشد. 
ورزش کردن برای خانم ها فواید زیادی دارد؛ از بهبود کیفیت خواب گرفته تا کنترل 
استرس و... ؛ بنابراین به عنوان یک خانم باید ورزش منظم را در برنامه خود داشته 
باشید و این مسئله مهم را نادیده نگیرید. اگر هم یک مادر هستید یا قرار است یک مادر 
باشید، ورزش کردن یکی از بهترین راه هایی است که تضمین می کند مادری سالم و 

شاداب برای فرزندانتان باشید.
خیلی از ما وقتی صحبت از مراقبت سلامتی می شود روی چکاپ های پزشکی و 
تست های آزمایشگاهی تمرکز می کنیم؛ اما عوامل دیگری هم در مراقبت های فردی 
سلامت وجود دارند؛ مثل بهبود تغذیه، کاهش استرس و غافل نشدن از تفریحات و 
فعالیت های موردعلاقه. ورزش یکی از این فاکتورهای کنترل کننده است که نقش 

بی نهایت مهمی در بهبود وضعیت سلامت ما دارد.

ورزش کمک می کند نوسانات خلقی تان را کنترل کنید
زندگی خانم ها از اولین سیکل قاعدگی تا یائسگی، پُر از اثرات تغییر میزان استروژن 
و پروژسترون است که الگوهای باروری و هورمون های مغز و خلق وخو را به شدت 
تحت تأثیر قرار می دهند. وقتی سطح استروژن افت می کند، مثلًا قبل و حین پریود 
یا دوران یائسگی، خانم ها یک منبع طبیعی »حال خوب« را که هورمون سروتونین 
است به میزان زیادی از دست می دهند و این باعث می شود بیشتر در معرض نوسانات 
خلقی، افسردگی و حملات اضطرابی باشند؛ یعنی مانند علائمی که در سندرم شدید 

پیش از یائسگی یا افسردگی پس از زایمان دیده می شوند.
ورزش کردن با تمام این نوسانات خلقی ناشی از تغییرات هورمونی مقابله می کند، 
چون سبب ترشح اندورفین ها در بدن می شود که تنظیم کنندهٔ خلق وخو و عامل حال 
خوب هستند. اندورفین ها که به آنها »سرخوشی دونده ها« نیز می گویند بعد از تمرین 

و ورزش که ترشح می شوند احساس شادی و نشاط به شما می دهند.
این اثر ورزش می تواند در برخی از خانم ها نیاز به مصرف داروهای افزایش دهنده 

سروتونین را که به نام داروهای ضدافسردگی معروف اند کاهش دهد.
حتی بعد از یائسگی که سطح استروژن به صورت دائمی بسیار پایین می آید، باز 
هم ورزش می تواند خلق وخویتان را بهتر کند. مطالعه ای روی خانم های ۶۰ساله که 
دچار علائم افسردگی و اضطرابی بعد از یائسگی بودند نشان داد گروهی که ورزش 
می کردند توانسته بودند به میزان ۱۸ تا ۲۲ درصد علائم خود را کاهش دهند؛ اما 

گروهی که ورزش نمی کردند هیچ علامتی از بهبودی نداشتند.
ورزش از کاهش تراکم استخوان و پوکی استخوان پیشگیری می کند

خانم ها بیشتر از آقایان در معرض ابتلا به پوکی استخوان و متعاقباً شکستگی های 
از افزایش سن هستند. زیرا خانم ها استخوان های  استخوان و کاهش قد ناشی 
باریک تری نسبت به آقایان دارند و با بالارفتن سن، قدرت استخوانی خود را سریع تر 
از دست می دهند که دلیل آن نیز افت استروژن است. شکستگی های لگن یکی از 
شایع ترین و بدترین عواقب پوکی استخوان است که می تواند موجب ازدست دادن 
امکان حرکت بدن و حتی مرگ زودهنگام شود. یکی از بهترین راه های قوی کردن 
استخوان ها ورزش است و چه عالی که از سنین جوانی ورزش کردن را شروع کنید. 
به عنوان یک زن وقتی از سال های نوجوانی و جوانی دارای بیشترین تراکم استخوانی 
هستید می توانید در سال های بعدی زندگی از آنها در برابر پوکی استخوان محافظت 
کنید. تمرینات قدرتی با وزنه برای سلامت استخوان ها بسیار مفیدند و فرقی نمی کند 
چه سنی باشید. تنیس، دوی آهسته یا ورزش های هوازی دیگر همگی می توانند 
استخوان بسازند و آنها را قوی نگه دارند. تمرینات بدنسازی با وزنه، با کش های ورزشی 

یا حتی حرکت ساده ای مثل روی پنجه و انگشتان پا ایستادن می تواند به قدرت و 
تعادل و انعطاف پذیری بدنتان کمک کرده و جلوی زمین افتادن های سال های بعدی 
زندگی تان را بگیرد. با کمک و راهنمایی پزشکتان و یا یک فیزیوتراپ می توانید بهترین 

نوع ورزش را متناسب با سن و شرایط خود انتخاب کنید.
ورزش وزنتان را کنترل می کند

هر چند هم زنان و هم مردان با بالارفتن سن دچار افزایش وزن می شوند؛ اما زنان با 
چالش های خاص تری روبرو هستند. خانم های جوان تر ممکن است افزایش وزن بعد 
از بارداری را طولانی تر از بارداری های قبلی با خود داشته باشند. یک خانم میان سال 
در یائسگی استروژن از دست می دهد و بدنش تمایل دارد سلول های چربی را در 
ناحیه شکم انباشته کند و همین وضعیت باعث سخت تر شدن کاهش وزن می شود. 
ضمناً عضله نسبت به چربی بیشتر کالری می سوزاند و خانم ها باتوجه به افت توده 
عضلاتی ناشی از افزایش سن، با چالش های بیشتری برای کاهش وزن و حفظ وزن 

سالم روبرو هستند.
عوامل  با  می کند  عضلانی  توده های  حفظ  به  که  کمکی  با  می تواند  ورزش 
چالش برانگیز کاهش وزن مقابله کرده و باعث شود لاغرتر و متناسب تر به نظر برسید. 
همچنین ورزش کالری های اضافی تان را می سوزاند که اگر سوزانده نشوند به صورت 
چربی در بدنتان ذخیره خواهند شد. در مطالعه ای بیست ساله که روی ۳۵۰۰ زن و 
مرد انجام شد، همه افراد با بالارفتن سن، وزن اضافه کرده بودند؛ اما آنهایی که به طور 
منظم ورزش می کردند افزایش وزن کمتری داشتند. خصوصاً خانم های فعال به طور 

متوسط نسبت به خانم های غیرفعال، تقریباً ۶ کیلوگرم کمتر وزن اضافه کرده بودند.
ورزش کیفیت خوابتان را بالا می برد

داشتن خواب خوب و باکیفیت برای سلامت جسم و روان ضروری است. دانشمندان 
می گویند مغز انسان طی خواب، هیجانات مثبت را تثبیت کرده و هیجانات منفی 

ناشی از آسیب ها را تضعیف می کند.
باشد.  بالابردن کیفیت خوابتان  برای  خوشبختانه ورزش می تواند روش خوبی 
مطالعاتی که روی تمام گروه های سنی انجام شد نشان می دهد ورزش منظم می تواند 
مدت زمان کلی خواب را بیشتر کند، کمکتان کند زودتر به خواب بروید و شب ها خواب 

عمیق و یکسره داشته باشید.
ورزش پوستتان را زیباتر می کند

مراقبت از پوست و سلامت و زیبایی آن برای هر خانمی مهم است. ورزش واقعاً 
می تواند پوستتان را جوان و زیبا نگه دارد و به گفتهٔ محققان ورزش و تمرین، ساختار 
پوست را بهبود داده و ظاهری جوان تر و شاداب تر به آن می دهد. پس ورزش را هم باید 

جزو روتین مراقبت از پوستتان بدانید.
ورزش احتمال سرطان سینه را کاهش می دهد

سرطان سینه کشنده ترین سرطان در میان خانم هاست. اما مطالعات نشان می دهد 
ورزش کردن می تواند ریسک ابتلا به سرطان سینه را تا ۲۰ درصد کاهش دهد. پس 
این جنبه از فواید ورزش کردن را هم مدنظر داشته باشید، خصوصاً اگر سابقه سرطان 

سینه در خانواده دارید.
چطور ورزش را شروع کنیم؟

توصیه می کنیم قبل از شروع یک برنامه ورزشی با پزشکتان مشورت کنید، خصوصاً 
اگر مدتی فعالیت بدنی نداشته اید، بیماری یا مشکلی در سلامتی تان دارید، باردار 

هستید یا سنتان بالاست.
کم کم شروع کنید، اگر سال ها فعالیت بدنی نداشته اید نمی توانید بعد از دو هفته 
دویدن یک دونده ماراتن شوید. با دوره های ده دقیقه ای از ورزش سبُک یا پیاده روی 

تند روزانه شروع کنید و تدریجاً مدت و شدت ورزش را بالا ببرید.
با این روش ها می توانید فعالیت های روزانه تان را تبدیل به ورزش کنید:

. به جای آسانسور از پله ها استفاده کنید
. بعدازظهر پیاده از محل کارتان برگردید یا پیاده به خرید بروید

. اگر می توانید تمام مسیر رفت وبرگشت محل کارتان را پیاده روی کنید
. کارهای خانه را با سرعت انجام دهید

چه کنیم تا ورزشمان تداوم داشته باشد؟
. ورزشی را انتخاب کنید که دوست دارید. فعالیت ورزشی که انتخاب می کنید باید 
باتوجه به وضعیت و شرایط شما راحت باشد و فشار زیادی به شما وارد نکند. مثلًا شنا 

برای کسانی که آرتریت مفاصل دارند راحت تر است.
. یک همراه برای خود پیدا کنید. ورزش کردن با یک دوست یا همراه مفرح تر است 

و بیشتر خوش می گذرد.
. برنامه تان را از یکنواختی درآورید. یک روز پیاده روی کنید، یک روز دوچرخه سواری 

کنید، یک روز برقصید و روزی دیگر برای دوی آهسته بیرون بروید.
. زمانی از روز را انتخاب کنید که راحت باشید. فوراً بعد از غذا یا ساعات خیلی گرم 
یا سرد روز ورزش نکنید. زمانی را پیدا کنید که برای شما بهترین است و انرژی و حال 
ورزش کردن دارید. . زود ناامید نشوید. شاید کمی طول بکشد تا به برنامه ی جدیدتان 

عادت کنید. پس زود از خودتان ناامید نشوید و خودتان را به چالش بکشید.
. یادتان نرود که نابرده رنج گنج میسر نمی شود. کمی بدن درد بعد از ورزش و تمرین 

طبیعی است و این درد نباید متوقفتان کند.
. ورزش کردن را مفرح کنید. مثلًا حین ورزش می توانید به موسیقی یا پادکست 
گوش دهید، تلویزیون تماشا کنید یا برای پیاده روی به پارک یا فضای سبز بروید. حتی 

می توانید یک فعالیت بدنی جدید و لذت بخش یاد بگیرید.
برای خانم های سنین بالاتر چه ورزش هایی مناسب تر است؟

همیشه خوب است تمرینات کششی، قدرتی و هوازی در برنامه ی ورزشی تان باشد. 
باز هم توصیه می کنیم ورزش را کم کم شروع کنید. هر ورزشی که می کنید ابتدا با 
چند حرکت کششی بدن را گرم کنید، این کار باعث می شود عضلات و مفاصل شما 

منعطف تر شده و احتمال آسیب زدن به خودتان را به حداقل برسانید.
ورزش های هوازی، قلب را قوی کرده و با افزایش توان بدن برای استفاده از اکسیژن، 
سطح فیتنستان را بالا می برند. شنا و پیاده روی تند از فعالیت های هوازی کم شدت 
هستند. فعالیت های کم شدت، استرس و فشار کمتری به بدن وارد می کنند و 

عضلات و مفاصل تحت فشار چندانی قرار نمی گیرند.
رزش هایی مثل تنیس کمک می کنند استخوان ها مستحکم بمانند. هدف از 
ورزش، تندرستی است. توصیه های فعلی برای فعالیت بدنی می گویند باید بیشتر 
روزهای هفته به مدت ۳۰ دقیقه فعالیت بدنی با شدت متوسط داشته باشید. شما 
این مقدار را می توانید تقسیم کرده و در مجموع روزی ۳۰ دقیقه ورزش کنید و از فواید 
آن برای سلامتی بهره ببرید. مثلًا سه دوره ده دقیقه ای یا دو دوره پانزده دقیقه ای یا 
یک دوره ده دقیقه ای با یک دوره بیست دقیقه ای پیاده روی می تواند شما را به میزان 
توصیه شدهٔ ورزش برساند. با وجود تمام این فواید که با ورزش کردن شامل حالتان 
می شود باز هم ممکن است برای بعضی از خانم ها پیداکردن فرصت یا انرژی برای 
ورزش منظم سخت باشد. انگیزه از اینجا شروع می شود که به خودتان بگویید: »حالا 

وقت آن است که کاری برای خودم بکنم!«. از جایتان بلند شوید و حرکتی بکنید.
به گزارش وب گاه تبیان، یک دوست یا همراه حامی پیدا کنید که به شما انگیزه دهد 
و وادارتان کند از بی تحرکی درآیید و فعالیت کنید. قرار نیست فوراً نتیجه بگیرید؛ اما 
در بلندمدت تغییراتی را خواهید دید که با حال بهتری که به شما می دهند و افزایش 
اعتمادبه نفسی که برایتان به ارمغان می آورند، انگیزه بسیار قوی برای ادامه خواهید 

داشت.
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به بهانه درگذشت نماینده سابق مردم قم در مجلس شورای اسلامی؛

نگاهی به زندگانی حجت الاسلام  
والمسلمین  محمدرضا آشتیانی  

حجت الاسلام  والمسلمین  محمدرضا آشتیانی  نماینده سابق مردم قم در مجلس 
شورای اسلامی و عضو جامعه مدرسین قم در ساعت ۱۹ روز جمعه، ۲ تیرماه سال 
۱۴۰۲، پس از تحمل یک دوره بیماری، دار فانی را وداع گفت به رحمت ایزدی پیوست.

تولد و دوران  کودکی 
حجت الاسلام  والمسلمین  محمد رضا آشتیانی  در سال  ۱۳۱۹ هجری  شمسی  در 
آشتیان  به  دنیا آمد. خانواده  او خانواده  مذهبی  و دوستدار اهل  بیت  پاک  پیامبر)ص ( 

بود و پدرش  با پیشه  کشاورزی  روزگار می گذراند.
دوران  تحصیل 

حجت الاسلام  والمسلمین  آشتیانی ، نخست  به  مکتب  خانه  رفت  و پس  از حدود ۲ 
سال  که  آن  را به  آموختن  قرآن  و ادبیات  فارسی  گذرانده  بود، به  دبستان  رفت  و پس  از 
چند سال  آن  را به  پایان  رسانید. موقعیت  خانواده  او به  گونه ای  بود که  باید به  کمک  پدر 
می رفت  و به  او خدمت  می کرد. از این  رو همچون  پدر پیشه  کشاورزی  را پیش  گرفت  
و چند سال  هم  بدین  عنوان  گذرانید، تا اینکه  بر حسب  اتفاق  یکی  از وعاظ  مشهور 
به  نام  آقای  منتظری  گلپایگانی  به  آشتیان  آمد و با مشاهده  استعداد او، از پدرش  
درخواست  کرد که  فرزند خود را به  تحصیل  علوم  دینی  بگمارد. این  امر مورد موافقت  
پدر او واقع  شد. از این  رو حجه  الاسلام  والمسلمین  آشتیانی  در حدود ۲۰ سالگی  
دروس  مقدمات  را در حوزه  علمیه  آشتیان  آغاز کرد. او با به  پایان  رساندن  مقدمات ، 
عازم  حوزه  علمیه  قم  شد تا از مواهب  معنوی  و علمی  استادان  آن  دیار عالم  خیز بهره  
ببرد. او در مدتی  کوتاه  دروس  دوره  سطح  را در نزد بهترین  استادان  آن  روزگار به  پایان  
برد و به  درس  خارج  فقه  و اصول  عالمان  آن  دوره  راه  یافت . البته  مهم ترین  استاد او در 
این  بخش ، آیت  الله  العظمی  مکارم  شیرازی  بود. او در طی  این  سالها ضمن  تحصیل  
دروس  رسمی ، به  تحقیق  و پژوهش  درباره  مسائل  گوناگون  اسلامی  نیز می پرداخت .

استادان  و دوستان 
حجت الاسلام  والمسلمین  آشتیانی  در طول  دوران  تحصیل  خود از محضر عالمان  
بسیاری  بهره مند شد. او که  مقدمات  را در حوزه  علمیه  آشتیان  به  پایان  برده  بود، شرح  
لعمه  را نزد آیت  الله  شیخ  علی  پناه  اشتهاردی  و آقای  شب  زنده  دار و نیز قوانین  را 
نزد آیت  الله  ستوده  فرا گرفت  و برای  آموختن  رسائل  به  درس  آیت  الله  العظمی  نوری  
همدانی  و آیت  الله  العظمی  مکارم  شیرازی  رفت . کفایه  را نیز نزد آیت  الله  سلطانی  
طباطبائی )ره ( و آیت  الله  العظمی  فاضل  لنکرانی  آموخت . با پایان  یافتن  دوره  سطح  
به  درس  خارج  فقه  و اصول  حضرت آیت  الله  مکارم  شیرازی  رفت  و یک  دوره  اصول  که  
حدود ۶ سال  به  طول  انجامید و حدود ۱۵ سال  درس  فقه  را نزد ایشان  فرا گرفت . او در 
طی  این  سالها به  درس  امام  خمینی )ره ( و نیز درس  آیت  الله  العظمی  شیخ  مرتضی  
حائری )ره ( می رفت . و در ایام  تعطیل  و روزهای  پنج  شنبه  و جمعه  در جلسات  تفسیر 
آیت  الله  العظمی  مکارم  شیرازی  حاضر می شد. حجت الاسلام  والمسلمین  آشتیانی  
در طول  سالیان  تحصیل  با فضلای  بسیاری  رابطه  دوستی  داشت  که  از میان  آنها از 

 ـمی توان  نام  برد.  ـاز اعضای  جامعه  مدرسین   حجت الاسلام  والمسلمین  امامی  
فعالیتهای  علمی  و فرهنگی 

حجت الاسلام  والمسلمین  آشتیانی  تا به  امروز فعالیتهای  علمی  و فرهنگی  بسیاری  
از خود بر جای  نهاده  است . از فعالیتهای  مهم  ایشان  در این  عرصه ، شرکت  در تدوین  
تفسیر نمونه  است . کار تدوین  و نگارش  تفسیر نمونه  از سال  ۱۳۵۱ آغاز شد. این  کار 
به  پیشنهاد آیت  الله  العظمی  مکارم  شیرازی  بود. ایشان  بر این  باور بودند که  خلا وجود 
یک  تفسیر فارسی  که  همگان  بتوانند آن  را بخوانند و از آن  استفاده  کنند، محسوس  
است . از این  رو حجه  الاسلام  و المسلمین  آشتیانی  به  همراه  گروهی  از فضلای  آن  
روزگار تحت  اشراف  آیت  الله  العظمی  مکارم ، کار نگارش  این  اثر عظیم  را آغاز کردند که  
با عنایت  پروردگار در سال  ۱۳۶۷ به  پایان  رسید و در ۲۷ جلد در اختیار همگان  قرار 
گرفت . از فعالتیهای  مهم  دیگر ایشان ، شرکت  در تدوین  تفسیر موضوعی  قرآن  به  نام  
»پیام  قرآن « و نیز شرکت  در نگارش  تفسیر نهج  البلاغه  است  که  هر دو اثر هم  اکنون  
منتشر شده  و در اختیار عموم  مردم  قرار گرفته  است . حجت الاسلام  والمسلمین  
آشتیانی  از اعضای  جامعه  مدرسین  حوزه  علمیه  قم  بود که در دوره های هفتم، هشتم 

و نهم مجلس شورای اسلامی، به  نمایندگی  از مردم قم حضور داشت.
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:

مرحوم آشتیانی خدمتگزار صدیق اسلام و انقلاب بود 
به گزارش ندای قم، جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با صدور پیامی درگذشت 
حجت الاسلام و المسلمین »محمدرضا آشتیانی « عضو فقید این نهاد را تسلیت 
گفت. جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در پی درگذشت حجت الاسلام و المسلمین 
»محمدرضا آشتیانی « نماینده ادوار قم در مجلس شورای اسلامی و عضو فقید این 

نهاد حوزوی پیام تسلیتی صادر کرد که متن آن به شرح زیر است:
ارتحال خادم قرآن و عترت، عالم خدمتگزار و متعهد، آیت الله حاج شیخ محمدرضا 
آشتیانی موجب تألم و تأثر گردید. ایشان در عمر پر برکت خود در عرصه های مختلف 
علمی، اجتماعی و فرهنگی، خدمات ماندگاری را ارائه کردند و سال ها در کسوت 
نمایندگی مردم قم در مجلس شورای اسلامی پیگیر مطالبات عمومی و تحقق 
و دفاع  بودند. سوابق درخشان مبارزاتی در نهضت اسلامی  انقلابی  ارزش های 
مقدس، فعالیت های متنوع و مخلصانه در معاونت جامعه و مردم جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم، ساده زیستی، مردم داری، عمل انقلابی و ولایتمدارانه و همچنین 
خدمات علمی و قرآنی آن عالم فرهیخته در حوزه و دانشگاه، توشه ای ارزشمند برای 

آن فقید سعید است.
مشارکت و همکاری این عالم برجسته در تولید آثار ارزشمندی از جمله کتاب تفسیر 
نمونه، پیام امام امیرالمؤمنین )شرح نهج البلاغه( و عرفان اسلامی )شرح صحیفه 

سجادیه(، نمونه ای از توانایی های علمی و پژوهشی ایشان است.
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، رحلت این خدمتگزار صدیق اسلام و انقلاب را به 
حضرت بقیه الله اعظم ارواحنا له الفداء، رهبر معظم انقلاب -مدظله العالی-، مراجع 
عظام تقلید -دامت برکاتهم-، حوزه های علمیه، مردم شریف قم و خانواده ی محترم 
ایشان تسلیت عرض نموده، از خداوند متعال برای آن عالم مجاهد رحمت و غفران 

الهی را مسئلت می نماید.
زمان مراسم  تشییع و تدفین و بزرگداشت

لازم به ذکر است :مراسم تشییع: یکشنبه ۴ تیر ساعت ۱۷ از مسجد امام حسن 
عسکری علیه السلام به سمت حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله علیها

▪ مراسم ختم شب اول: یکشنبه ۴تیر بعد از نماز مغرب و عشاء در مسجد امام 
حسن عسکری علیه السلام

و  مشترک  زندگی  در  حضور  خاطر  به  قطعا  گفت:  خانواده  پژوهشگر  یک 
تعهداتی که پایبند می شویم بخشی از حریم شخصی از بین می رود اما برخی از 
این حریم ها نمی تواند و نباید زیر سوال برود؛ زیرا داشتن این تفکرات، عملکردها 
و... که به عنوان حریم خصوصی می شناسیم یک ویژگی فطری است و اگر ما 
بخواهیم ویژگی فطری مان را محدود کنیم انسانیت انسان را زیر سوال می بریم که 
با توجه به آستانه صبر متفاوتی که هر فرد دارد در بلند مدت به بن بست می رسیم.
ازدواج یکی از تحولاتی است که ممکن است در زندگی هر فردی رخ بدهد؛ 
تحولی که برای برخی از افراد تغییرات بزرگ و عمیقی در سبک زندگی و تفکرات 

آن ها به همراه دارد.
برخی از افراد در هنگام ازدواج و گاهی در ابتدای ازدواج با چالش هایی مواجه 
می شوند که با تصورات و عقاید پیشین آن ها تفاوت های شگرفی دارد که گاهی 
این تفاوت ها سبب دوگانگی در رفتار و عقایدشان، تردید در آینده پیش رویشان و 

بقا و موفقیت زندگی مشترک  آنها می شود.
حریم خصوصی یکی از مسائل مهمی است که ممکن است در ابتدای زندگی 
مشترک سوالات و چالش هایی را در تعریف و حدود آن برای زوجین ایجاد کند و 
توافق و تفاهم بر سر حدود و مصادیق آن امری ضروری و حتی حیاتی است؛ زیرا 
تفاوت های فرهنگی، سیاسی، اقتصادی، اعتقادی و... خانواده ها، محیط هایی 
که زوجین در آن حضور داشتند و رشد کردند، عقاید و اعتقاداتی که در سر دارند 
و... تعریف ها و محدوده های متفاوتی از حریم شخصی برای افراد ایجاد می کند.
برای بررسی دقیق تر این موضوع با یک پژوهشگر خانواده گفت وگویی داشتیم:
مریم سادات ظهوریان در گفت وگو با ایسنا در رابطه با تفاوت حریم شخصی در 
قبل و بعد از ازدواج عنوان کرد: حریم به معنای محدوده ای است که هر کسی 
در اطراف خودش دارد که این محدوده می تواند فیزیکی، فکری، سلیقه ای، 

عقیدتی و... باشد.
وی تاکید کرد: هر کسی حریمی دارد که در آن احساس آرامش و امنیت فکری 
و عقیده ای می کند. حریم خصوصی از بُعد انسانی افراد سرچشمه می گیرد و 

تفاوتی در متاهل یا مجرد بودن ندارد.
وی ادامه داد: چیزی که اهمیت دارد عواقب این حریم شخصی است که 
ازدواج  از  زیرا پس  و مجردی می شود؛  زمان متاهلی  ما در  به شرایط  مربوط 
فضای اطراف ما تفاوت می کند و به طور طبیعی نوع اندیشه، تصورات، تفکرات، 
اختیاراتی که به خودمان می دهیم تا برخی رفتارها را انجام دهیم یا انجام ندهیم 
و... بر اطرافیان مان تاثیر می گذارد و هرچه این اطرافیان نزدیک تر باشند تاثیر 

بیشتری می پذیرند.
افزود:  بر زندگی جمعی و اجتماعی  تاثیر حریم خصوصی  به  با اشاره  وی 
تماشای تلویزیون، کتاب خواندن، چگونگی پر کردن اوقات فراغت و... برای افراد 
تغییر نمی کند اما با توجه اینکه در چه محیطی قرار داریم باید با محیط وفق داده 

شود؛ زیرا نتیجه کارهای ما به اطرافیان مان نیز برمی گردد.
این پژوهشگر خانواده با بیان اینکه حریم شخصی در زندگی متاهلی و مجردی 
تفاوت دارد، تصریح کرد: حریم شخصی و سلیقه ما روی طرف مقابل و حریم 
شخصی و سلیقه طرف مقابل نیز روی ما تاثیر دارد به همین خاطر باید مقداری 

در آن تجدید نظر شود.
وی تاکید کرد: این تجدید نظر به گونه نیست که کاملا این فضا از بین برود و 
اجازه دخل و تصرف در حریم خصوصی مان را به طرف مقابل بدهیم و یا اینکه 
انتظار داشته باشیم طرف مقابل این اجازه را به ما را بدهد؛ مگر اینکه خودمان 
این مجوز را صادر کنیم و این حریم را باز بگذاریم تا دیگران دخل و تصرف داشته 

باشند.
ظهوری بیان کرد: زمانی که فقط خودمان هستیم با زمانی که شریک زندگی 
انتخاب می کنیم تفاوت هایی وجود دارد؛ زیرا در زندگی مشترک برخی شرح 

وظایفی را برای خودمان قائل می شویم و می پذ یریم که به آن ها پایبند باشیم؛ 
ولی میزان این شرح وظایف و پایبندی بستگی به انتخابی دارد که در شریک 

زندگی داشتم.
وی با بیان اینکه با توجه به شریک زندگی می توان میزان پایبندی و اختیارات را 
کمتر و بیشتر کرد، ادامه داد: با توافق با شریک زندگی می توانیم میزان و حدود 

آزادی و قیودات را مشخص کنیم.
این پژوهشگر خانواده اضافه کرد: بی خیال بودن، عدم تعهد، من باید شرایط 
قبل خودم را داشته باشم، اجازه ورود و تغییر را ندادن و... خارج از اصول تعهدی 

است که طرفین با آن وارد زندگی مشترک شدند.
ظهوریان تاکید کرد: حریم شخصی باید باشد و باید مورد احترام قرار بگیرد اما 
کمتر و بیشتر آن هم بستگی به نوع تفکرات خود فرد، جامعه، مقولات فرهنگی، 

تعهدات و توافقات صورت گرفته با شریک زندگی و... دارد.
وی بیان کرد: قطعا به خاطر حضور در زندگی مشترک و تعهداتی که پایبند 
این حریم ها  از  برخی  اما  بین می رود  از  از حریم شخصی  می شویم بخشی 
نمی تواند و نباید زیر سوال برود؛ زیرا داشتن این تفکرات، عملکردها و... که به 
عنوان حریم خصوصی می شناسیم یک ویژگی فطری است و اگر ما بخواهیم 
ویژگی فطری مان را محدود کنیم انسانیت انسان را زیر سوال می بریم که با توجه 

به آستانه صبر متفاوتی که هر فرد دارد در بلند مدت به بن بست می رسیم.
این جامعه شناس یادآور شد: در رابطه با مسائلی مانند شغل، میزان فعالیت، 
ارتباطات و... باید صحبت شده و این مسائل پذیرفته شود. وقتی فرد به شغلی 
اشتغال دارد قطعا باید ضوابطی را در نظر داشته باشد که نه شرایط شغلی و 

تعهدات شغلی که دارد و نه تعهدات زندگی مشترک آسیب ببنید.
وی ادامه داد: به کارفرمایان شغلی ربطی ندارد که فرد در چه شرایطی زندگی 
می کند؛ زیرا آن ها اهداف شغلی خودشان را می خواهند و افراد باید تامین کننده 
تعهدات خود باشند، از طرف دیگر نیز شرایط شغلی باید به گونه ای باشد که به 

زندگی مشترک آسیب نزند و شانیت طرف مقابل را زیر سوال نبرد.
ظهوریان اظهار کرد: بخشی از روابط اجتماعی هر فرد به خودش بر می گردد 
اما بخشی از آن حریم شخصی نیست و حریم اجتماعی محسوب می شود به 
همین خاطر افراد باید به گونه ای این مسیر را طی کنند که تعادل این ترازو از بین 

نرود و هیچ کسی آسیب نبیند.
به گزارش ایسنا، البته در کنار تفاهم و توافق هایی که بر سر موضوعات صورت 
می گیرد، میزان پایبندی افراد به قرارهایی که با یکدیگر گذاشتند نیز اهمیت 
فراوان دارد؛ زیرا دوام و قوام یک زندگی مشترک موفق به میزان پایبندی افراد به 

تعهداتشان بستگی دارد.

آیت الله سعیدی:

برخی از افراد از هزینه هایی که برای 
امنیت داده ایم غافل هستند!

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه برخی از افراد از هزینه هایی که برای 
امنیت داده ایم غافل هستند، گفت: باید با بزرگداشت شهدا و زنده نگه داشتن یاد و 
نام آنها افراد جاهل و غافل را آگاه کنیم تا قدردان نعمت بزرگ امنیت و هزینه ای که 

برای آن شده است باشند.
آیت الله سیدمحمد سعیدی در آیین تجلیل از خانواده ۲۰ شهید فراجا که روز 
شنبه در سالن امام خامنه ای حرم مطهر حضرت معصومه)س( برگزار شد، با اشاره به 
مناسبت های ماه ذی الحجه، عید غدیر و نصب امیرالمؤمنین علیه السلام به خلافت 
و امامت جامعه مسلمین را در رأس همه مناسبت های این ماه دانست و اظهار کرد: 
ما وظیفه داریم که این مناسبت ها به ویژه عید سعید غدیر را گرامی و یاد این روز را 

زنده نگه داریم.
وی با بیان اینکه حضرت ابراهیم)ع( از طرف خداوند مأموریت پیدا کردند که 
پایه های خانه خدا را به کمک فرزندشان حضرت اسماعیل بنا کنند، گفت: خوب 
است که انسان اگر کاری برای خدا انجام می دهد بعد از آن دعا کند و چیزی از خدا 
بخواهد و حضرت ابراهیم)ع( نیز بعد از کار مهمی که انجام دادند و پایه های خانه 
خدا را بالا آوردند چند دعا کردند که یکی از دعاهای ایشان این بود که برای شهر مکه 

امنیت قرار دهد و بعد هم خواست که معیشت و وضع اقتصادی مردم خوب شود.
تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه برخی از نعمت ها مانند قرآن کریم 
حفاظت و امنیتش را خود خدا بر عهده گرفته است، افزود: بعضی از نعمت ها را خدا 
به ما داده و از ما خواسته که خودمان آن را حفظ کنیم و یکی از این نعمت ها امنیت 
است؛ بنابراین مردم گاهی قدر امنیت را نمی دانند و کفران نعمت می کنند و این 
امنیت از انها سلب می شود. وی افزود: حضرت ابراهیم)ع( خانه کعبه را بنا کردند 
و امنیتش را هم برقرار کردند ولی حفظ امنیت با مردم بود و تا وقتی خود حضرت 
بودند امنیت خانه خدا هم حفظ شد ولی وقتی مردم از امنیت خانه خدا غافل شدند 

همان خانه ای که مرکز توحید و عبادت خدا بود محل نگهداری بت و مرکز کفر شد.
آیت الله سعیدی با بیان اینکه حفظ امنیت هزینه دارد و باید مردم هزینه آن 
را بدهند، گفت: این هزینه گاهی با بذل مال است و گاهی با مراقبت، حراست و 
نگهداری است و گاهی اوقات هم حفظ امنیت خون می خواهد و شهدا هزینه هایی 
هستند که برای حفظ امنیت صرف می شود. وی با بیان اینکه برخی از افراد از هزینه 
هایی که برای امنیت داده ایم غافل هستند، گفت: باید با بزرگداشت شهدا و زنده نگه 
داشتن یاد و نام آنها افراد جاهل و غافل را آگاه کنیم تا قدردان نعمت بزرگ امنیت و 

هزینه ای که برای آن شده است باشند.
در ابتدای این مراسم سردار میرحیدری فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه 
امیدواریم همه ما بتوانیم راه شهدا که راه امام حسین علیه السلام و ائمه)ع( است را 
ادامه دهیم و بر حفظ انقلاب و ارزش های خود موفق باشیم، گفت: اکثر شهدای 
مدافع امنیت مظلومانه به شهادت رسیدند و با شهادت خود بار سنگینی را بر عهده 
همرزمان خود گذاشتند. وی با بیان اینکه همه ما این مسیر را با قوت بیشتر در رکاب 
ولایت دنبال خواهیم کرد، افزود: این اطمینان را به مادران عزیز شهدا می دهیم 
که نیروهای فراجا نخواهند گذاشت خون این شهدا پای مال شود و با تمام توان از 
آرمان های این شهدا دفاع خواهند کرد تا زمینه برای حضور و ظهور امام زمان)عج( 
آماده شود. گفتنی است: در پایان این مراسم از فرزندان و خانواده شهدای امنیت 

فراجا با اهدای هدایایی تقدیر شد.
 

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی :

دستگاه های اجرایی در غنی سازی اوقات 
فراغت جوانان مشارکت کنند

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی در دیدار مدیر ستاد کانون های 
فرهنگی هنری مساجد استان قم تأکید کرد: همه دستگاه ها برای ارتقا فعالیت های 

فرهنگی مسجد و کانون های مساجد بویژه اوقات فراغت کمک کنند.
حجت الاسلام محمدرضا حیدری در خصوص مباحث غنی سازی اوقات فراغت 
در دیدار با احمد امیرآبادی فراهانی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی به 
ارائه گزارشی از آمار و عملکرد ستاد اوقات فراغت استان پرداخت و برنامه های این 

ستاد برای ایام اوقات فراغت را تشریح کرد.
مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد استان قم در ادامه به 
کمبودها و نیازهای مبرم در امکانات و تجهیزات و مطالبات کانون ها و مساجد اشاره 
کرد و افزایش امکانات آموزشی، اردویی و ورزشی ویژه مساجد را از ضروریات دانست.
دکتر احمد امیر آبادی فراهانی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی نیز در 
این دیدار ضمن تقدیر از تلاش ها و اقدامات مثبت حجت الاسلام حیدری، گفت: 
مدیر ستاد کانون های مساجد قم با فکر و تیم انقلابی کار را پیگیری می کند و ما به 
ایشان اعتماد و اطمینان داریم. وی ادامه داد: کانون های مساجد امسال را خیلی 
خوب شروع کردند و من به عنوان نماینده مجلس هر چه بتوانم برای ارتقای فعالیت 
های فرهنگی مسجد و کانون کمک خواهم کرد. نماینده مردم قم در مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: من از سن دوازده سالگی در مسجد فعالیت فرهنگی داشتم و به 
مشکلات و موانع کارهای فرهنگی کاملا مطلع هستم؛ لذا هر چه بتوانم برای فعالیت 

های فرهنگی در کانون و مسجد تلاش می کنم.
امیرآبادی از دستگاه های مختلف اعم از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، ورزش 
و جوانان، استانداری، شهرداری و... خواست تا در جهت غنی سازی برنامه های 

اوقات فراغت کمک و حمایت کنند.
 

از سوی روابط عمومی و تبلیغات؛
مراسم حرم حضرت معصومه)س( 

در هفته جاری اعلام شد
مراسم شب های حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله علیها از شنبه تا جمعه با 

حضور سخنران مطرح حوزوی اعلام شد.
براساس این گزارش ،برنامه مراسم و محافل حرم مطهر بانوی کرامت از ۳ تا ۹ تیرماه 

۱۴۰۲ از سوی روابط عمومی و تبلیغات آستان مقدس بانوی کرامت اعلام شد.
مراسم حرم مطهر هر روز با برنامه های نیایش صبحگاهی، مراسم سخنرانی قبل از 
اذان ظهر، مراسم سخنرانی قبل از اذان مغرب و مراسم سخنرانی و مداحی بعد از 

نماز عشا دنبال خواهد شد.
نیایش صبحگاهی حرم مطهر بانوی کرامت شنبه و یکشنبه با قرائت دعای عهد، 
از دوشنبه تا چهارشنبه با سخنرانی حجت الاسلام حقجو، پنجشنبه با قرائت زیارت 
عاشورا توسط حجت الاسلام حقجو و قرائت دعای ندبه توسط سیدعلی حسینی نژاد 
و جمعه نیز با سخنرانی و قرائت دعای ندبه توسط حجت الاسلام شحیطاط برگزار می 
شود. مراسم قبل از اذان ظهر حرم مطهر بانوی کرامت شنبه و یکشنبه با سخنرانی 
حجت الاسلام سیدرضا حسینی نژاد، دوشنبه و سه شنبه با سخنرانی حجت الاسلام 
علی سلیمانی، چهارشنبه و پنجشنبه با سخنرانی حجت الاسلام حسن نوراللهی و 
جمعه با سخنرانی حجت الاسلام محمدرضا حسنی برگزار و در روزهای دوشنبه، 
چهارشنبه و پنج شنبه به ترتیب محمد رحمانی، سیدناصر آبیار و ابوالفضل فیض الله 

زاده مداحی خواهد کرد.
هر روز بعد از نماز عصر نیز زیارتنامه حضرت معصومه سلام الله علیها قرائت می 
شود و در روزهای دوشنبه، چهارشنبه و پنجشنبه به ترتیب محمود بذری، مجید 

دلشاد و یاسین شیخ زاده مداحی خواهند کرد.
مراسم قبل از اذان مغرب شنبه و یکشنبه با سخنرانی حجت الاسلام حسین گنجی 
و مداحی قاسم جباری، دوشنبه با سخنرانی سیدرضا طباطبایی و مداحی محمد 
جعفری، سه شنبه با سخنرانی حجت الاسلام سیدمحمد صادقی آرمان، چهارشنبه 
عرفه  دعای  قرائت  و  پناهیان  علیرضا  والمسلمین  الاسلام  حجت  سخنرانی  با 
توسط سیدمهدی میرداماد، پنجشنبه در قالب محفل انس با قرآن کریم و مداحی 
محمدرضا شمس آبادی و جمعه با سخنرانی حجت الاسلام علی حیدری و قرائت 

زیارت آل یاسین با صدای علی جوشقانی برگزار می شود.
گفتنی است: پنج شنبه شب دعای کمیل با صدای سیدجواد میرجعفری و زیارت 

جامعه کبیره توسط حجت الاسلام ناصر شهیدی قرائت خواهد شد.

اجتماعی

سخنران حرم مطهر بانوی کرامت بر اهمیت هم کفو 
بودن زن و مرد در فرایند انتخاب همسر و ازدواج تاکید 
کرد و گفت: پیامبر اعظم صلی الله علیه و آله فرمودند؛ 
خداوند متعال، به زندگی زن و مردی که در عین تفاوت ها 
به هم صبور  و حتی خصلت های گاه متضاد، نسبت 
هستند، برکت می دهد؛ همواره باید توجه داشته باشیم 
که زندگی سرشار از بسترها و فضاهای مشترکی است 
تفاوت ها  تأثیرات مخرب  آن ها می توان  بر  تمرکز  با  که 
در  برمایی  حجت الاسلام والمسلمین  داد.  کاهش  را 
محفل معارفی حرم مطهر بانوی کرامت در شبستان امام 
خمینی)ره(، با تأکید بر این که اسلام بر محبت نسبت به 
همسر تصریح نموده و همواره بر قدردانی مردان از بانوان 
تأکید دارد، اظهار کرد: توقعات بی جا نه تنها مانعی بزرگ 
پیش روی تشکیل خانواده، بلکه از برجسته ترین موانع 

استحکام بنیان خانواده است.
آن که  بیان  با  مطهر  حرم  معارفی  محفل  سخنران 
مورد  بی جا  غیرت  غیرت،  والای  ارزشمندی  عین  در 
نکوهش اسلام قرارگرفته است، عنوان کرد: سخاوت از 
جمله ویژگی های مردان مؤمن است؛ در نگاه اسلامی 
هم  نداری  در  حتی  شرایطی  هر  در  را  سخاوتمندی 

می توان رقم زد.
وی در ادامه بر اهمیت تقویت هوش اخلاقی تأکید 
اخلاقی  هوش  شوهر  و  زن  اگر  این که  بیان  با  و  نمود 
خود را ارتقاء دهند، هیچگاه گرفتار وادی توقعات بی جا 

نخواهند شد، یادآور شد: هوش اخلاقی از فضیلت های 
و  تعاملات اجتماعی  آمد،  و  انسانی است که در رفت 
تقویت بنیه های ارتباطی درون خانوادگی بسیار مؤثر و 

کمک رسان است.
فرایند  در  مرد  و  زن  بودن  اهمیت هم کفو  بر  برمایی 
انتخاب همسر و ازدواج اشاره کرد و گفت: پیامبر اعظم 
صلی الله علیه و آله فرمودند؛ خداوند متعال، به زندگی 
زن و مردی که در عین تفاوت ها و حتی خصلت های 
گاه متضاد، نسبت به هم صبور هستند، برکت می دهد؛ 
از  سرشار  زندگی  که  باشیم  داشته  توجه  باید  همواره 
بسترها و فضاهای مشترکی است که با تمرکز بر آن ها 

می توان تأثیرات مخرب تفاوت ها را کاهش داد.
به  اشاره  ضمن  کرامت  بانوی  مطهر  حرم  سخنران 
روایاتی در رابطه با سبک و سیره زندگی مؤمنانه، بابیان 
این که انسان در مواجهه با آنچه را که خواست نشد، آن 
چراکه شد را بخواهد، اظهار کرد: هوش اخلاقی نه تنها 
آرامش بخش است، بلکه انسان ها را به تلاش برای حل 

درست مسائل و مشکلات وامی دارد.
حوزه های  در  جوامع  مبتلابه  مسائل  تبیین  در  وی 
مختلف خانوادگی، با تأکید بر این که متأسفانه هراندازه 
آرامش  و  نموده  زندگی  سخت تر  می شویم  باسوادتر 
غیرمعقول  خواست های  تحت الشعاع  را  زندگی  در 
مبتنی  اخلاقی  هوش  کرد:  تصریح  می سازیم،  خود 
بر فضیلت هایی همچون هم دلی، تغییر نوع نگاهمان 

به هم زیستی و تنظیم کننده خواسته های زن و شوهر 
نسبت به یکدیگر است؛ در این میان باید توجه داشت که 
همسر به معنی هم سر بودن است؛ این نگاه به توقعات 

و انتظاراتمان نسبت به یکدیگر جهتی درست می دهد.
کمک  انسان  به  هم دلی  این که  بر  تأکید  با  برمایی 
می کند تا ضمن تمرکز بر فضیلت های اخلاقی همسر، 
زمانی  فرد  یک  افزود  ببینیم،  را  لیوان  نیمه پر  همواره 
می تواند از خصوصیات منفی اش دوری کند که اطرافیان 
در ترک خصلت های منفی با او همدلی و همراهی کنند.

سخنران محفل معارفی حرم مطهر تصریح کرد: انسان 
همدل انسانی نیست که صد درصد تو بخواهی و کاملًا 
با تو همراه باشد، بلکه همدل فردی است که در عین 

تفاوت ها، دلت می خواهد با او زندگی کنی.
وی با اشاره به این که انسانی که همدلی بلد نیست، 
عیب و ایراد خود را بر گردن دیگران می اندازد، تصریح 
کرد: انسان بافضیلت و باهوش اخلاقی بالا؛ بارزترین 
مصداق کلام آنچه را برای خود می پسندی برای دیگران 

بپسند، امیرالمؤمنین علی علیه السلام است.
برمایی در بخش پایانی سخنان خود به آثار خیرخواهی 
نسبت به دیگران و این که آثار فضیلت هایمان به خودمان 
برمی گردد، اشاره نمود و یادآور شد: زمانی که انسان خیر 
و خیراتی می کند، در مهم ترین و اساسی ترین گام، در 
اصل به خودش محبت و خدمت نموده است؛ هر چه 

کنی به خود کنی گر همه نیک و بد کنی.

سخنران محفل معارفی حرم مطهر بانوی کرامت مطرح کرد:

اهمیت هم کفو بودن زن و مرد در فرایند ازدواج

در گفت و گو با یک پژوهشگر خانواده  مطرح شد:

محدوده حریم خصوصی در زندگی مشترک کجاست؟

بدینوسیله از کلیه سهامداران محترم شرکت صندوق غیردولتی پژوهش و فناوری کریمه استان قم )سهامی خاص( 
یا نمایندگان قانونی آنها دعوت می گردد که در جلسه مجمع عمومی عادی این شرکت که در روز پنج شنبه مورخ 
۱۴۰۲/۰۴/۱5 ساعت ۱۴:۰۰ در محل شرکت صندوق غیردولتی پژوهش و فناوری کریمه استان قم به آدرس: قم، 

پردیسان، بلوار شهید مولوی، پارک علم و فناوری استان قم برگزار میگردد، حضور بهم رسانند.
دستور جلسه :

• استماع گزارش هئیت مدیره و بازرس قانونی
• تصویب صورتهای مالی منتهی به ۱۴۰۱/۱۲/۲۹

• انتخاب بازرس و حسابرس قانونی
• تعیین روزنامه کثیرالانتشار

• تعیین و تکلیف نحوه تخصیص سود سال ۱۴۰۱
• تعیین پاداش اعضای هیئت مدیره و مدیر عامل و کارکنان

• تعیین حق الجلسات هیئت مدیره 
• تصویب بودجه سال ۱۴۰۲

• سایر مواردی که در صلاحیت مجمع عمومی عادی باشد.

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی
شرکت صندوق غیردولتی پژوهش و فناوری کریمه استان قم)سهامی خاص(

بشماره ثبت ۱33۱2 و به شناسه ملی ۱4۰۰4738۱65

     هیأت مدیره  شرکت صندوق غیردولتی پژوهش و فناوری کریمه استان قم
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حاج اسماعیلی کارشناس بازار کارمطرح کرد:

پشت پرده سناریو دولت
 در تعیین دستمزد ۱۴۰۲

یک کارشناس بازار کار با اشاره به روند تصاعدی تورم در کشور، تاکید کرد: که دولت 
نمی خواهد به موضوع افزایش دستمزد تن دهد، چون تعیین دستمزد را براساس یک 
اهداف خاص تعیین و آن را محقق کرده بود. حالا چطور امکان بازنگری دستمزد را فراهم 

کند!؟
براساس این گزارش : تورم ۵۰ درصدی در مقابل افزایش حقوق ۲۰ درصدی، این روزها 
باعث شده که کارگران دوباره خواستار تغییر نرخ دستمزد باشد؛ اتفاقی که حتی هفته 
گذشته باعث شد که در روزهای میانی خردادماه باعث شد که کارگران به دیوان عدالت 
شکایت کنند تا مزد ۱۴۰۲ باطل شد و نشست های شورای عالی کار برای افزایش مزد به 

اندازه تورم و سبد معیشت برگزار شود.
این در شرایطی است که وزارت کار در واکنش به این درخواست جامعه کارگری، اعلام 
کرد که روند کاهشی تورم آغاز شده و خلف وعده ای درباره جلسه شورای عالی کار صورت 

نگرفته است.
با این حال، بیست و نهم خردادماه مهدی دربین، معاون قضایی در امور هیات عمومی و 
هیات های تخصصی در یک نشست خبری اعلام کرد که شکایت از مصوبه شورای عالی کار 
در خصوص نرخ حداقل دستمزد کارگران در هیئت تخصصی دیوان عدالت اداری بررسی 

شد که رای به رد این شکایت داده شده است.
علی خدایی، نماینده کارگران در شورای عالی کار در واکنش به این رای دیوان عدالت 
اداری عنوان کرد: حدس می زدیم شکایت امسال درباره مزد کارگران در رابطه با سال ۱۴۰۲ 

به همان سرنوشت سال ۱۳۹۹ دچار شود.
فرامرز توفیقی، فعال کارگری هم متذکر شد: دولت قوانین مزدی و وظایف حاکمیتی 
خود را زیر پا می گذارد، نمایندگان مجلس سکوت می کنند و قوه قضاییه نیز شکایتِ قانونی 

کارگران را که دلایل آن اظهر من الشمس است، مردود می داند.
این  مقابل  در  رفاه اجتماعی  و  کار  تعاون،  وزیر  مرتضوی،  صولت  سید  وجود،  این  با 
اعتراضات تاکید کرد: قانون گذار برای تعیین حقوق کارگران چارچوبی مشخص کرده اند که 
ما براساس آن اقدام کردیم؛ ضمن این که این میزان حقوق در حضور نمایندگان کارگران در 

جلسه شورای عالی کار به تصویب رسیده است.
به گفته او، من تعجب می کنم فردی که صورت جلسه شورای عالی کار برای تعیین 
دستمزد سال ۱۴۰۲ کارگران را امضا کرده است، الان می گوید این مصوبه غیرقانونی است.

دولت دنبال سرکوب دستمزد بوده است
در همین رابطه، حمید حاج اسماعیلی، کارشناس بازار کار در گفت وگو با خبرآنلاین گفت: 
گفت: کارگران در خصوص دستمزد، درخواستی قدیمی است که از گذشته هم این مساله 

وجود داشته و هیچ گاه دولت زیر بار آن نرفته است.
وی افزود: در سال های گذشته هر بار با افزایش تورم، کارگران خواستار بازنگری دستمزد 

بودند که دولت این کار را قبول نمی کرد.
این کارشناس بازار کار عنوان کرد: به نظر من وقتی که تورم در طول سال افزایشی است و 
خود دولت مبادرت به افزایش قیمت کالاها و تعرفه خدمات می کند، این مساله در خصوص 
بازنگری دستمزد نیز از طرف کارگران کاملا مشروع و قانونی است، اما متاسفانه هیچ گاه 

دولت زیر بار این کار نرفته و همیشه مقاومت کرده است.
حاج اسماعیلی تصریح کرد: در خصوص سال جاری، موضوع جنبه های متعددی دارد 
که باید مورد توجه قرار گیرد. اولین نکته این است که دولت دنبال سرکوب دستمزد بوده 
و این را در قالب یک سناریو از پیش تعیین شده انجام داد و متاسفانه نمایندگان کارگری، 
فریب خوردند و کاملا تحت مدیریت دولت، به مساله فرآیند تعیین دستمزد تن دادند و آن را 
امضا کردند؛ برخلاف شرایط و شاخصه های اقتصادی که ماده ۴۱ قانون کار بر آن ها تاکید 

می کند.
وی متذکر شد: متاسفانه دولت هدفی را که برای تعیین دستمزد در سال جاری طراحی 
کرده بود، محقق کرد. آنچه که باید در این مساله مورد تذکر قرار گیرد و به آن اشاره شود، دو 
سه جنبه متفاوت است. اول این که اعتراض کارگران نباید جدی گرفته شود؛ آن هم به دلیل 
این که آنها تحت یک شرایط خاص با مدیریت دولت مصوبه دستمزد را امضا کردند و با دولت 

همراه شدند و این برخلاف شرایط قانونی بود.
این کارشناس بازار کار بیان کرد: اعتراض آنها جدی نیست و این ناشی از آن است که 
نمایندگان کارگری در ایران مستقل نیستند و کاملا تحت مدیریت دولت و نهادهای خاص 
حاکمیتی فعالیت می کنند. سوم این که نهادهای کارگری در ایران به شدت ضعیف و زرد 
هستند و امکان پیگیری مطالبات کارگران را ندارند، بنابراین اعتراض آنها در روزهای اخیر 

بیشتر جنبه تبلیغی و سیاسی دارد.
حاج اسماعیلی متذکر شد: در خصوص دولت نیز کاملا پافشاری وجود دارد و امکان 

این که در دستمزد تجدیدنظر کند، وجود ندارد.
وی یادآور شد: براساس سوابق قبلی دیوان عدالت اداری، وقتی یک طرف دعوا دولت 
و یک طرف مردم باشند، به طور معمول دیوان به نفع مردم و به ضرر نهادهای حاکمیتی و 

دولت موضع گیری نکرده است.
مزد ۱۴۰۲ کفاف زندگی کارگران را نمی دهد

این کارشناس بازار کار در ادامه گفت: نکته مهمی که وجود دارد، این است که دولت 
نمی خواهد به موضوع افزایش دستمزد تن دهد، چون تعیین دستمزد را براساس یک 
اهداف خاص تعیین کرده و آن را محقق کرده بود. حالا چطور امکان بازنگری دستمزد را 

فراهم کند!؟
حاج اسماعیلی افزود: اما این که این حق در خصوص بازنگری دستمزد براساس شرایط 
قانونی و طبق شرایط واقعی اقتصادی و صنفی برای کارگران فراهم است یا خیر، باید گفت 

این حق کارگران است.
وی عنوان کرد: در شرایطی که تورم روند تصاعدی دارد و آمارهای رسمی هم آن را تایید 
می کند و مرکز پژوهش های مجلس هم در روزهای اخیر روند تورم را بالاتر از ۷۰ درصد اعلام 
کرد، نشان می دهد که دستمزد باید مورد بازنگری قرار گیرد و شرایط برای کارگران نسبت به 

سال گذشته سخت تر شده است و حداقل دستمزد کفاف زندگی مردم را نمی کند.
این کارشناس بازار کار تاکید کرد: من فکر می کنم اگر کارگران دنبال ترمیم دستمزد 

هستند، باید بتوانند از پشتوانه ها و پتانسیل جمعی کارگران استفاده کنند.
دیوان وجاهت لازم را برای ورود به دستمزد ندارد

حاج اسماعیلی همچنین با بیان این که در تشکیلات کارگری هم به لحاظ حرفه ای مشکل 
داریم و هم به لحاظ دانش، گفت: من قبلا هم گفته بودم که شکایت به دیوان عدالت اداری 
راه به جایی نمی برد. الان هم دیدیم که دیوان عدالت اداری در رد دادخواست گروه های 
کارگری، اشاره به ماده ۱۶۷ می کند که ترکیب شورای عالی کار چگونه است و مصوبه ای که 

اتفاق می افتد، دیوان نمی تواند در آن مداخله کند.
وی افزود: به لحاظ شکلی زمانی ما می توانیم از مصوبه دستمزد شکایت کنیم که یک 
مصوبه صرفا دولتی باشد. دستمزد یک مصوبه سه جانبه است و دیوان وجاهت لازم را برای 

ورود به این کار ندارد.
 

وزیر نیرو: 

همه مشترکان برق با صرفه جویی
 پاداش می گیرند

وزیر نیرو با بیان اینکه از ابتدای اجرای طرح پاداش صرفه جویی تاکنون بین ۳۰ تا ۴۰ 
درصد مشترکان حائز شرایط دریافت پاداش شده اند، گفت: همه مشترکان در سراسر کشور 

با صرفه جویی مشمول دریافت پاداش خواهند شد.
»علی اکبر محرابیان« در گفت وگویی اظهار داشت: یک ماه از آغاز اجرای طرح سراسری 
پاداش صرفه جویی گذشته است و بر اساس آمار استخراج شده، بین ۳۰ تا ۴۰ درصد 

مشترکان حائز شرایط دریافت پاداش شده اند.
وی ادامه داد: پیش بینی می شود با گرم تر شدن هوا ظرفیت صرفه جویی بیشتر شده و 

مشترکان بیشتری شامل این پاداش شوند.
وزیر نیرو به قبض مشترکی در خوزستان اشاره و خاطرنشان کرد: این مشترک نسبت به 
دوره مشابه سال گذشته ۱۷ درصد صرفه جویی بیشتری اعمال کرده و براین اساس مشمول 

دریافت ۵۱۹ هزار تومان پاداش شده است.
محرابیان اضافه کرد: همه مردم ایران با رعایت صرفه جویی در مصرف برق می توانند از این 

مزیت برخوردار شده و پاداش دریافت کنند.
وی در عین  حال گفت: چنانچه مشترکی رعایت صرفه جویی نداشته باشد، مشمول قیمت 

غیریارانه ای برق شده و شاهد قبضی گران قیمت خواهد بود.

رئیس اتاق بازرگانی استان قم گفت :استان قم  نیازمند نیروی کار ماهر و 
تخصصی است. با افزایش پیچیدگی در فناوری ها و نیازهای بازار کار، کمبود 
نیروی کار ماهر و کارآمد در این بخش ها افزایش یافته است. در صورتی که اگر 
نگاه بلند مدت در برنامه ریزی های اقتصادی بخصوص در این بخش نباشد 

این کمبود می تواند آینده تولید را با مشکلات فراوانی همراه کند. 
با  قم  استان  بازگانی  اتاق  نمایندگان  هیأت  دردیدار  ایرانی  محمد 
با  تولیدی  واحدهای  برق،  پایداری  تأمین  بدون   : استانداراظهارداشت 
سال های  در  باران  و  برف  ناکافی  بارش  می شوند.  روبرو  جدی  مشکلات 
اخیر و کاهش سطح آب در سدها و مخازن آب، موجب کاهش تولید برق در 
نیروگاه ها شده است. عدم توازن میان عرضه و تقاضای برق در برخی ساعات 
روز، باعث شده تا واحدهای تولیدی علیرغم شلوغی های شدید با قطعی های 
برق مواجه شوند. این مسئله باعث از بین رفتن زمان و ایجاد هزینه های 

اضافی برای تولیدکنندگان می شود.
عدم تأمین پایداری برق، قیمت برق ازمشکلات اساسی واحدهای تولیدی 

وی افزود : علاوه بر عدم تأمین پایداری برق، قیمت برق نیز به یکی از 
مشکلات اساسی واحدهای تولیدی تبدیل شده است. افزایش قیمت برق 
و محدودیت هایی که برای واحدهای تولیدی ایجاد می شود، بار تحمیلی 
سنگینی بر صنعت و تولید در کشور ایجاد کرده است. این مسئله باعث 
کاهش کیفیت تولید در واحدهای اقتصادی و به تبع آن تأثیر بر امر صادرات در 
بازارهای بین المللی می شود. او ادامه داد زیان های اقتصادی ناشی از مسائل 
برق نه تنها بر واحدهای تولیدی بلکه بر کل اقتصاد کشور نیز تأثیرگذار است. 
منظور  به  نیروگاه ها  بهبود  و  برق  زیرساخت های  داد:توسعه  ادامه  وی 
افزایش ظرفیت تولید برق و تأمین پایداری آن و همچنین ایجاد سیاست های 
حمایتی برای واحدهای تولیدی به منظور کاهش هزینه های انرژی و افزایش 

رقابت پذیری یکی از خواسته های صنعتگران و تولیدکنندگان است. 
وی نقش بسیار مهم پارک علم و فناوری و شرکت های دانش بنیان در این 
زمینه را حائز اهمیت دانست و گفت: اگر شرکت های دانش بنیان در تامین 
انرژی خورشیدی  مانند  انرژی،  از  استفاده  برای  موثر  و  پاک  فناوری های 

و بادی، فعال و پویا عمل کنند موجب کاهش وابستگی برق به نیروگاه ها و 
افزایش ظرفیت تولید برق تجدیدپذیر و انرژی های جایگزین میگردد. 

 بخش خصوصی آماده سرمایه گذاری دربخش گردشگری قم است
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران در بخش دیگری   از سخنان خود 
به عدم توجه ویژه به  ظرفیت های مناسب گردشگری اشاره کرد و بیان داشت: 
با توجه به اهمیت اقتصادی و اجتماعی این صنعت در استان قم، توسعه 
زیرساخت های گردشگری در این منطقه از اهمیت بالایی برخوردار است. 

قم به دلیل واقع شدن در مسیر ارتباطی ١٧ شهر، دسترسی آسانی را برای 
گردشگران فراهم می کند. علاوه بر این، اتصال به شبکه جاده ای و راه آهن، 
نقش مهمی در تسهیل دسترسی به استان دارد بنابراین باید به توسعه هتل ها، 
مهمانسراها و اقامتگاه های بومگردی در استان قم، به عنوان زیرساخت های 
مهم در گردشگری توجه ویژه ای شود چرا که بخش خصوصی نیز علاقمند به 

ورود و سرمایه گذاری در این زمینه است. 
ایرانی تصریح کرد: اعطای تسهیلات مالی برای سرمایه گذاران در این زمینه 
و بهبود خدمات حمل و نقل عمومی در استان قم، از جمله راهکارهای مؤثر 
در تسهیل دسترسی گردشگران به جاذبه های گردشگری میباشد و لازم است 
نهادهای ذیربط و سرمایه گذاران متعهد در این حوزه همکاری و هماهنگی 

لازم را انجام دهند تا توسعه صنعت گردشگری در استان قم به نتیجه برسد.
 نقش مهم دولت در تأمین نیروی کار مورد نیاز بخش بنگاه های 

اقتصادی
عضو هیات مدیره انجمن ملی پلیمر ایران در این نشست بحران نیروی کار 
را یکی از چالش های بزرگ در بخش بنگاه های اقتصادی و تولید برشمرد و 
گفت: در سالهای اخیر این مسئله اهمیت بیشتری پیدا کرده است استان 
نیازمند نیروی کار ماهر و تخصصی است. با افزایش پیچیدگی در فناوری ها 
و نیازهای بازار کار، کمبود نیروی کار ماهر و کارآمد در این بخش ها افزایش 
یافته است. در صورتی که اگر نگاه بلند مدت در برنامه ریزی های اقتصادی 
بخصوص در این بخش نباشد این کمبود می تواند آینده تولید را با مشکلات 

فراوانی همراه کند. 
به عقیده وی کمبود نیروی کار جوان و عدم جذب آنها به بخش تولید، از 
مشکلات دیگر در بحران نیروی کار است که دولت با توجه به اهمیت بحران 
نیروی کار و تأثیر آن بر رشد و توسعه اقتصادی، نقش مهمی در این زمینه دارد. 
وی درپایان گفت: دولت می تواند با ایجاد سیاست های آموزشی مناسب و 
بروزرسانی مهارت ها، نیروی کار را به تطبیق با نیازهای بخش تولید تشویق 
کند. همچنین ارائه تسهیلات مالی و کاهش بار مالیاتی برای بنگاه های 

اقتصادی و تولید، انگیزه ایجاد اشتغال و جذب نیروی کار را افزایش دهد.

رئیس اتاق بازرگانی استان قم: 

استان قم نیازمند نیروی کار ماهر و تخصصی است

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند:
۱-رأی شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۷۴۲۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۴۱ مربوط به تقاضای 
آقای قدرت اله افشار فرزند قربانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۷ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳۰۷ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از علی اسدی سیار صفحه ۳۳۷ دفتر ۸۹ )م الف۱۷۳۳۲(
به  مربوط   ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۰۵ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۳۵۸ شماره  رأی   -۲
تقاضای آقای احمد سبز فرزند دوستعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۵۷/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۵۴/۷۲۶ فرعی از ۱۹۴۷ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی از خدیجه حقویردی صفحه ۵۶۱ دفتر ۳۸۶ )م الف۱۷۳۳۴(
به  مربوط   ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۴۹ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰۳۷ شماره  رأی   -۳
تقاضای آقای همتعلی رزاقی فرزند یوسفعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۴۴ مترمربع پلاک شماره ۵۴۴ فرعی از ۱۹۵۳ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از اسماعیل عابدی آستانه صفحه ۹۷ دفتر ۲۰۸ )م الف۱۷۳۳۵(
۴-رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۵۲۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۷۸ مربوط به تقاضای 
خانم زهرا عبدالهی فرزند خلیل اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰/۶۸ 
مترمربع پلاک شماره ۷ فرعی از ۱۹۱۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از نصرت اله مرادی طی سند قطعی شماره ۲۳۵۸۴ مورخ ۱۳۵۲/۹/۱۳ دفترخانه ۶ قم)م الف۱۷۳۳۶(
به  مربوط   ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۰۶۷ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰۷۳ شماره  رأی   -۵
تقاضای آقای رضا محمدی فرزند غفار درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۸/۴۷ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۳۸۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از حسنعلی خشتکار )م الف۱۷۳۳۷(
به  مربوط   ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۸۷ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۷۲۸ شماره  رأی   -۶
تقاضای آقای جواد هیزجی فرزند عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ 
مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از ۲۳۰۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از وراث لطفعلی بیگدلی )م الف۱۷۳۳۹(
به  مربوط   ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۴۸ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۳۵۴ شماره  رأی   -۷
تقاضای آقای رجب رنجبر خاچک فرزند همزه درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۴۳/۷۵ مترمربع پلاک شماره ۵۷ فرعی از ۱۸۷۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از فاطمه عباسی شنکل آباد صفحه ۴۵۷ دفتر ۲۰۵)م الف۱۷۳۶۴(
۸-رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۲۵۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۹۲۵ مربوط به تقاضای 
خانم خاتون بهاری مهربانی فرزند قدرت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۸۵/۳۴ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۰۵/۱/۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از اکبر هندیانی ورثه محمدرضا هندیانی )م الف۱۷۳۶۶(
به  مربوط   ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۱۰ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۳۵۹ شماره  رأی   -۹
تقاضای آقای حسین احمدی فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۵۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع 

الواسطه از خدیجه موسوی حرمی  صفحه ۱۴۲ دفتر ۱۱۲ )م الف۱۷۳۶۷(
به  مربوط  پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۶۸  به  مربوط  رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۲۷۰   -۱۰
تقاضای آقای حسین محمدی فرزند فتاح درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 

به مساحت ۱۱۲/۶۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۷۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از اسد رازقی صفحه ۳۵۶ دفتر ۵۷۱ )م الف۱۷۳۶۸(

به  مربوط  پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۷۶۷  به  مربوط  رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۲۶۸   -۱۱
تقاضای آقای رضا فهیمی فرزند حسن درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۱۲/۶۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۷۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از اسد رازقی صفحه ۳۵۶ دفتر ۵۷۱ )م الف۱۷۳۶۹(
به  مربوط  پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۵۳  به  مربوط  رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۲۸۰   -۱۲
تقاضای آقای بشیر محرمی پور فرزند بایرام درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۶۵/۷۶ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۱۸۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از سید احمد فاتحی )م الف۱۷۳۷۰(
به  مربوط  پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۵۷  به  مربوط  رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۷۱۰   -۱۳
تقاضای خانم حدیثه بهلولی فرزند مسلمعلی درقسمتی از دودانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۶۰/۳۰ مترمربع پلاک شماره ۲۲۱۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از حسن کاشف صفحه ۱۱۲ دفتر ۲۱۷)م الف۱۷۳۷۱(
به  مربوط  پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۵۸  به  مربوط  رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۷۱۴   -۱۴
تقاضای آقای حسین شکری فرزند برجعلی درقسمتی از چهار دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۶۰/۳۰ مترمربع پلاک شماره ۲۲۱۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از حسن کاشف صفحه ۱۱۲ دفتر ۲۱۷)م الف۱۷۳۷۲(
به  مربوط  پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۷۰  به  مربوط  رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۶۵۲   -۱۵
تقاضای آقای حسین شکری فرزند برجعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۶۷/۰۶ مترمربع پلاک شماره ۲۱۴۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از حسین خازنی صفحه ۵۳۵ دفتر ۱۱۸)م الف۱۷۳۷۳(
مربوط   ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۸۷ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۲۱۸ شماره  رأی   -۱۶
به تقاضای آقای حسینعلی حسن خانی فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره ۲۱۷۴ مکرر اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۳۱۲۱ اصلی تبدیل شده واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدرضا شاکری)م الف۱۷۳۷۸(
به  مربوط  پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۸۵۶  به  مربوط  رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۴۱۷   -۱۷
تقاضای آقای علی اصغر ربانی فرزند علی اکبر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۸۶/۸۲ مترمربع پلاک شماره ۱۷۵ و ۱۹۶ فرعی از ۲۲۷۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از رفعت مصلحی صفحه ۷۱ دفتر ۱۱۰ از پلاک ۱۷۵ فرعی و خریداری مع الواسطه از 

محمد رجب چهاردولی صفحه ۵۲۳ دفتر ۱۰۹ از پلاک ۱۹۶ فرعی)م الف۱۷۳۸۰(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و توسعه ایرانی(
نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۴/۰۴
نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰3/۱۹
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۶۹۱ شماره  رای   -۱
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۹۹ مربوط به تقاضای آقای محمدرضا مبلغی فرزند 
ماشااله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۳ مترمربع پلاک شماره 
۱۰۸۷۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی 

شماره ۱۳۴۷۳۸ مورخ ۱۳۸۳/۰۶/۲۶ دفترخانه ۳ قم )م الف ۱۷۳۳۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۲۸۰ شماره  رای   -۲
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱۹۲مربوط به تقاضای آقای علی کاری فرزند حسین 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۴۵/۲۵ مترمربع پلاک شماره 
۵۶۶۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
به  خریداری  زاده  کاشی  رضا  عذرا  خانم  و  کاری  حسین  آقای  از  الواسطه  مع 
موجب اسناد رسمی شماره ۳۲۴۰ مورخ ۱۳۳۷/۰۲/۰۴ و شماره ۵۶۶۷۰ مورخ 

۱۳۷۰/۰۴/۰۱ دفترخانه ۷ قم )م الف ۱۷۳۳۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۵۰۳ شماره  رای   -۳
کرمانی  محمدعلی  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۹۸۱مربوط 
حصارشنه فرزند رحمت اله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۰/۵۵ 
مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۹۵/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سند رسمی شماره ۳۸۲۱۴ مورخ ۱۴۰۱/۱۱/۱۹ دفترخانه ۴۰ قم 

)م الف ۱۷۳۳۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۰۶۲ شماره  رای   -۴
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۲۰۶مربوط به تقاضای آقای شعبان آقا خانی فرزند 
علی اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۴۸/۱۹ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۱۹۸/۲ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۹۲ صفحه ۲۱۲ خریداری به موجب سند رسمی 

شماره ۳۸۱۳۱ مورخ ۱۳۸۶/۰۷/۲۶ دفترخانه ۲۴ قم )م الف ۱۷۳۶۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۷۰۳ شماره  رای   -۵
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۳۷مربوط به تقاضای آقای محمدرضا مجدد فرزند 

غلامعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۵۷/۵۰ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۱۵۲/۲ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

رسمی شماره ۳۷۷۸۷ مورخ ۱۳۹۵/۰۲/۱۴ دفترخانه ۵۶ قم )م الف ۱۷۳۶۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۹۴۳ شماره  رای   -۶
۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۲۸۰مربوط به تقاضای آقای عباس کرمانی فرزند اصغر 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۰۰ مترمربع باستثناء بهای ثمنیه 
از عرصه و اعیان پلاک شماره ۱۰۵۳۰، ۱۱۱۹۵ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۳۲۹۶۳ مورخ ۱۴۰۱/۰۹/۲۹ 

دفترخانه ۳۹ قم )م الف ۱۷۳۶۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۷۴۶ شماره  رای   -۷
رنجبر  محمدحسن  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۸۰مربوط 
به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  در ۲/۲۵  رضا  فرزند  عمرانی 
مساحت ششدانگ ۳۳۷/۵۲ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۵۸ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم به موجب حصر وراثت شماره ۶۳۹ مورخ 

۱۳۶۷/۰۵/۲۵ و تقسیم نامه عادی بین وراث )م الف ۱۷۳۷۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۷۴۷ شماره  رای   -۸
فرزند  طاهریان  کیوان  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۷۱مربوط 
محمد در ۰/۷۵ دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۳۳۷/۵۲ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۵۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱۱۹۶۴۸ مورخ ۱۳۹۹/۰۸/۱۵ دفترخانه 

۲ قم )م الف ۱۷۳۷۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۷۴۸ شماره  رای   -۹
فرزند  فرقانی  محمد  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۷۲مربوط 
قربانعلی در یکدانگ و نیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ ۳۳۷/۵۲ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۵۸ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱۱۹۶۴۸ مورخ ۱۳۹۹/۰۸/۱۵ 

دفترخانه ۲ قم )م الف ۱۷۳۷۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۷۴۹ شماره  رای   -۱۰
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۷۳مربوط به تقاضای خانم فرشته خانقائی فرزند روح 

اله در یکدانگ و نیم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۳۳۷/۵۲ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۵۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱۱۹۶۴۸ مورخ ۱۳۹۹/۰۸/۱۵ دفترخانه 

۲ قم )م الف ۱۷۳۷۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۶۸۳ شماره  رای   -۱۱
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۹۲مربوط به تقاضای آقای علی قنائی فرزند محمد 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۴۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۵۲ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۳۲۱ صفحه ۵۷۶ خریداری به موجب سند رسمی شماره ۱۶۴۷۵ 

مورخ ۱۳۸۳/۰۵/۰۵ دفترخانه ۲۴ قم )م الف ۱۷۳۷۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۲۹۲ شماره  رای   -۱۲
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱۳۷مربوط به تقاضای آقای هادی فاطمی نسب فرزند 
محمدعلی در ششدانگ یک باب کارگاه نجاری به مساحت ۱۱۶/۶۱ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۴۸۷/۲۰اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالفضل همتی خریداری به موجب سند 
رسمی سند رسمی شماره ۴۹۲۴۵ مورخ ۱۳۵۹/۱۱/۰۲ دفترخانه ۶ قم)م الف 

)۱۷۳۸۱
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
تا چنانچه اشخاص ذینفع  آگهی  روز  فاصله ۱۵  به  مشاعی مراتب در دونوبت 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و توسعه ایرانی(
نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۴/۰۴
نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰3/۱۹
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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ستایش رضایی پدیده جوان والیبال قم :

می خواهم لژیونر شوم 
ستایش رضایی پدیده جوان والیبال 
من  نهایی  هدف  اینکه   بابیان  قم 
لژیونرشدن است  گفت: هئیت والیبال 
قم تاکنون حمایتی از من نکرده  است 
وهمه حمایت ها تنها از سمت مربی ام 
بوده  خلیلی  سادات  سعیده  خانم 

است.
براساس این گزارش، ستایش رضایی 
والیبالیست ۱۶ ساله که اکنون کلاس 
نهم را تمام کرده و می گوید به رشته 

انسانی و زبان انگلیسی علاقه دارد.
رضایی حضورش در ورزش والیبال را 
اینگونه بیان می کند :با علاقه شخصی به والیبال و تمرین کردن با مادرم که خودش 

والیبالیست بود الان ۶ سالی می شود والیبالیست هستم.
پایه تمرین والیبال من در قم و در آکادمی والیبال خلیلی آغاز شد و در اولین دعوت 
به تیم ملی سال ۹۸ اولین مسابقات خودم رو در ساری و سن ۱۲ سالگی تجربه کردم 
و در همان مسابقات به اردوی تیم ملی نوجوانان دعوت شدم که متاسفانه مسابقات 

به دلیل کرونا لغو شد.
وی ادامه داد: مرتبه دیگری برای اردوی تیم ملی جوانان انتخاب شدم که ۱۳۰ نفر 
در آن حضور داشتند و بعد از آن برای اردوی دوم انتخاب شدم و به ۴۰ نفر رسیدیم.

همچنین سال گذشته برای اردوی تیم ملی زیر ۱۶ سال از بین ۱۳۰ نفر انتخاب 
شدم که در نهایت در لیست ۱۵ نفره نهایی مربی خارجی خانم الکساندرو کمپلی 

قرار داشتم اما با تعویض مربی و عضو گیری مجدد اردو، از لیست نهایی بازماندم.
رضایی پیرامون حضورش در اردوها می گوید: اتفاق خوب حضور در اردوها برای 
من تمرینات جدی در کنار تمرین های مختص والیبال، دیدن اساتید بزرگ والیبال 

برای اولین بار و به نوعی انجام والیبال حرفه ای بود.
دوست دارم به نام قم به جایگاه های بالاتر برسم

این والیبالیست جوان و مستعد که سالیانی است می کوشد تا ملی پوش شود و در 
صحبت هایش اذعان کرد که دوست دارد به نام قم به جایگاه های بالاتر برسد گله 
هایی هم دارد که اینچنین مطرح می کند: هیات قم متاسفانه در اعزام و دعوت ها 
پیگیری برای بنده نکرد و حتی نامه نگاری هایی به آقای داورزنی رئیس فدراسیون 
داشتم که بی پاسخ ماند، شاید یکی از دلایل خط خوردن من از اردوهای نهایی این 

بود که حامی رسمی نداشتم.
وی پیرامون این موضوع ادامه داد: بعد از صحبت هایم در سیمای ملی رئیس 
هیات قم با بنده تماس گرفتند و وعده تامین وسایل و بلیط استخر دادند اما محقق 
نشد و همه حمایت ها تنها از سمت مربی ام خانم سعیده سادات خلیلی شکل 
گرفت. ستایش رضایی هدف نهایی خودش را لژیونر شدن می داند و می گوید: اگر 
والیبالیست نمیشدم به هندبال ورود می کردم و اکنون تلاش میکنم به اوج برسم و 

بازی کردن در سایر کشورها برای کسب تجربه را دوستدارم.
این دختر جوان والیبالیست در خصوص  والیبال اینگونه می گوید: تفریحم که 

وقت بیشتری هم صرفش می شود تمرین در پارک با دوست صمیمی ام هست،
و این همان ورزش من هست که دوسدارم و علاقه مند به او هستم.

پدر ستایش رضایی که حالا ۶ سال است دخترش را برای تمرین از ساوه به قم 
می آورد می گوید: آرزوی من است دخترم در تیم ملی حضور پیدا کند و افتخار شهر 
قم بشود و تا کنون بابت هیچ علتی تمرینات ستایش را کنسل نکردم و نگذاشتم به 
تمریناتش خدشه ای وارد شود. ستایش در پابان صحبت های خودش می گوید از 
پدر و مادرم و مربی عزیزم که پیگیری کردند و لطفشون به من ادامه داشته تشکر 
می کنم و امیدوارم مایه افتخار اون ها باشم. ستایش رضایی پدیده جوان والیبال قم 
است که این روز ها برای حضور مجدد در تیم ملی والیبال جوانان تلاش می کند و 

والیبال حرفه ای خود را در قم ادامه می دهد.

برای حضور در مسابقات آسیایی و جهانی ؛

بانوان افتخارآفرین هندبال قم
 به تیم ملی دعوت شدند

»نوریه عباسی« و »الناز قاسمی« بانوان افتخارآفرین هندبال قم با نظر کادرفنی به 
تیم ملی دعوت شدند.

براساس این گزارش ، جدیدترین اردوی آماده سازی بانوان ملی پوش هندبال در 
رده سنی بزرگسالان در راستای حضور قدرتمند  تر در مسابقات آسیایی و جهانی از 

اول تیرماه به میزبانی فدراسیون هندبال آغاز شده است.
حضور  تجربه  که  قمی  افتخار آفرین  بانوان  عباسی«  »نوریه  و  قاسمی«  »الناز 
موفق در مسابقات داخلی، آسیایی و جهانی را در کارنامه ورزشی  خود دارند با نظر 
کادرفنی تیم ملی به این اردو دعوت شده اند. ۱۷ بازیکن دعوت شده به اردو این 
روزها تمرینات خود را زیر نظر غلام علی اکبرآبادی به عنوان مشاور فنی و خدیجه 

قانع به عنوان مربی دنبال می کنند.
مسابقات  دوره  ششمین  و  بیست  و  شهریورماه  در  هانگژو  آسیایی  مسابقات 
قهرمانی زنان جهان در آذرماه ۲ رویداد مهم بین المللی بانوان هندبالیست ایران در 
سال ۱۴۰۲ محسوب می شوند که تیم ملی بانوان ایران به دنبال حضور موفق در 
این رقابت هاست. لازم به ذکر است نوریه عباسی در مسابقات لیگ برتر سال ۱۴۰۲ 
همراه با تیم  سنگ آهن بافق موفق به کسب عنوان قهرمانی این رقابت ها شد. 

همچنین الناز قاسمی نیز با تیم سپاهان روی سکوی سوم این مسابقات ایستاد.

سرپرست هیات کشتی استان قم خبرداد:

حضور دو فرنگی کار قمی در اردوی
 تیم ملی نوجوانان

سرپرست هیات کشتی استان قم از حضور دو فرنگی کار نوجوان این استان در 
اردوی تیم ملی خبر داد. 

حمد رضا صدیق پور در گفت و گویی اظهار داشت: چهارمین اردوی آماده سازی 
تیم ملی کشتی فرنگی نوجوانان ایران از امروز تا ۱۲ تیر در قزوین برگزار می شود.

امیرمهدی  همراه  به  کیلوگرم   ۵۱ در  ابوطالبی  محمدجواد  کرد:  بیان  وی 
سعیدی نوا در ۶۵ کیلوگرم از قم در این اردو حاضر شده اند. وی افزود: سعیدی نوا 
اردیبهشت ماه امسال از دومین دوره کشتی فرنگی بین المللی رحیم علی آبادی 
)جام مجید( نشان نقره گرفت. صدیق پور گفت: محمدجواد ابوطالبی نیز امسال 
در جام بین المللی پیروزی ترکیه به مدال نقره رسید. وی یادآور شد: تیم ملی کشتی 

فرنگی نوجوانان ایران خود را برای رقابت های بردن مرزی ۲۰۲۳ آماده می کند.

رئیس هیات جانبازان و معلولان استان قم خبرداد:

مرد طلایی پارالمپیک قم مسافر 
رقابت های قهرمانی آسیا

رئیس هیات جانبازان و معلولان استان قم گفت: یکی از والیبالیست های قمی 
به عضویت تیم ملی والیبال نشسته در آمد تا همراه با این تیم به مسابقات قهرمانی 

آسیا اعزام شود. 
محمد پیروزمنش در گفت و گویی اظهار داشت: تیم ملی والیبال نشسته مردان 
کشورمان با حسین گلستانی ملی پوش پرافتخار قمی خود که دارنده ۲ طلای 

پارالمپیک است پنجم تیر جاری به مسابقات ۲۰۲۳ قهرمانی آسیا اعزام می شود.
وی بیان کرد: رقابت های قهرمانی آسیا از ۱۲ تا ۱۷ تیر در قزاقستان به انجام 
می رسد. وی گفت: آخرین اردوی تیم ملی والیبال نشسته مردان با حضور ۱۱ 
ملی پوش در فدراسیون جانبازان و معلولین آغاز شده و تا زمان اعزام ادامه دارد و 
سپس تیم ایران به درخواست کشور میزبان به منظور برپایی اردوی تدارکاتی مشترک 
اعزام می شود. پیروزمنش افزود: در مسابقات قهرمانی آسیا سهمیه پارالمپیک 
پاریس نیز توزیع می شود ولی به دلیل اینکه تیم ایران پیش از این موفق به کسب 

سهمیه شده، این سهمیه به نایب قهرمان رقابت ها اختصاص پیدا می کند.

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس با بیان اینکه نگران وضعیت نقل و انتقالاتی 
باشگاه در آستانه شروع تمرینات پیش فصل است، گفت: امروز و فردا خبرهای 

خوبی برای هواداران داریم.
یحیی گل محمدی پس از پایان جلسه روزشنبه با رضا درویش مدیرعامل باشگاه 
پرسپولیس در ساختمان این باشگاه گفت: درباره لیست بازیکنان و تمدیدی ها 

صحبت کردیم و همچنین شروع تمرین و اردوها.
وی افزود: لیست ورودی و خروجی ها را تحویل باشگاه دادم. اسمی از بازیکنان 
مدنظر نمی برم ولی اسکلت بندی تیم را حفظ می کنیم و در کنارش چند بازیکن 

اضافه می شوند.
گل محمدی در خصوص وضعیت لئاندرو پریرا مهاجم برزیلی گفت: این بازیکن 

با ما ادامه می دهد.
او درباره مصدومیت بیرانوند افزود: او مصدومیت دارد که طولانی مدت هم 

هست اما در مجموع فکر نمی کنم مشکلی داشته باشد.
گل محمدی درباره آخرین وضعیت چمن محل تمرین پرسپولیس ادامه داد: 
از وضعیت چمن ورزشگاه شهید کاظمی اطلاعی ندارم اما باید خوب باشد چون 
فشار زیادی این اواخر روی آن نیست. اکنون موضوع اصلی زمین چمن دوم است 

که بارها به باشگاه گفته ام.
یحیی در خصوص جذب بازیکن مناسب خارجی تصریح کرد: در هر پستی 

احتیاج به بازیکن خارجی داشته باشیم اقدام می کنیم.
سرمربی سرخپوشان در پاسخ به ریخت و پاش و خریدهای بزرگ باشگاه های 
عربی که حریفان این تیم در لیگ قهرمانان آسیا خواهند بود گفت: حریفان ما در 
لیگ قهرمانان آسیا در حال برنامه ریزی و تقویت خود هستند. آنها برای موفقیت 
در لیگ قهرمانان و سپس جام باشگاه های آسیا مدون در حال کار کردن هستند. 

صنعت گردشگری آنها راه افتاده است. اینجا هم ما در حال وضع قوانینی هستیم 
که تیم های ایرانی را ضعیف تر به آسیا بفرستیم.

او درباره لیست خروجی پرسپولیس ادامه داد: تعداد خروجی های تیم را نیز 
نمی توانم بگویم. دنبال تعداد بازیکن خروجی نباشید. در نقل و انتقالات بستگی 
به این دارد چه بازیکنی گرفته می شود. بر اساس ورودی هایمان خروجی مشخص 

می شود.
سرمربی پرسپولیس در ادامه به اظهار نگرانی از شرایط نقل و انتقالاتی باشگاه 
پرداخت و ادامه داد: نگرانی بابت تمدید قراردادها وجود دارد. ما هفتم تیرماه 
را برای شروع تمرینات در نظر گرفتیم اما هنوز هیچ بازیکنی تمدید نکرده و 

خریداری نشده است.
وی افزود: الان هم صحبت این چیزها بود. ممکن است امروز و فردا خبرهای 
خوبی برای تمدید یا عقد قرارداد با بازیکن جدید داشته باشیم. کلًا دیر است. 
چهار، پنج روز دیگر تمرین شروع می شود. باید یک هفته یا ۱۰ روز منتظر بازیکن 
باشیم. وقتی تمرین شروع می شود باید همه بازیکنان کنار هم باشند تا به صورت 
مساوی بدنسازی کنیم. یکی چند روز دیرتر بیاید، کار تیم لنگ می ماند. این 
مشکلات وجود دارد و دغدغه من همین است که وقتی می خواهیم تمرین را 

شروع کنیم کنار هم باشیم. این زمان را از دست دادیم.
باشگاه  ورزشی  معاونت  از  محمدی  محمد  استعفای  درباره  محمدی  گل 
پرسپولیس تصریح کرد: محمد از دوستان خوب من است. بابت حضورش در 
باشگاه تشکر می کنم. واقعاً کمک زیادی در نقل و انتقالات کرد. اطلاع ندارم چرا 

تصمیم به جدایی گرفت ولی برایش آرزوی موفقیت دارم.
او درباره حضور امید عالیشاه در لیست تمدیدی های پرسپولیس یادآور شد: 

امید در لیست ما هست.
سرمربی پرسپولیس درباره احتمال تمدید قرارداد عیسی آل کثیر مهاجم این 

تیم هم اظهار کرد: بچه ها در لیست هستند.

یحیی گل محمدی:

خبرهای خوبی داریم ولی نگرانم

آگهی  افراز
خواهان افراز:سید محمد جواد واقفی فرزند سید علی به شماره ملی ۰38۴۰۲8۴۰3

 نشانی: قم شهرک قدس ولی عصر ۹ پلاک ۲۰ 
خوانده افراز: ۱ -علی اصغر پایمزد فرزند مرتضی به شماره شناسنامه ۲۱۹۳ ۲- علی اکبر پایمزد فرزند مرتضی به 
شماره شناسنامه ۳۸۷۶ ۳- محمد تقی پایمزد فرزند مرتضی به شماره شناسنامه ۱۹۷ ۴- منور پایمزد فرزند مرتضی 
به شماره شناسنامه ۱۰ ۵- فاطمه پایمزد فرزند مرتضی به شماره شناسنامه ۷۱۴۱۱ ۶ -محمد پایمزد فرزند رضا قلی 
به شماره شناسنامه ۱۰۸ ۷- ابراهیم پایمزد فرزند رضا قلی به شماره شناسنامه۲۱۰۵۲  ۸- ابوالفضل پایمزد فرزند 
رضا قلی به شماره شناسنامه ۲۵۶۶۷ ۹- مهدی پایمزد فرزند رضا قلی به شماره شناسنامه ۱۱۶۳۲۱ ۱۰- مرتضی 
پایمزد فرزند رضا قلی به شماره شناسنامه ۱۷۸۹۴ ۱۱- فاطمه پایمزد فرزند رضا قلی به شماره شناسنامه ۶۵۰۲ 
۱۲- زهرا پایمزد فرزند رضا قلی به شماره شناسنامه ۳۰۲ ۱۳- اشرف پایمزد فرزند رضا قلی به شماره شناسنامه 
۶۰۱۲  ۱۴ -عذرا رئیس عبداللهی فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه ۶۸۶۴۶ ۱۵- حسینعلی افسر فرزند علی به 
شماره شناسنامه ۵۶۹۶ ۱۶- حسنعلی افسر فرزند علی به شماره شناسنامه ۳۶۴۸ ۱۷- ابراهیم افسر فرزند علی 
به شماره شناسنامه ۶۲۵۸ ۱۸ -مهدی افسر فرزند علی به شماره شناسنامه ۱۳۷۲ ۱۹- اقدس افسر فرزند علی به 
شماره شناسنامه ۱۱۲ ۲۰ -مریم افسر فرزند علی به شماره شناسنامه ۳۰۷۲ ۲۱- ربابه افسر فرزند علی به شماره 
شناسنامه ۶۲۵۷ ۲۲ -اعظم افسر فرزند علی به شماره شناسنامه ۳۰۲۸۰  ۲۳- فاطمه خلجی فرزند ابراهیم به 
شماره شناسنامه ۱۳۳ ۲۴- عباس افسر فرزند محمد رضا به شماره ملی ۰۳۷۱۱۱۱۸۰۳ ۲۵ -علی افسر فرزند 
محمد رضا به شماره ملی ۰۳۷۲۵۰۳۳۷۳ ۲۶- زهرا افسر فرزند محمد رضا به شماره ملی ۰۳۷۳۸۷۶۷۸۵ ۲۷-
لیلا بهمن فرزند عباس به شماره شناسنامه ۳۶۱ ۲۸ -غلامرضا افسر فرزند اسماعیل به شماره شناسنامه ۱۹۸۸ 
۲۹ -غلامحسین افسر فرزند اسماعیل به شماره شناسنامه ۵۸۶ ۳۰- محمد تقی افسر فرزند اسماعیل به شماره 
شناسنامه ۹۰۱۰۴ ۳۱- بانو جمیله افسر فرزند اسماعیل به شماره شناسنامه ۶۹۱۳۳ ۳۲- بانو اکرم افسر فرزند 
اسماعیل به شماره شناسنامه ۴۸۰ ۳۳ -بانو فاطمه افسر فرزند اسماعیل به شماره شناسنامه ۷۲۶۴۴ ۳۴ -بانو 
مهری افسر فرزند اسماعیل به شماره شناسنامه ۹۱۱۲ ۳۵ -مریم افسر فرزند اسماعیل به شماره شناسنامه ۲۱۴۰ 
۳۶- زهره افسر فرزند اسماعیل به شماره شناسنامه ۹۱۱۱ ۳۷- لعیا افسر فرزند اسماعیل به شماره شناسنامه 
۲۱۴۱ ۳۸- فاطمه صغرا افسر فرزند اسماعیل به شماره شناسنامه ۴۴۱۰ ۳۹ - اقدس افسر فرزند اسماعیل به 

شماره شناسنامه ۷۰۱۹۵ ۴۰- حسن افرا فرزند شکراله به شماره ملی ۰۳۸۰۸۴۳۰۵۶ ۴۱ -ابوالفضل افرا فرزند 
شکراله به شماره ملی ۰۳۸۱۵۲۳۵۰۰ -۴۲- زهرا افرا فرزند شکراله به شماره ملی ۰۳۸۱۸۴۲۸۹۴ ۴۳- حسین 
افرا فرزند شکراله به شماره ملی ۰۳۸۱۸۴۲۹۰۸ ۴۴- محمد افرا فرزند شکراله به شماره ملی ۰۳۸۱۸۶۶۸۰۷ ۴۵- 
جمیله افرا فرزند شکراله به شماره ملی ۰۳۸۴۳۵۴۱۷۳ ۴۶- صغرا افرا فرزند شکراله به شماره ملی ۰۳۸۴۳۸۴۲۴۲ 

۴۷ -فاطمه شهربابگی نصیری فرزند غلامرضا به شماره ملی ۱۲۴۹۵۲۳۹۵۸
نشانی: ۱ الی ۱۴- قم خیابان شاه ابراهیم خیابان بیست متری شهید رئیس کرمی ) زاد ( کوی امامی فرعی ۵ 

پلاک بیست و دو
 ۱۵ الی ۲۳ - قم خیابان شاه ابراهیم خیابان بیست متری شهید رئیس کرمی ) زاد ( کوی ۳۸ فرعی ۵ پلاک نوزده 
۲۴ الی ۲۷ - خیابان امامزاده ابراهیم بیست متری رئیس کرمی ) زاد (۱۶ متری امامی ۱۰ متری رسول اکرم کوی 
۴ پلاک ۷۸  ۲۸ الی ۳۹ - قم بیست متری زاد کوی رئیس کرمی ۱۸ پلاک ۱۷ ۴۰ الی ۴۷ - قم خیابان امامزاده 

ابراهیم کوی جلالی پور جنب تونل پلاک بیست ورثه افرا
خواسته : افراز قدر السهمی خواهان از پلاک ۲ فرعی از ۶۷۸ اصلی بخش دو ثبت قم

نتیجه اقدامات: با توجه به درخواست شما به شماره ۲۰۳۴۴۲۲ مورخه ۱۴۰۲/۰۲/۱۷ مبنی بر افراز سهم خود از 
شریک و با توجه به نظریه کارشناس ثبت و اعلام نظر شهرداری منطقه مربوطه لذا به شرح زیر برای عدم افراز اداری 

اعلام می گردد.
عدم افراز

چون شهرداری منطقه سه قم طی شماره ۰۲/۳۰۳/۲/۷۲۱۸ مورخه ۱۴۰۲/۰۲/۱۷ با افراز پلاک ۲ فرعی از 
۶۷۸ - اصلی بخش دو قم به لحاظ زیر حدنصاب بودن مخالفت نموده و این امر با ماده ۱۰۱ شهرداریها و ماده ۱۵۴ 

قانون ثبت مغایرت داشته بنابراین به رد درخواست افراز خواهان اعلام نظر می گردد.
این رأی برابر ماده ۲ قانون افراز مصوب سال ۵۷ از تاریخ ابلاغ به مدت ۱۰ روز از طرف هر یک از شرکاء در دادگاه 

شهرستان قم قابل اعتراض می باشد.)م الف ۱۶۴۸۸(
امور اداری: رونوشت این تصمیم به کلیه شرکا و متقاضی ابلاغ گردد.

عباس پورحسنی 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم

مربی پیشین تیم فوتبال استقلال برای این باشگاه آرزوی 
موفقیت و اعلام کرد دیگر در کمیته فنی آبی پوشان حضور 

نخواهد داشت.
مجید نامجومطلق در مورد انتخاب جواد نکونام به عنوان 
من  داشت:  اظهار  استقلال  فوتبال  تیم  جدید  سرمربی 
معتقدم نکونام گزینه مناسبی برای هدایت استقلال بود 
با کمیته فنی برگزار شد در مورد  و در تنها جلسه ای که 
انتخاب این مربی به اجماع رسیدیم و فکر می کنم که نکونام 

می تواند به استقلال کمک کند.
آیا  اینکه  درباره  استقلال  فوتبال  تیم  پیشین  مربی 

حضورش در کمیته فنی این باشگاه ادامه دار خواهد بود 
یا خیر، تأکید کرد: خیر، من دیگر در کمیته فنی استقلال 
حضور نخواهم داشت و فکر می کنم مدیران باشگاه هم در 
مورد برگزاری جلسه با کمیته فنی بی میل بودند. به هر حال 
سرمربی انتخاب شد و من برای استقلال آرزوی موفقیت 

دارم.
با  نکونام  »آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  نامجومطلق 
تفکرات تدافعی می تواند در استقلال نتیجه بگیرد؟«، یادآور 
شد: هر مربی سبک خاص خودش را دارد و این موضوع 
غیرقابل انکار است. به عنوان مثال شما هر تیمی را به دیه گو 

سیمئونه بدهید او با سبک خودش مربیگری می کند و به 
هر حال باید به تفکرات هر مربی احترام گذاشت. نکونام 
هم سبک کاری خودش را دارد و می تواند بعد از حضور در 

استقلال در مورد سبک کاری اش تصمیم بگیرد.
پیشکسوت باشگاه استقلال همچنین خاطر نشان کرد: 
هواداران توقع دارند که استقلال فوتبال زیبایی به نمایش 
گذاشته و تهاجمی بازی کند. من فکر می کنم دست نکونام 
در استقلال نسبت به تیم های دیگر بازتر است و او می تواند 
تفکراتش را تغییر دهد. من به موفقیت استقلال خوش بین 

هستم و امیدوارم اتفاقات خوبی برای این تیم رقم بخورد.

مجید نامجومطلق: 

دست نکونام در استقلال نسبت به تیم های دیگر بازتر است

دبیر فدراسیون والیبال گفت: با توجه به اینکه صدور 
ویزای نیمی از بازیکنان جهت شرکت در رقابت های لیگ 
ملت ها در آمریکا مبهم است نمی توانیم با هر شرایطی در 

مسابقات شرکت کنیم.
میلاد تقوی در گفت وگو با خبرنگار مهر درباره پروسه 
شدن  رد  و  ایران  بازیکنان  برای  آمریکا  ویزای  صدور 
در هفته  برای حضور  پوشان  ملی  از  بعضی  درخواست 
سوم رقابت های لیگ ملت های والیبال گفت: متأسفانه 
ویزایی که از سوی آمریکا برای تیم ملی صادر شده کامل 
نیست، الان بحث ما »ریجکت« شدن بازیکنان نیست بلکه 
ویزاهایی که صادر می کنند کامل نیست و این موضوع بار 

روانی برای تیم ایجاد کرده است.
وی افزود: آمریکا به صورت نصف و نیمه به بازیکنان ایران 
ویزا می دهد. ما هم تأکید داریم که ویزای تیم باید به صورت 
کامل صادر شود تا بتوانیم در مسابقات شرکت کنیم. بنابراین فعلًا باید منتظر بمانیم. شأن والیبال ایران این نیست که تیم به 
صورت ناقص به مسابقات اعزام شود، از نظر اخلاقی و دیپلماسی ورزش هم کار درستی نیست. برای اولین بار در تاریخ ورزش 
شاهد هستیم یک کشور که میزبان مسابقات رسمی است، به بازیکنان اصلی یک تیم ویزا نمی دهد. این موضوع اتفاق جدیدی 

در ورزش دنیا است.
دبیرکل فدراسیون والیبال تأکید کرد: آخرین فرصت صدور ویزا تا دهم تیرماه است و ما تا آن موقع زمان داریم. امیدواریم که 
آمریکا به وظایف خودش در خصوص میزبانی عمل کند؛ فدراسیون جهانی هم سخت پیگیر این موضوع است و نمی دانیم 
از پس این موضوع برمی آید یا خیر. در این هفته با مسئولین جلساتی خواهیم داشت و تمام نقشه ها را برای مسائل غیرقابل 

پیش بینی و پیش بینی شده بررسی خواهیم کرد تا روز دهم تیرماه تصمیم نهایی را بر اساس عملکرد آمریکا بگیریم.
تقوی اظهار داشت: سه بازیکن در مرحله اول ویزا ریجکت شدند اما الان تعدادی از بازیکنان اصلی ویزایشان صادر نشده 
است. این بازیکنان نه تأیید شدند و نه ریجکت و در وضعیت مبهمی قرار دارند. این موضوع به لحاظ روحی بازیکن را تحت فشار 
قرار داده است. با این حال ما با هر شرایطی حاضر نیستیم به آمریکا برویم و اگر قرار باشد به نصف بازیکنان ویزا ندهند احتمال 

انصراف از مسابقات وجود دارد.
دبیرکل فدراسیون والیبال تأکید کرد: متأسفم که آمریکایی ها موضوعات سیاسی را با ورزش ادغام می کنند؛ زبان دیپلماسی 
ورزش با سیاست کاملًا متفاوت است، آمریکا برای صدور ویزای بازیکنان مسائل را سیاسی می کند در صورتی که ما در مورد 

ورزش صحبت می کنیم.

مربی تیم ملی والیبال آمریکا گفت: تغییرات در بازیکنان 
عدم  باعث  این  و  است  زیاد  خیلی  ایران،   زمین  داخل 

هماهنگی تیم می شود.
مرتضی شیاری در گفت وگو با خبرنگار ورزشی خبرگزاری 
تسنیم در مورد شکست ۳ بر صفر تیم ملی والیبال ایران 
اظهار  ملت های ۲۰۲۳  لیگ  دوم  هفته  در  آمریکا  مقابل 
داشت: بزرگ ترین علت باخت ایران، دریافت های ضعیف 
ایران و سرویس های سنگین آمریکا بود. متاسفانه، مشکل 
دریافت اول، سال هاست در والیبال ایران وجود دارد و کاملا 
مشهود است که وقتی تیم ملی، دریافت های خوبی انجام 

می دهد، برنده می شود.
مربی ایرانی تیم ملی والیبال آمریکا ادامه داد: تیم ملی 
ایس  و  می کرد  دفاع  راحتی  به  ایران  با  بازی  در  آمریکا 
می گرفت؛ این در حالی است که دی فالکو و مکس هولت 

اصلا به بازی گرفته نشدند. البته تیم آمریکا نسبت به سال قبل بهتر شده است و برای مثال، مت اندرسون از همان روز نخست 
در اردو و کاملا آماده بود. انتظار بازی زیباتری را داشتم ولی شاهد دیداری یک طرفه بودیم. آمریکا به راحتی بازی را مدیریت 

کرد.
مرتضی شیاری تصریح کرد: من فرصتی نداشتم که کادر فنی تیم ملی ایران صحبت کنم ولی چیزی که می بینم این است 
که تغییرات در بازیکنان داخل زمین،  خیلی زیاد است و من دلیل آن را متوجه نشدم. این باعث عدم هماهنگی تیم می شود 
که نمونه بارز آن، توپ آزادی بود که در ست سوم بین اسفندیار و حضرت پور قرار گرفت و امتیاز مهمی از دست رفت. این پوئن 

ممکن بود سرنوشت ست سوم و شاید بازی را تغییر دهد.
ملی پوش پیشین والیبال ایران گفت:  اگر دلیل و منطق کادر فنی برای تغییرات زیاد در بازیکنان داخل میدان، استفاده از 
همه آنها و در نهایت موفقیت در مسابقات انتخابی المپیک است، هیچ مشکلی نیست و کسی هم ناراحت نخواهد شد ولی اگر 

چنین طرح ها و برنامه هایی در میان نباشد، جای ایراد است. 
شیاری افزود: تیم ایران باید زمان زیادی روی سرویس، دریافت و توپ های بلند صرف کند. تیم ایران اگر بتواند این مشکلات 
بزرگ را برطرف کند، روند کار برای آنها خیلی راحت خواهد شد. سرویس و دریافت در والیبال روز دنیا، حرف اول و آخر را 

می زند. ایران با همین اهرم، مقابل آلمان به پیروزی رسید.
او در پایان گفت: نتایج خوب تیم ملی والیبال ایران، باعث خوشحالی من می شود. امیدوارم تیم ایران، هفته آینده در آمریکا، 

نتایج بهتری بگیرد.

ویزای آمریکا و احتمال انصراف ایران؛

وضعیت پیچیده ملی پوشان والیبال در هفته سوم لیگ ملت های والیبال
مربی آمریکا: 

تغییرات در تیم والیبال ایران خیلی زیاد است
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کنعانی مقدم فعال سیاسی اصولگرا:

غرب به دنبال بازسازی روابط خود
 با ایران است

اینکه  بیان  با  اصولگرا  سیاسی  فعال 
خرج  را  خود  نمیخواهد  دیگر  غرب 
گفت:  کند،  ضدانقلاب  مزدوران 
کشورهای اروپایی به دنبال ایجاد و حفظ 
جایگاه خود در سیاست خارجی ایران 

هستند.
حسین کنعانی مقدم گفت: اپوزیسیون 
ضد  گروه های  از  ترکیبی  خارج نشین 
هیچ  به  که  هستند  معاندی  و  انقلاب 
عنوان نمی توان آنها را جزو اپوزیسیون 
ایران تلقی کرد چرا که اپوزیسیون دارای 

ارزش های سیاسی است.
فعال سیاسی اصولگرا افزود: در جنگ تحمیلی آمریکایی ها تلاش زیادی کردند 
تا با جمع آوری بازمانده ها و پس مانده های رژیم سابق و گروه های مخالف جمهوری 
اسلامی، آلترناتیوی را تحت عنوان اپوزیسیون متحد و خارج از کشور ایجاد کنند. 
سازمان های جاسوسی چون سی آی ای، موساد، اینتلیجنس سرویس و بسیاری 
از تشکیلات هایی که در خارج بودند تلاش کردند این و قطعات ناهمگون و غیر 
همجنس که فقط به دنبال فروپاشی و به عبارتی تجزیه ایران بودند، در چارچوب 
سیاست های آمریکا و اسرائیل جمع شوند؛ از رضا پهلوی گرفته تا سازمان منافقین، 
همجنس گرا  مختلف  جریان های  سلطنت طلب،  مشروطه خواهان  دموکرات ها، 
و مخالفانی که در چارچوب سیاست های آمریکا می گنجیدند را جمع کردند و به 
آنها کمک های مالی کردند، امکانات بسیاری در اختیارشان گذاشتند، شبکه های 

ماهواره ای در اختیارشان گذاشتند و آنها را تقویت کردند.
وی ادامه داد: اپوزیسیون خارج نشین پایگاه داخلی ندارد و بیشتر از طریق جنگ 
روانی و رسانه ها به دنبال این هستند که در فضای سیاسی کشور به نوعی حیات 
سیاسی داشته باشد. دیدیم که این گروه ها در اغتشاشات اخیر همه زورشان را زدند 
و نتیجه اش هم این بود که همراه با پهلوی و تشکیلات اپوزیسیون خارج نشین در 

دامن اسرائیل افتادند.
فعال سیاسی اصولگرا با بیان اینکه آمریکا حتی اپوزیسیون خارجی را به عنوان 
آلترناتیو هم قبول ندارد، افزود: این افراد مزدور سیاسی هستند که از سازمان های 
اطلاعاتی موساد پول دریافت می کنند تا اهداف آنها را در داخل کشور ما پیاده کنند.
کنعانی مقدم تصریح کرد: تاریخچه و ماهیت جریان منافقین نیز کاملًا مشخص 

است و آمریکا و اروپا نیز بارها آنها را در لیست تروریستی قرار داده بودند.
فعال سیاسی اصولگرا عنوان کرد: مجموعه ای از منافقین که در آلبانی قرار داشتند 
مأموریت جنگ روانی و اطلاعاتی و سایبری علیه جمهوری اسلامی ایران را بر عهده 

داشتند که هزینه هایشان را آمریکا و اسرائیل پرداخت می کردند.
کنعانی تصریح کرد: اقدام دولت آلبانی نشان می دهد واقعیت هایی که در پشت 
صحنه حضور این گروه های تروریستی در آلبانی وجود داشت را متوجه شده و در 

اقدام قانونی به مقر منافقین حمله کرده است.
آلترناتیو  برای  آمریکایی ها  که  ظرفی  که  است  این  مهم  مسأله   کرد:  بیان  وی 
ساخته اند، از همان ابتدا مثل ظرف چینی شکسته ای بود که با چسب به هم 
چسبانده بودند. دیدیم که با اولین تلنگر این بست ها از هم باز شد و ظرف فرو ریخت.
فعال سیاسی اصولگرا ادامه داد: دلقک های سیاسی از پهلوی تا مسیح علی نژاد در 
تلاشند که ظرف شکسته مخالفان ایران را که مزدوران غرب هستند، به هم بچسبند 
و کاسه گدایی را بر دست بگیرند تا منابع مالی بیشتری را از سازمان های اطلاعاتی و 

جاسوسی آمریکا دریافت کنند.
کنعانی مقدم افزود: این افراد مشخصاً کسانی هستند که در جنگ هیبریدی 
مسئولیت جنگ روانی را بر عهده گرفتند و با رسانه ها و هماهنگی شبکه های 
اجتماعی تلاش می کنند افکار عمومی را تحت تأثیر خود قرار دهند تا در سناریوی 
اصلی »فشار از بیرون و شورش از درون« اتفاقات کشور را تبدیل به یک بحران در 
اقدام فرانسه در  به  با اشاره  نارضایتی مردمی کنند. وی  ایجاد  به منظور  داخل 
جلوگیری از برگزاری نشست سالانه منافقین در این کشور، خاطرنشان کرد: اقدام 
فرانسه نشان می دهد که دنیا به این نقطه رسیده که هزینه برای مزدوران هیچ 

آورده ای برایشان نداشته لذا در تلاشند روابط خود را با ایران بازسازی کنند.
فعال سیاسی اصولگرا با بیان اینکه فرانسه به این باور رسیده تا خود را خرج این 
مزدوران نکند، گفت: کشورهای اروپایی به دنبال ایجاد و حفظ جایگاه خود در 

سیاست خارجی ایران هستند.
 

یک کارشناس مسائل روسیه:

شورش گروه واگنر تهدید جدی
 برای پوتین نیست

یک کارشناس مسائل روسیه با اعتقاد بر اینکه شورش گروه واگنر تهدید جدی 
برای پوتین تلقی نمی شود، گفت: این تحولات مدت طولانی طول نخواهد کشید 

و دولت روسیه تحولات به وجود آمده را مدیریت خواهد کرد و به آن پایان می دهد .
شعیب بهمن در گفت وگو با ایسنا در مورد شورش گروه" واگنر "به رهبری" یوگنی 
پریگوژن" علیه مسکو گفت: آن چه که باعث پدید آوردن این اتفاقات و تحولات شده 
است در وهله اول به اختلاف داخلی در داخل روسیه در حوزه مدیریت و هدایت 
جنگ اوکراین بر می گردد، اختلافی که بین گروه واگنر به رهبری یوگنی پریگوژین با 

"سرگئی شویگو" وزیر دفاع روسیه و رییس ستاد ارتش روسیه پدید آمده است.
این کارشناس مسائل روسیه با بیان اینکه در جریان عملیات های جنگی علیه 
اوکراین به خصوص عملیات اخیر در شهر "باخموت" این اختلاف نمود بیشتری پیدا 
کرد و آقای پریگوژین به شیوه هدایت و مدیریت جنگ از سوی ارتش و وزارت دفاع 
روسیه انتقادات جدی وارد کرد گفت: از دیگر سو وزارت دفاع روسیه جدیدا طرحی را 
دنبال می کرد که گروه هایی مثل گروه واگنر که یک نیروی نظامی خصوصی شناخته 
می شوند سازماندهی شوند و در واقع آنها زیر نظر وزارت دفاع روسیه به رسمیت 
شناخته شده و از آنها حمایت شود ولی گروه واگنر از همان ابتدا با این طرح وزارت 
دفاع مخالف بود و رئیس گروه واگنر علت اصلی این موضوع را اختلافاتش با وزیر 
دفاع روسیه عنوان می کرد. وی با بیان اینکه در واقع آنچه که در روسیه در حال حاضر 
نمود پیدا کرده اختلافاتی است که تا حد زیادی شخصی است و گروه واگنر با وزارت 
دفاع روسیه در ارتباط با نحوه پیشبرد جنگ در اوکراین از مدت ها پیش دچار اختلاف 
شده بود و اکنون این اختلاف به این شکل سر باز زده است در پاسخ به این سوال 
که آیا شورش گروه واگنر می تواند تهدید جدی برای مسکو و پوتین باشد، گفت: این 
تحولات تهدید جدی برای پوتین محسوب نمی شود و این رخداد مدت طولانی طول 

نخواهد کشید و دولت روسیه این تحولات را مدیریت کرده و به آن پایان می دهد.
این کارشناس مسائل روسیه گفت: البته این موضوع از این زاویه در جای خود 
می تواند مورد توجه دولت روسیه باشد که از این به بعد به چه میزان می تواند  به چنین 

نیروهایی که در حوزه عملیاتی نظامی مورد استفاده قرار می گیرند  اعتماد کند.
دولت روسیه، تحولات را مدیریت خواهد کرد 

بهمن ابراز عقیده کرد:  آنچه که در رسانه های غربی بعضا در مورد این تحولات 
مطرح می شود مبنی بر اینکه اتفاق رخ داده یک کودتای نظامی است و جایگاه 
پوتین تضعیف می شود به واقعیت نزدیک نیست و همانطور که اشاره شد این تحولات 
بیشتر یک نوع درگیری درونی در حوزه نظامی روسیه است و به احتمال زیاد تداوم 
نخواهد داشت و دولت روسیه به زودی به این تحولات پایان می دهد. مگر اینکه اتفاق 

خاصی بیفتد و یا بازیگران خارجی وارد صحنه شوند.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود با اعتقاد بر اینکه پوتین همچنان در 
داخل جامعه روسیه از محبوبیت بالایی برخوردار است و مردم روسیه به او اعتماد 
سیاسی دارند، گفت: این تحرکات نمی تواند به جایگاه و محبوبیت سیاسی پوتین در 
روسیه ضربه جدی وارد کند. وی در مورد سرنوشت پریگوژین رئیس گروه واگنر نیز 
گفت: پوتین در سخنان روز شنبه خود تحولات رخ داده از سوی گروه واگنر را خیانت 
عنوان کرد که با آن برخورد می شود و به نظر می رسد که اگر پریگوژین زنده دستگیر 
شود پرونده اقدام علیه امنیت ملی در ارتباط با آن ایجاد خواهد شد و مجازات 

سنگینی در انتظار او خواهد بود.

نوری قزلجه نماینده مجلس :

چیزی در سفره مردم از آثار موفقیت های دولت دیده نمی شود 
غلامرضا نوری قزلجه نماینده مجلس گفت :این دولت هیچ وقت برنامه 
مکتوب مشخصی ارائه نکرده است و بر این اساس هیچ وقت نمی توانیم از 
دولت وعده ها را مطالبه کنیم. مثلا وعده چهار میلیون مسکن را بارها وبارها 
خود آقای رئیس جمهور و دولتی ها به آن تاکید داشته اند و الآن می گویند 

اینکه طرح مجلس است و به ما ربطی ندارد .
اواسط هفته گذشته نهمین گفت و گوی خبری رئیسی انجام شد و ایشان 
از دستاوردهای دولت سیزدهم برای مردم گفت، دستاوردهایی که بیشتر آنها 
نزد مردم نه تنها ملموس نیست بلکه با سفره های آنان نیز بیگانه است. رئیسی 
سنت شکنی نکرد و طبق روال مرسوم همه ناکاستی ها را بر دوش دولت قبل 
گذاشت. وی از منفی بودن رشد اقتصادی در دولت قبل گفت و دولت خود را 
پیشران در کسب سالانه ۴ درصد رشد اقتصادی خواند، غافل از اینکه در اوج 
کرونا دولت دوازدهم حداقل رشد یک درصدی داشت.همه اینها یک طرف و 
غفلت از حجاب در سوی دیگر،گویی مشکل حجاب به نحوی حل شده که نه 
مجری سوالی پرسید و نه رئیسی از وضعیت لایحه ارائه شده به مجلس گفت. 
»خبرآنلاین« در گفت و گو با غلامرضا نوری قزلجه نماینده مجلس در خصوص 

صحبت های آقای رئیسی گفت و گویی انجام داده که در پی می آید:
هیچ وقت نمی توانیم از دولت وعده ها را مطالبه کنیم !

آقای رئیسی در گفت و گوی خبری اخیر خود همه قصور و تقصیرها را 
گردن دولت روحانی انداختند، سوال اساسی این است که علیرغم اینکه 
دو سال از عمر دولت سیزدهم می گذرد هنوز هم رئیس دولت سیزدهم 

روحانی را بانی مشکلات موجود می داند؟
متاسفانه هنور هم بعد از گذشت کمتر از دوسال از عمر این دولت در خصوص 
مشکلات به دولت قبل اشاره می شود، من نمی خواهم از دولت قبل دفاع کنم 
ولی بحث بر سر این است که دیگر بعد از دو سال نباید مسائل را به دولت قبلی 
ربط داد. اولا اگر شرایط واقعا انقدر پیچیده و لاینحل بود اصلا نباید آقایان جلو 
می آمدند و بگویندمی خواهیم ظرف مدت کوتاهی مسائل را حل کنیم ودر 
چند ماه این مشکلات درست می شود. اینها با این وعده ها آمدند،خُب اگر 
شرایط را مهیا می دیدند و این وعده ها رادادند باید الان مشکلات و معضلات را 
حل و فصل کنند و اگر نمی توانند باید به نتوانستن خود اذعان کنند نه اینکه به 
دولت قبل رجوع کنند و آنها را مقصر بدانند.این کار پسندیده ای نیست و حتی 
بین عامه مردم هم دیگر پذیرفتنی نیست و از این عذر، حال همه بهم می خورد 
و اصلا قابل قبول نیست، امیدواریم دولت به آن وعده هایی که داده عمل کند 
و انقدر فرافکنی نکند.البته وعده ها را باید در همان گفتارها و مصاحبه هایی که 
اتفاق افتاده دید چون این دولت هیچ وقت برنامه مکتوب مشخصی ارائه نکرده 
است و بر این اساس هیچ وقت نمی توانیم از دولت وعده ها را مطالبه کنیم. 
مثلا وعده چهار میلیون مسکن را بارها وبارها خود آقای رئیس جمهور و دولتی 

ها به آن تاکید داشته اند و الآن می گویند اینکه طرح مجلس است و به ما ربطی 
ندارد .اگر واقعا می دانستید خیلی از کارها درست نمی شود چرا جلو آمده اید 
،اجازه می دادید آنها که می توانستند بیایند پای کار. این عذر و بهانه ها مفهوم 

نیست و باید دنبال حل مشکلات بود .
رئیسی در گفت وگوها به مسائل مهم مثل حجاب ورود نمی کند 

الان حجاب یکی از دغدغه های اصلی مسئولین شده است بااین حال 
آقای رئیسی اصلا اشاره ای به این موضوع نکردند و حتی از لایحه ارائه 

شده به مجلس هم یادی نکردند؟
تا جایی که من صحبت های ایشان را در این دوسال مرور کرده ام معمولا آقای 
رئیسی در گفت و گوها به موضوعات مهم و اساسی و حساس ورود نمی کنند و 
نمی دانم علت آن چیست ،ایشان همیشه از کنار موضوعات مهم می گذرند و 
اینجا هم که اصلا به این موضوع نپرداختند و خبرنگاران هم به آن نپرداختند که 
این خود جای سوال دارد. سوال اساسی این است که آیا حجاب مسئله کشور 
نیست که آنها در مورد آن نپرسیده اند ،یا اینکه سوالات انقدر از پیش تعیین 

شده و فرمایشی و گزینشی بوده که آنها حق نداشتند سوال دیگری بپرسند 
و این موضوعی است که باید صدا و سیما برای افکار عمومی روشن کند که آیا 

موضوع حجاب در کشور ما مسئله بود یا نبود.
نسبت دادن جهش قیمت دلار به ناآرامی ها غلط است 

آقای رئیسی از اعداد و ارقامی در مورد نرخ رشد اقتصادی و فروش نفت 
و خودرو و...گفتند. ایشان از تفاهم نامه های جدید با عربستان و سایر 
کشور ها گفتند. به نظر شما این توافقات در دولت ایشان محقق و پول 
های بلوکه شده ما آزاد خواهند شد تا مردم آثار آن را در وضعیت معیشتی 

خود ببینند؟
البته ما امیدواریم که ان شاالله این موضوعات حل شود و خیلی هم دعا و 
پیگیری می کنیم و کاری هم از دست ما بربیاید در مجلس حتما انجام می 
دهیم که این برنامه های خوب و اتفاقات خوبی که دولت پیگیر آن است اتفاق 
بیفتد، تعامل با دنیا و برقراری ارتباطات و ترمیم یک سری ارتباطات با کشورها 
را با جدیت و علاقه مندی دنبال می کنیم و جایی که لازم باشد به دولت کمک 
خواهیم کرد. ولی تاکنون آثار این موضوعات در زندگی مردم و اقتصاد کشور 

ملموس نیست و چیزی در سفره مردم از این بابت دیده نمی شود.
نظری  رئیس جمهور چه  توسط  ارقام مطرح شده  و  اعداد  مورد  در 

دارید،آیا صحیح بود یا خیر؟
در دولت قبل رشد منفی نبود و در سال ۹۹ رشد اقتصادی مثبت یک بود در 
حالی که ما کرونا را پیش رو داشتیم و کل دنیا تقریبا درگیر این موضوع شده بود 

و در تمام دنیا رشد اقتصادی دچار شوک بی سابقه ای شده بود.
ایشان گفتند سالی ۴ درصد ... 

بله تا ۴ درصد درست است و در دوسال ۸ درصد بوده است البته اگر درست 
باشد. به هر روی باید این رشد در زندگی مردم دیده شود ،الان در تلوزیون و 
خبرها چیزی گفته شود و بنده بعنوان یک مقام رسمی گزارشی بدهم مردم 
اینها را حرف تلقی می کنند و وقتی به مشاور املاک برای اجاره یا خرید خانه 
مراجعه می کنند آن موقع است که متوجه قیمت ها وتورم موجود می شود و یا 
در مورد خودرو یا حتی اقلام پروتئینی نظیر مرغ هم همینطور. در نهایت در 

عمل باید اتفاقات مثبتی بیفتد که امیدواریم ان شالله بیفتد.
گذشته  سال  اعتراضات  گردن  بر  نیز  را  ارز  قیمت  افزایش  رئیسی  آقای 

انداختند.
من خاطرم هست زمانی که آقای رئیسی دولت را تحویل گرفتند قیمت دلار 
۲۲ هزار و خرده ای بود و الان هم که عدد را داریم ،اینکه اینها را به ناآرامی 
ها و اغتشاشات و این مسائل نسبت دادند درست نیست و دولت قبل هم می 
توانست بگوید همه مشکلات از ناآرامی های مشهد که در سال ۹۶ اتفاق افتاد 

شروع شد و من تقصیری ندارم.

یک دیپلمات پیشین کشورمان با بیان اینکه اقدامات و روند 
دنبال شده از سوی دولت و دستگاه سیاست خارجی در شش 
ماهه اخیر نسبت به آغاز به کار دولت مثبت و قابل توجه  است، 
اظهار امیدواری کرد که این اقدامات با قوت و جدیت دنبال 
شود و بهبود روابط با برخی کشورها استمرار و به کشورهای 

اروپایی نیز تسری یابد.
رضا فرجی راد درباره سیاست خارجی دولت سیزدهم طی 
بگوییم دولت  این که »نه می توانیم  بیان  با  دو سال گذشته 
خیلی موفق بوده و نه این که در سیاست خارجی شکست 
خورده است« گفت: یک سیاست بینابینی را دولت در پیش 
گرفته است و اقداماتی انجام داده که بخشی از آنها مثبت تلقی 
می شود از جمله اینکه با بعضی همسایگان در خلیج فارس 

خوب کار شد.
بوده  و عمان قبلا هم خوب  با قطر  روابط  داد:  ادامه  وی 
است و روابط با امارات بد نیست اما با کویت تغییری در روابط 
نداشتیم و موفق ترین مورد توافق با عربستان بوده است. با 
پاکستان پیشرفتی در مقایسه با دولت قبلی نداشیم و البته 
در افغانستان طالبان همزمان با این دولت روی کار آمد که به 
نوعی رابطه ای تحمیلی را با این گروه که بر افغانستان حاکم 
از  با کشورهای آسیای مرکزی بهتر  شدند تجربه می کنیم. 
دولت قبل این دولت دارد کار می کند و اعتمادسازی خوبی در 
حال انجام است از جمله با تاجیکستان و ازبکستان کار خوب 

پیش می رود.
فعالیت های دیپلماتیک ایران در قفقاز و ترکیه 

راضی کننده نیست 
این کارشناس مسایل بین الملل معتقد است: در قفقاز و 

ترکیه خیلی فعالیت های دیپلماتیک راضی کننده نیست. 
شرایط با آذربایجان شکننده شده است و دشمنی خاصی 
با ایران پیدا کرده است که معتقدم باید هر چه زودتر به این 
وضعیت رسیدگی شود و برای آن راه حلی داشت. با ترکیه هم 
کار خاصی نسبت به دولت گذشته پیش نبردیم که با توجه به 
گشایش های اقتصادی و کم شدن فشار تحریم ها انتظار بود در 

روابط شاهد رشد بیشتری باشیم.
فرجی راد گفت: در عراق تعاملات مان خیلی تفاوتی نکرده 

است. برخی وزیران این دولت چندین بار گفتند که پول هایمان 
را از عراق گرفتیم و آزاد می شود اما شاهدیم مذاکرات در این 
باره هم چنان ادامه دارد، البته موانع زیادی بر سر راه دولت 

وجود دارد.
این دیپلمات گفت: ما می توانستیم با اروپا بهتر کار کنیم و 
با چینی ها با وجود توافق ۲۵ ساله انتظار می رفت کارهای 
بیشتری انجام شود. امیدواریم روابط با عربستان آنقدر خوب 
پیش برود که بتواند بر روی دیدگاه چین هم تاثیر بگذارد و برای 

سرمایه گذاری در ایران این کشور را راغب کند.
دولت باید به  اقدامات در بهبود روابط با همسایگان و 

اروپا سرعت بدهد 
فرجی راد در گفت وگو با ایسنا با تاکید بر اینکه در کل عملکرد 
دولت سیزدهم و دستگاه دیپلماسی در این دو سال را مثبت 
می بینم، اظهار کرد: در مجموع روندی که دولت در پیش 
گرفته به ویژه با همسایگان در جنوب و غرب و نیز رویکردی که 
در چند ماه اخیر با آمریکا و اروپا در پیش گرفته است را مثبت 
ارزیابی می کنم. فکر می کنم دولت بعد از تنش هایی که سال 
گذشته در کشور داشتیم متوجه شده است که معیشت مردم 
شوخی بردار نیست و باید برای آن و تورم فکری اساسی کرد . 
معتقدم دولت باید سیاست خارجی خود را در بهبود روابط با 

همسایگان و اروپا سرعت بدهد.
الان  اروپا  است:  معتقد  بین الملل  مسایل  کارشناس  این 
مساله آژانس و توافق برجام را با ایران دارد. معتقدم اگر کاری 
که جوزپ بورل داشت برای احیای برجام انجام می داد، انجام 
شده بود الان رابطه ایران با اروپا خوب شده بود و سرمایه گذاری 
حتی  می شد.  انجام  ایران  در  کشورها  این  سوی  از  خوبی 
معتقدم در رابطه با عربستان بعد از توافق زودتر می توانستیم 
زودتر  چه  هر  را  ضرر  جلوی  تا  دهیم  انجام  را  هماهنگی ها 

بگیریم.
ماه  را در شش  اقدامات مثبت  به طور کلی  وی گفت که 
گذشته در سیاست خارجی شاهد هستیم و امیدوارم  مذاکراتی 
که به واسطه عمان با آمریکا در جریان است زودتر نتیجه دهد. 
معتقدم چینی ها هم منتظر همین توافق هستند که امیدواریم 

به زودی انجام شود.

فرجی راد: کارشناس مسایل بین الملل

اقدامات ۶ ماه گذشته دولت در سیاست خارجی استمرار یابد

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای مرتضی صفری بیدختی به شماره ملی ۰۰۱۸۸۱۸۱۸۸، اعلام داشته که 
سه دانگ مشاع از ششدانگ یک ملک به پلاک ۱۹۵۷ فرعی از ۱۰۵۹۷ اصلی واقع 
در بخش یک حوزه ثبتی منطقه یک قم ، سند مالکیت به شماره ۳۱۶۵۳۱ وبادفتر 
الکترونیکی ۱۴۰۰۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲۲۲۸۶ به نام مرتضی صفری بیدختی صادر و 
تسلیم شده است و سپس به علت سهل انگاری ، سند مالکیت مزبور مفقود گردیده و 
تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است. لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی 
ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی 
مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه ا مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرارگیرد بدیهي است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به 

صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف ۱۶۴۸۱(
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

-------------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک 
شماره ۱۸۴۳/۵۴ اصلی واقع در بخش دو ثبت قم) آدرس: خیابان جوادالائمه 
)ع( - پاسداران غربی، ک ۴ پلاک ۶ (که بنام خانم لیلی مطلوبی فرزند اسمعیل 
میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک و یا نماینده قانونی 
تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل 
نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به شماره وارده ۲/۸۱۳۱ – ۱۴۰۲/۰۳/۲۸ 
تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز چهار شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۵/۰۴ 
ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به 
اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت 
مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ 
تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و 
مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق 
تبصره ماده واحده مصوب ۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح 

قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن)م الف ۱۶۴۸۲(
تاریخ انتشار آگهی : یک شنبه ۱۴۰۲/۰۴/۰۴
عباس پورحسنی
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

آگهی فقدان سند مالکیت
وارده  بشماره  شهودی  استشهاد  برگ  یک  ارائه  با  نوفرستی  فاطمه  خانم 
۱۲۰۴۷ – ۱۴۰۲/۲/۳۱ اعلام داشته که ۶ دانگ پلاک ۲۹۲/۲۲۸۴ اصلی 
بخش ۵ قم در دفتر ۱۳۱ صفحه ۴۴۳ ذیل ۱۷۰۲۸۲ و سند ۰۴۹۶۲۰۹ 
طبق سند شماره ۷۴۸۳ – ۸۷/۷/۲۰ دفتر ۳۱ قم بنام نامبرده ثبت سپس 
به علت سهل انگاری سند مالکیت مزبور مفقود گردیده و تقاضای صدور سند 
مالکیت المثنی را نموده است لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ 
آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید 
اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرارگیرد بدیهي است پس از انقضای مهلت مقرر 
نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. ح/)م 

الف ۱۶۴۸۵(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 

-------------------------------------------------------
آگهی فندان سند مالکیت

آقای محمود عبدالحی با ارائه دو برگ استشهادیه شهود مصدق در دفترخانه ۵ 
قم اعلام داشته که سند مالکیت مربوط به ششدانگ پلاک ۳۶۵ /۲۲۷۲ اصلی 
واقع در بخش دو ثبت قم در دفتر ۴۲۴ صفحه ۱۷ به نام وی ثبت سند صادره 
مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند. لذا مراتب 
باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ 
روز کتبا" به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد. /)م الف ۱۶۴۸۶(
عباس پورحسنی
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 
رونوشت: ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره(

-------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

مورخه   ۶۱۵۵۶ وکالتنامه  موجب  به  جهانبخش  ابوالفضل  آقای 
۱۴۰۱/۱۲/۱۳ دفترخانه ۲۶ قم از طرف خانم منیر رضوانی صرمی با ارائه 

دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت ششدانگ پلاک 
باقیمانده ۶ فرعی از ۱۰۴۲۸ اصلی واقع در بخش یک قم در صفحه ۳۳۵ 
دفتر ۲۵۶ ذیل ثبت ۴۰۳۶۹ به نام علی بابائی ثبت و سند مالکیت ۲۸۷۱۰۸ 
۶۰۱۴مورخه  قطعی  سند  موجب  به  الواسطه  مع  سپس  است  شده  صادر 
۱۳۸۳/۹/۹ دفترخانه ۲۹قم به خانم منیر رضوانی صرمی منتقل شده است 
که سند مالکیت اولیه به علت اسباب کشی مفقود گردیده و تقاضای صدور 
سند مالکیت المثنی را نموده.اند لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 
۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی میگردد تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره 
اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس 
از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام 

خواهد شد. )م الف ۱۶۴۸۹(
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 
رونوشت: ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره(

-------------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که درآن احداث بنا شده است 
بپلاک ثبتی ۲۳/۱۷۴۶ فرعی از ۵۵ اصلی واقع در بخش ۳ ثبت جعفر آباد 
اراضی موسوم به گازران نو که بنام رمضان صفری فرزند قنبر میباشد در جریان 
ثبت است، که به علت عدم حضور مالک بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ 
قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده تحدید حدود 
پلاک مذکور در روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۲/۵/۳ ساعت ۹/۳۰ صبح در محل 
وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور 
و یا نماینده قانون آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل 
مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس 
ثبت  قانون  ماده ۲۰  مجاورین طبق  اعتراضات  و  بود  ماه خواهد  یک  بمدت 
پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب ۷۳/۲/۲۵ 
معترض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی 
تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند. )م الف 

)۱۶۴۷۵
تاریخ انتشار آگهی: یکشنبه ۱۴۰۲/۴/۴
محمد رضا خدایاری
رئیس اداره ثبت اسناد جعفرآباد
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الکافي: ج۸ ص۱۲۶ ح۹۵

 قرمز شدن دریاچه مهارلو - فارس 

مدیرکل پزشکی قانونی استان قم با اشاره به رشد چشمگیر مصدومان ناشی از 
تصادفات  گفت: قم رتبه دوم کشوری در مصدومان ناشی از تصادف ها را دارد.

به گزارش ندای قم ،حمید صدیقی آخا روز شنبه به مناسبت هفته قوه قضاییه در 
گفت وگو با خبرنگاران، اظهارداشت ۱۰ هزار و ۲۴۷ مورد مصدوم  تصادف در سال 
گذشته به پزشکی قانونی قم مراجعه کردند که نسبت به سال ۱۴۰۰، ۱۲ درصد رشد 

نشان می دهد.
وی با اشاره به رتبه دوم قم در بخش مصدومین ناشی از تصادفات در کشور گفت: 
مصدومان ناشی از تصادفات در سال گذشته ۱۰ هزار و ۲۴۷ مصدوم بوده که نسبت 

به سال ۱۴۰۰ با ۹هزار و ۱۹۰ مورد ۱۲ درصد افزایش یافته است.
داده  ارجاع  قانونی  پزشکی  به  قضایی  پرونده های  یک سوم  حدود  گفت:  وی 

می شود که پاسخ به استعلامات قضایی مهم ترین اقدام پزشکی قانونی است.
وی اضافه کرد: نقش پزشکی قانونی در کشف حقیقت و اجرای عدالت بسیار مهم 
است که در این راستا حدود ۸۵ درصد پرونده های ما مربوط به حوزه معاینات بالینی 

است.
افزایش 8 درصدی پرونده معاینات بالینی

صدیقی آخا بیان کرد: در سال گذشته ۳۶ هزار و ۵۱ پرونده در حوزه معاینات 
بالینی کارشناسی شد که نسبت به سال ۱۴۰۰ که ۳۳ هزار و ۲۷۳ مورد کارشناسی 

بود، هشت درصد رشد داشت.
وی خاطرنشان کرد: مصدومان نزاع سال گذشته ۱۰ هزار و ۹۸۸ مورد بود که 

نسبت به سال ۱۴۰۰، هشت درصد رشد داشتیم.
وی ادامه داد: سال گذشته مصدومان ناشی از حادثه کار ۶۹۵ مورد بود که نسبت 

به سال ۱۴۰۰، ۲۹ درصد کاهش داشتیم.
رشد ۱۲درصدی فوت های مشکوک در سال گذشته 

مدیرکل پزشکی قانونی قم گفت: فوت های مشکوک در سال گذشته، ۱۴۰۶ مورد 
بود که ۱۲ درصد رشد داشتیم، ۳۴۹ مورد فوتی های ناشی از تصادف بود که ۲۱ 

درصد رشد نشان می دهد.
وی افزود: سال گذشته ۵۱ نفر بر اثر حادثه کار فوت کردند که ۶ درصد رشد نشان 

می دهد.
وی فوتی ناشی از حوادث رانندگی در سال ۱۴۰۱ را ۳۴۹ مورد با ۲۱ درصد افزایش 
نسبت به سال ۱۴۰۰با ۲۸۹مورد عنوان کرد و گفت: رتبه قم در فوتی های ناشی از 

تصادفات رانندگی در سال گذشته ۲۰ بوده است.
مدیر کل پزشکی قانونی استان افزود: در سال ۱۴۰۱، ۷مورد غرق شدگی و سال 

۱۴۰۰، ۵ مورد غرق شدگی داشتیم.
وی تصادفات نوروزی سال ۱۴۰۲ را ۱۱ مورد و ۱۴۰۱ را ۱۷ مورد دانست و گفت: 
فوتی های تصادف های نوروزی امسال رشد چشمگیری داشت و ۱۷ مورد بود که 

نسبت به سال ۱۴۰۰، ۵۵ درصد رشد نشان می دهد.
 کاهش ۱۱ درصدی صدور مجوز سقط جنین 

صدیقی آخا گفت: مجوز سقط جنین با توجه به ماده ۵۶ قانون جوانی جمعیت 
باید در کمیسیون های سقط جنین مطرح شود که صدور مجوز با قاضی است.

وی افزود: سال گذشته ۱۹۲ مورد برای سقط جنین مراجعه کردند که نسبت به 
سال ۱۴۰۰ که ۲۰۲ مورد بود پنج درصد کاهش نشان می دهد.

وی اضافه کرد: از ۱۹۲ موردی که سال گذشته برای سقط جنین مراجعه کردند، 
۱۲۴ مورد مجوز سقط گرفتند و برای ۵۶ مورد، مجوزی صادر نشد.

به  مربوط  سقط  مجوز  صدور  منجربه  موارد  بیشترین  آخا،  صدیقی  گفته  به 
ناهنجاری های ژنتیکی در جنین است.

مدیرکل پزشکی قانونی استان با اشاره به کاهش ۱۱ درصدی صدور مجوز سقط 
جنین در سال ۱۴۰۱ از مردم خواست؛ برای رسیدگی به کار های خود قبل از مراجعه 

حضوری از طریق سامانه نوبت دهی عدل ایران ثبت نام نمایند.
قصور پزشکی در 3۰درصد پرونده ها احراز شد

صدیقی آخا دسترسی آسان تر مردم به خدمات مرتبط با دستگاه های قضایی و 
کاهش مراجعات حضوری را از جمله اهداف سامانه عدل ایران عنوان کرد و افزود: 
از این پس مردم قبل از مراجعه حضوری باید از طریق سامانه عدل ایران به نشانی 

www.adliran.ir ثبت نام و پیگیر روند پرونده خود باشند.
وی بیان کرد: سال گذشته ۸۲۵ مورد پرونده در کمیسیون های پزشکی تشکیل 

شد که ۳۴۰ مورد مربوط به قصور پزشکی بوده است.
وی افزود: در ۱۰۴ مورد معادل ۳۰ درصد قصور پزشکی احراز شد که بیشترین 

موارد مربوط به دندانپزشکی و پوست است.

مدیرکل پزشکی قانونی استان قم خبرداد:

قم رتبه دوم کشوری دربخش مصدومین ناشی از تصادفات 

سربازان فراری در صورت بازگشت بخشوده می شوند
رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح استان اردبیل گفت: سربازان فراری در صورت بازگشت به یگان ها یا دادسرهای 
نظامی از ارفاقات قانونی برخوردار شده و بخشوده می شوند.بهروز میرعلی زاده روز شنبه همزمان با هفته قوه قضاییه 
در مصاحبه با خبرنگاران، افزود: به مناسبت هفته قوه قضاییه سربازان فراری فاقد سابقه کیفری موثر در صورتی که تا 
پایان تیرماه امسال خود را به یگان های محل خدمت یا دادسراهای نظامی معرفی کنند، از ارفاقات قانونی مانند تعلیق 
تعقیب و معافیت از مجازات برخوردار خواهند شد و اضافه خدمت آنها نیز بخشوده خواهد شد.وی اظهار کرد: این ارفاقات 
قانونی به عنوان یک اهرم تشویقی برای بازگشت سربازان فراری به یگان های محل خدمت است، چرا که اکثر آنها از بیم 
مجازات به یگان های خود مراجعه نمی کنند.رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح استان اردبیل تاکید کرد: هیچ یگانی 
حق مجازات و اعمال جریمه اضافه خدمت به سربازان فراری بازگشته را ندارد، چرا که این اقدام بر خلاف قانون و رای و نظر 
سازمان قضایی نیروهای مسلح است.او بیان کرد: دادسراهای نظامی عهده دار رسیدگی به جرایم خاص نظامی و انتظامی 
و جرایم عمومی درحین خدمت نظامی ها است و با رعایت قانون و بدون هیچ اغماضی در این زمینه برخورد خواهد کرد.

افزایش 2۹ درصدی نرخ بلیت قطار مسافری
نایب رئیس انجمن شرکت های حمل ونقل ریلی گفت که افزایش ۲۹ درصدی قیمت بلیت قطار مسافری از ۱۱ 
خردادماه سال جاری و مطابق با مصوبه ستاد تنظیم بازار صورت گرفته است.محمد رجبی در گفت وگو با ایسنا با اشاره 
به افزایش قیمت بلیت قطار مسافری اظهار کرد: طبق روال هر ساله، از ۱۱ خردادماه سال جاری، افزایش ۲۹ درصدی 
قیمت بلیت قطار مسافری مطابق با مصوبه ستاد تنظیم بازار صورت گرفته است.وی ادامه داد: با وجود این، با توجه 
به هزینه های حال حاضر، این عدد کافی نیست و حتی مدیرعامل شرکت راه آهن هم خودش پیشنهاد افزایش ۶۰ 
درصدی را داشتند که با موافقت مواجه نشد و افزایش قیمت تمامی مدهای حمل ونقل اعم از هواپیما و اتوبوس ۲۹ 

درصد بوده و برای قطار هم همین عدد اعمال شد.

پاسخ تند کریمی به ساپینتو: او مربی معمولی و دائم الخمر بود!
سرپرست باشگاه استقلال نسبت به صحبت های ساپینتو، واکنش نشان داد. حجت کریمی اظهارداشت:در این 
برهه از زمان، پاسخگویی به افراد معلوم الحالی را که برای رسیدن به مطامع خود خسارات زیادی به استقلال زدند، 
جایز نمی دانم. آنانی که برای رسیدن به حق دلالی شان یک مربی معمولی و دایم الخمر را چند برابر قیمت به استقلال 
تحمیل کردند و حالا که دست شان از باشگاه کوتاه شده، از زبان او به استقلال حمله می کنند.کریمی در انتها نوشت: 
فرصت برای پاسخگویی همراه با اسناد و مدارک بسیار است، اما در این شرایط زمانی ما بستن تیمی قدرتمند با نظر 
سرمربی و بدون دخالت این دلالان است. ان شاءالله با اتحاد و همبستگی با همدیگر تلاش می کنیم برای قهرمانی. با 

احترام سید حجت کریمی.

آزادی گروگان توسط رزمندگان قرارگاه قدس
روابط عمومی قرارگاه قدس جنوب سپاه در جنوب شرق کشور در اطلاعیه ای اعلام کرد: یکی از کارگران طرح 
گازرسانی در سیستان و بلوچستان که در روزهای گذشته ربوده شده بود در یک عملیات اطلاعاتی آزاد شد.در اطلاعیه 
روابط عمومی و تبلیغات قرارگاه قدس نیروی زمینی سپاه آمده است: بهمن قربانی هفشجانی از کارگران شاغل در 
طرح گاز رسانی به مردم محروم منطقه توسط اشرار مسلح به گروگان گرفته شده بود.این اطلاعیه می افزاید: در این 
عملیات که با تلاش های اطلاعاتی پاسداران گمنام امام زمان )عج( در قرارگاه قدس و با بهره گیری از ظرفیت متنفذان 
منطقه صورت گرفت، این فرد که چند روز پیش پس از ربوده شدن توسط اشرار مسلح به یکی از کشورهای هم جوار 

منتقل شده بود، آزاد شد.

فریماه فرجامی در کماست
فریماه فرجامی بازیگر سینما، حدود دو ماه قبل دچار سکته مغزی شد و پس از بهبود نسبی درمان را در منزل ادامه 

داد اما مدتی قبل دوباره براثر سکته راهی بیمارستان شد و حدود پنج روز است که در کما به سر می برد. 

برق ۳2 اداره پرمصرف تهران قطع شد
همزمان با قطع برق ۳۲ مشترک اداری شهر تهران به دلیل رعایت نکردن مصوبه هیات دولت، نام پنج مشترک اداری 

پرمصرف پایتخت توسط شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ اعلام شد.
 

 اعلام شهریه مدارس غیر دولتی
احمد محمودزاده  رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی و توسعه مشارکت های مردمی گفت: شهریه مصوب 
مدارس برای غیردولتی بین ۵ تا ۴۸ میلیون تومان مصوب شده که براساس مناطق و شرایط متفاوت است. وی 
همچنین درباره دریافت شهریه بیش از حد مصوب در برخی از مدارس اظهار کرد: شهریه مازاد حتما باید به خانواده ها 

بازگردد. مدارس نباید شهریه اضافه دریافت کنند.

دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان قم خبرداد:

اجرای طرح مبارزه با خرده فروشان مواد مخدر 
دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان قم گفت: طرح مبارزه با خرده فروشان مواد مخدر 

با جدیت در حال اجرا است. 
هادی میرزایی اظهارداشت : شهروندان می توانند با تلفن ۳۷۲۲۲۲۰۲ تماس بگیرند و اطلاعات 

خرده فروشان مواد مخدر را در اختیار پلیس قرار دهند. 
میرزایی افزود: تیم های عملیاتی در کمترین زمان ممکن به تلفن  شهروندان رسیدگی خواهند کرد.

برای  اعتیاد  ترک  و مشاوره  آموزشی  برگزاری جلسات  برای  مرکز  اندازی ۶۶  راه  از  وی همچنین 
با مراجعه به این مراکز از خدمات متخصصان و  خانواده ها خبر داد و افزود: خانواده ها می توانند 

روانشناسان بهره مند شوند. 
دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان گفت: خانواده ها برای دستیابی به آدرس این مراکز 

می توانند به صورت شبانه روزی با تلفن ۳۷۲۲۲۲۰۲ تماس بگیرند. 
میرزایی افزود: همچنین شهروندان می توانند با شماره گیری تلفن ۰۹۶۲۸ از مشاوره کارشناسان 

بهزیستی به صورت شبانه روزی بهره مند شوند.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم تاکید کرد :

لزوم به روزرسانی ساختار روابط 
عمومی ها در کشور 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: در شرایطی که یکی 
از رسالت های مهم روابط عمومی ها مسئله مقابله با جنگ رسانه ای دشمنان 

است، ساختار قدیمی روابط عمومی نمی تواند پاسخگوی نیازها باشد.
به گزارش ندای قم به نقل از روابط عمومی شهرداری، مهدی کلانتر زاده 
در سی و یکمین نشست کمیته ارتباطات و امور بین الملل مجمع شهرداران 
کلان شهرهای ایران به میزبانی مرکز ارتباطات و امور بین الملل شهرداری تهران 
برگزار شد، ضمن اشاره به اهمیت تولید محتوا در شرایطی که جنگ نرم افزاری 
و رسانه ای دشمنان به اوج رسیده است، اظهار داشت: یکی از موضوعات 
مهم درباره ساختار اداری روابط عمومی ها، ایجاد ظرفیت مقابله با این جنگ 

نرم افزاری است.
وی با اشاره به لزوم ایجاد شورای راهبری رسانه در ساختار اداری روابط عمومی 
شهرداری ها افزود: یکی از موضوعات مهم، استقرار مسئولین روابط عمومی در 
نهادهای تصمیم ساز مانند معاونت های تخصصی است که می تواند موجب 

تقویت بنیه تولید محتوای مجموعه شود.
روابط عمومی ها نمی توانند نسبت به رسانه های نوین بی توجه باشند 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با اشاره به لزوم ارتقای جایگاه 
روابط عمومی ها با توجه به جنگ رسانه ای دشمنان و اهمیت جهاد تبیین 
گفت: باید به سمت و سویی برویم که روابط عمومی ها ازنظر اطلاعات، دانش 
بروز، توان ساختاری و سخت افزاری آمادگی مقابله با جنگ نرم افزاری دشمن 

را داشته باشند.
وی معتقد است ساختار قدیمی با نگاه روابط عمومی پوششی دیگر کارایی 

ندارد و در دنیا روابط عمومی کنش ساز مورد توجه قرارگرفته است.
بین الملل  امور  و  ارتباطات  کل  ادارات  اینکه  بر  تأکید  با  زاده  کلانتر 
نگاه  کرد:  خاطرنشان  هستند  تخصصی  ظرفیت های  تقویت  نیازمند 
تخصصی به مقوله ارتباطات بسیار بااهمیت است که در این رابطه باید 
ارتباطات مردمی، ارتباطات رسانه ای و ارتباط با نخبگان را مد نظر قرار 

داد.
 وی با اشاره به اینکه روابط عمومی ها نمی توانند نسبت به رسانه های 
نوین بی توجه باشند گفت: باید در ساختار اداری نیز این موضوع رسمیت 

خود را به دست آورد.
 

رییس شورای اسلامی شهر قم:

از تجربه های موفق استفاده می کنیم
رییس شورای اسلامی شهر قم گفت: از اهداف این نشست ها، استفاده از 

تجربیات و الگوهای موفق به خصوص در حیطه فرهنگی و اجتماعی است.
محسن محرری در نشست هم اندیشی شهرهای تاریخی و انقلابی قم و 
کاشان در سالن جلسات شهید حسین مولوی شهرداری قم اظهار داشت: 
برگزاری این هم اندیشی ابتکاری ویژه و کاری ارزشمند از سوی مدیریت شهری 
است، به خصوص قم و کاشان که دارای مشترکات مذهبی، فرهنگی، انقلابی و 

اقتصادی هستند، کاری مهم به شمار می رود.
وی افزود: شهر کاشان از ظرفیت های بالنده ای برخوردار است و می توان در 

تعاملات و مراودات فرهنگی از ظرفیت های طرفین بهره مند شد.
وی عنوان کرد: در سال های اخیر اقدامات خوبی در قم به لحاظ عمرانی 
شکل گرفته است و در تقاطع، شوارع، بازگشایی، خدمات شهری و فضای 
سبز موفقیت های زیادی داشته ایم و به لحاظ رشد سرانه فضای سبز دارای 

سوم در کشور هستیم.
 محرری خاطرنشان کرد: چنین رشد توسعه ای در سطح کشور می تواند 
الگو باشد، همچنین ساماندهی خوبی در بحث های ترافیکی و سد معبر در 
قم داشته ایم. رییس شورای اسلامی شهر قم گفت: بلوار پیامبر اعظم)ص( 
به طول ۷ کیلومتر و ۲۰۰ متر عرض، دارای ظرفیت های خوبی برای سرمایه 

گذاری در قم است.
 وی افزود: در زمینه قطار شهری نیز پیشرفت خوبی را شاهد بوده ایم و 
البته در تحقق قطاری شهری منتظر واگن هستیم، در زمینه مونوریل نیز که 
در یکی از دولت های وقت در قم شکل گرفت، مشکلاتی را به وجود آورد و 

درصدد هستیم، بتوانیم این طرح را به سرانجام برسانیم.
 

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم:

باید توسعه جمکران دراولویت قرارگیرد
رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای اسلامی شهر قم گفت: باید 
توسعه منطقه ۵ و محدوده جمکران در اولویت قرارگرفته و ما انتظار بیشتری از 

شهرداری داریم.
شورای  علنی  و  رسمی  جلسه  یکمین  و  نود  در  امرالهی  روح اله  مهندس 
اسلامی شهر قم با اشاره به اهمیت تدوین شیوه نامه ماده ۱۰۱ اصلاحیه قانون 

شهرداری ها اظهار داشت: این شیوه نامه برای نخستین بار تدوین شده است.
وی مهم ترین دغدغه شورا را تسهیلگری و رفع مشکلات مردم در ماده ۱۰۱ 
دانست و افزود: مهم ترین دغدغه شورا تسهیلگری و رفع مشکلات مردم در ماده 

۱۰۱ است.
رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: در 
این شیوه نامه، ساختمان های مسکونی در بافت فرسوده که قبل از سال ۱۳۹۰ 

ساخته شده باشند، از پرداخت سهم خدمات معاف گردیدند.
امراللهی خاطرنشان کرد: شورا تلاش کرده این شیوه نامه تسهیل گری داشته 
باشد و مشکلات مردم را حل کند و در مناطق مرحوم و کم برخوردار پروژه های 

بیشتری اجرا شود و این مناطق توسعه پیدا کند.
رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای اسلامی شهر قم در ادامه 
مطالبات جدی  از  یکی  را  منطقه ۵  در  بازآفرینی شهری  اجرای طرح های 
مدیریت شهری و مردم دانست و تأکید کرد: معابر در منطقه ۵ باید بازگشایی 
شود و نباید به ردیف بودجه فضای سبز و گردشگری منطقه نیز لطمه ای وارد 

شود.
امراللهی تصریح کرد: باید توسعه منطقه ۵ و محدود جمکران در اولویت 

قرارگرفته و ما انتظار بیشتری از شهرداری داریم.

مدیر منطقه شش شهرداری قم خبرداد:

اتمام پروژه لوله گذاری
 آب خام فضای سبز

مدیر منطقه ۶ از اتمام پروژه لوله گذاری آب خام و بارانی فضای سبز منطقه با 
اعتباری بالغ بر ۳۰ میلیارد ریال خبر داد.

احمد ترکمن با اعلام این خبر افزود: بیش از ۲۸ هزار متر لوله گذاری در 
فضای سبز موجود در شوارع و معابر منطقه شش صورت گرفته که  با اجرای این 

پروژه، از آبیاری آب خام و بارانی بهره مند خواهند شد.
 وی در ادامه بیان داشت: این طرح از پاییز سال گذشته آغاز و در بهار سال 

جاری به اتمام رسیده و بیش از ۳۰ میلیارد ریال هزینه دربرداشته است.
 مدیر منطقه ۶ شهرداری قم افزود: این طرح در بلوارهای حمزه سیدالشهدا، 
سوم خرداد، بعثت و خیابان نظامی گنجوی، زیتون، نوبنیاد ، گلشن، جاده 
جعفریه و ... اجرا شده  و با تلاش همکاران خدوم خدمات شهری و فضای سبز 
از نظر اجرایی در مبحث آب خام  در بین مناطق هشتگانه رتبه ی قابل قبولی را 

دارا می باشیم.
ترکمن تصریح کرد: با توجه به شرایط اقلیمی شهر قم و میزان بارش های 
نزولات آسمانی، اجرای این دست پروژه ها علاوه بر کاهش هزینه های شهرداری 
باعث صرفه جویی در منابع آب در سطح استان شده و ان شاءالله شاهد فضای 

سبزی پویا وبا نشاط در سطح شهر خواهیم بود.

آگهی دعوت به مجمع عمومی فوق العاده
شرکت صندوق غیردولتی پژوهش و فناوری کریمه 

استان قم)سهامی خاص(
بشماره ثبت 1۳۳12 و به شناسه ملی 140047۳8165

از کلیه سهامداران محترم شرکت صندوق  بدینوسیله 
غیردولتی پژوهش و فناوری کریمه استان قم )سهامی 
خاص( یا نمایندگان قانونی آنها دعوت می گردد که در 
جلسه مجمع عمومی فوق العاده این شرکت که در روز 
در محل   ۱۴:۰۰ ساعت   ۱۴۰۲/۰۴/۱7 شنبه مورخ 
شرکت صندوق غیردولتی پژوهش و فناوری کریمه استان 
قم به آدرس: قم، پردیسان، بلوار شهید مولوی، پارک علم 

و فناوری استان قم برگزار میگردد، حضور بهم رسانند.
دستور جلسه :

• افزایش سرمایه
سایر مواردی که در صلاحیت مجمع عمومی فوق   •

العاده باشد.

فوریت های  و  حوادث  مدیریت  مرکز  سرپرست 
و ۴۳۶  هزار  اینکه ۲  بیان  با  قم  استان  پزشکی 
مورد ماموریت اورژانس قم در هفته گذشته داشته 
است، گفت: ۳۳۲ مورد از ماموریت های اورژانس 
مربوط به تصادفات درون شهری و ۸۸ مورد از مورد 
ماموریت ها نیز مربوط به تصادفات جاده ای بوده 

است. 
در  تیرماه   ۳ روز  نیا  بهزادی  الله  عزت  دکتر 
گفت وگو با خبرنگاران به ارائه گزارشی از اقدامات 
و فعالیت های اورژانس ۱۱۵ طی یک هفته گذشته 

پرداخت و اظهار کرد: در این بازه زمانی پنج هزار و 
۹۶۱ مورد تماس با اورژانس گرفته شده است.  

 سرپرست مرکز مدیریت حوادث و فوریت های 
تعداد  این  از  اینکه  بیان  با  قم  استان  پزشکی 
داشته ایم،  ماموریت  مورد  و ۴۳۶  هزار  تماس ۲ 
گفت: ۳۳۲ مورد از ماموریت های اورژانس مربوط 
مورد  از  مورد   ۸۸ و  درون شهری  تصادفات  به 
ماموریت ها نیز مربوط به تصادفات جاده ای بوده 

است.
 وی با بیان اینکه بیشترین موضوعات پیگیری 

مربوط  اورژانس  با  گرفته شده  تماس های  در 
این  از  مورد  دو  گفت:  است،  بوده  تصادفات  به 
و  بوده  بالگرد  و  هوایی  اورژانس  با  ماموریت ها 
نیز،  گرفته  صورت  تصادف  مورد   ۴۲۰ تعداد  از 
صحنه  در  تصادفی  فوتی  مورد   ۴ متاسفانه، 
و  حوادث  مدیریت  مرکز  سرپرست  داشته ایم.    
فوریت های پزشکی استان قم در پایان یادآور شد: 
در حوادث صورت گرفته ۲۰۷ مورد از تصادفات با 
موتور آمبولانس و ۲ هزار و ۲۳۶ مورد با آمبولانس 

امدادرسانی شده است.

سرپرست مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم خبرداد:

انجام۲ هزار و ۴3۶ مورد ماموریت توسط اورژانس قم در هفته گذشته 

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی قم گفت: خرید تضمینی گندم در قم از ابتدای 
اجرای طرح در سال جاری تاکنون نسبت به مدت مشابه سال قبل، ۳۹ درصد 

رشد داشته است. 
سعید محمدی در گفت وگویی پیرامون این موضوع اظهارداشت : فرآیند 
اجرایی خرید تضمینی گندم در قم امسال از ۲۸ اردیبهشت ماه آغاز و از این 
زمان تاک نون ۱۳ هزار و ۹۰۲ تُن گندم در قالب یک هزار و ۸۱۰ محموله از 

کشاورزان قمی تحویل گرفته  شده است. 
وی افزود: در سال جاری ۲ مرکز سیلوی ملکی استان و همچنین تعاونی 
جعفرآباد گندم تولید شده توسط کشاورزان قمی را از آنان تحویل می گیرند و 

فرآیند خرید تضمینی گندم در استان تا پایان شهریورماه ادامه خواهد داشت.
وی ادامه داد: در خصوص پرداخت مطالبات کشاورزان استان، اقدامات لازم 
در حال انجام است و ما امیدواریم با تخصیص اعتبارات لازم، این مطالبات در 

کوتاه ترین زمان ممکن پرداخت شود.

محمدی تاکید کرد: کیفیت گندم تولید شده در قم مناسب است و همچنین 
در سیلوی ملکی استان امکان بررسی وضعیت کیفیت گندم تحویل گرفته شده 

توسط دستگاه های مجهز وجود دارد.
با توجه به آماری که سازمان جهاد کشاورزی قم اعلام کرده است، امسال سطح 
زیر کشت گندم استان در مجموع ۶ هزار و ۳۲۰ هکتار بوده است که از این میان 
پنج هزار و ۲۳۰ هکتار مربوط به کشت آبی بوده و یک هزار و ۹۰ هکتار هم 
مربوط به کشت دیم است، برآورد مقدار تولید هم در مجموع ۲۰ هزار و ۵۰۰ تُن 
می باشد که ۲۰ هزار تُن آن برای کشت آبی و ۵۰۰ تُن هم برای گندم دیم است.
بیش از ۲ هزار غله کار در مناطق مختلف استان قم مشغول فعالیت و کشت 
محصولات راهبردی همچون گندم هستند؛ همچنین حدود ۱۴ هزار بهره بردار 
در زمینه تولید محصولات کشاورزی در قم فعال هستند، میزان متوسط تولید 
بخش کشاورزی این استان در سال ۸۵۰ هزار تن در زمینهٔ محصولات زراعی،  

باغی،  دامی، شیلات و گلخانه ای است.

مدیرکل غله استان قم خبرداد: 
رشد 39 درصدی خرید تضمینی گندم

استاندار قم گفت: باتوجه به موضوع مهم تولید 
پوشاک ایرانی اسلامی برنامه ریزی برای تولید این 
قبیل پوشاک در اولویت های این اداره کل قرار 

گیرد.
سیدمحمدتقی شاهچراغی روزشنبه همزمان با 
آغاز دهه تولید و تجارت از اداره  کل صنعت، معدن 

و تجارت استان قم بازدید به عمل آورد.
پاسخگویی،  و  خدمت  میز  محل  در  حضور 
معاونت های اداره کل، دبیرخانه بررسی مشکلات 
سرمایه گذاری  طرح های  و  تولیدی  واحدهای 
استان و اداره طرح و برنامه و نشست صمیمی با 

شورای مدیران اداره کل جمله برنامه های بازدید 
استاندار قم بود.

شاهچراغی در در نشست مدیران اداره کل با 
اشاره به برنامه ریزی دقیق و هماهنگی در ایجاد 
بنگاه های اقتصادی تاکید کرد و گفت: احیای 
واحدهای نیمه راکد و توسعه واحدهای موجود 
در اولویت طرح های صنعتی به لحاظ تجربه و 

بازارشناسی قرار گیرد.
و  ظرفیت سنجی  کرد:  تصریح  قم  استاندار   
راه اندازی بنگاه های اقتصادی مستلزم پیش بینی 
به موضوع  باتوجه  بنگاه هاست.  این  زیرساخت 

برنامه ریزی  اسلامی  ایرانی  پوشاک  تولید  مهم 
برای تولید این قبیل پوشاک در اولویت های این 

اداره کل قرار گیرد.
و  رجوع  ارباب  تکریم  گفت:  پایان  در  وی 
پاسخگویی به موقع به مردم در ادارات به صورت 
در  مختلف  بخش های  تاکید  مورد  جدی 

دستگاه های اجرایی قرار بگیرد.
لازم به ذکر است استاندار در مدت حضور خود 
در اداره کل صمت با تعدادی از مراجعه کنندگان 
به اداره کل گفتگو کردند و علت حضور و مشکلات 

آنها را جویا شد.

در بازدید از اداره کل صمت استان قم مطرح شد:

تاکید استاندارقم بر حمایت از تولیدکنندگان پوشاک اسلامی ایرانی 

هیأت مدیره شرکت صندوق غیردولتی پژوهش و 
فناوری کریمه استان قم

عکس:  امیر صادقیان


